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EIDSBERG KOMMUNE   

 

MØTEBOK 
 
Utvalg Saksnr. Møtedato 
Hovedutvalg for miljø og teknikk 77/13 22.10.2013
   
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKK 22.10.13 - 

ORIENTERINGER/DRØFTINGER   
 
Saknr. Politisk behandling Møtedato 
 
77/13 Hovedutvalg for miljø og teknikk 22.10.2013 
 
Arkivkode:033   Arkivsaknr.:13/1627 L.nr.: 9154/13  
Saksb.: Tone Åsrud Reime   
 
 
• Eiendomsforvaltning – Oppfølging av politiske vedtak (økonomiplanen) 
• Nortura – Status vann/avløp og byggesak 
• Oppfølgning av politiske vedtak 
• Drifts-/økonomisk status, jfr. tertialrapport 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks vedtak:  
 
 
 
 
 
 



EIDSBERG KOMMUNE   

 

MØTEBOK 
 
Utvalg Saksnr. Møtedato 
Hovedutvalg for miljø og teknikk 78/13 22.10.2013
   
 
GODKJENNING AV PROTOKOLL - HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG 

TEKNIKKS MØTE 17.09.13   
 
Saknr. Politisk behandling Møtedato 
 
78/13 Hovedutvalg for miljø og teknikk 22.10.2013 
 
Arkivkode:033 L   Arkivsaknr.:13/1619 L.nr.: 9120/13  
Saksb.: Tone Åsrud Reime   
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 
Protokoll fra hovedutvalg for miljø og teknikks møte 17.09.13 godkjennes. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks vedtak:  
 
 
 
 
SAKSOPPLYSNINGER: 
 
Vedlegg: Protokoll. 

 
Protokoller fra offentlige utvalg skal formelt godkjennes før vedtakene iverksettes. I 
praksis godkjenner hovedutvalgsleder Anne B. Mysen (H) protokollen på vegne av 
hovedutvalget når denne er ferdigskrevet. 
 
 



EIDSBERG KOMMUNE   

 

MØTEBOK 
 
Utvalg Saksnr. Møtedato 
Hovedutvalg for miljø og teknikk 79/13 22.10.2013
   
 
TERTIALRAPPORT PR. 31.08.2013   
 
Saknr. Politisk behandling Møtedato 
 
13/13 Råd for funksjonshemmede 21.10.2013 
/ Eldrerådet 22.10.2013 
/ Ungdomsrådet 22.10.2013 
/ Administrasjonsutvalget 22.10.2013 
/ Hovedutvalg for kultur og oppvekst 22.10.2013 
28/13 Hovedutvalg for helse- og velferd 22.10.2013 
79/13 Hovedutvalg for miljø og teknikk 22.10.2013 
/ Formannskapet 24.10.2013 
/ Kommunestyret 31.10.2013 
 
Arkivkode:212 &14  Arkivsaknr.:13/1600 L.nr.: 9084/13  
Saksb.: Ståle Ruud   
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 
Saken legges frem for formannskapet/kommunestyret med slik  
 

innstilling: 
 

Andre tertialrapport pr. 31.08.2013 tas til etterretning. 
 
Kommunestyrets vedtak:  
 
Formannskapets innstilling:  
 
Hovedutvalgenes innstilling:  
 
Rådenes innstilling: 
 
 
 
 
SAKSOPPLYSNINGER: 
 
Vedlegg: Andre tertialrapport pr. 31.08.2013 som trykt vedlegg. 
 
Eidsberg kommune bruker Corporater som rapporteringssystem for den månedlige 
oppfølgingen mot virksomhetene og mot politisk nivå. Andre tertialrapport bygger 
videre på den lesten som ble etablert for første tertial. Bruk av Corporater som 
rapporteringssystem systematiserer oppfølgingen med virksomhetene og gjør 



  Sak 79/13 

 

rapporteringen både internt i administrasjonen og mot politisk nivå mer 
strømlinjeformet og effektivt.  
 
Innfasingen av mange nye systemer parallelt gjør at det fortsatt trengs mer tid på å 
sette formen på rapporteringen.  
 
Tertialrapporten pr. 31.08.2013 gir som tidligere en kort oppsummering av aktiviteten 
innenfor virksomhetene og organisasjonen som helhet med et spesielt fokus på den 
økonomiske statusen. 
 
 
RÅDMANNENS MERKNADER: 
 
Den økonomiske utviklingen for virksomhetenes aktivitet etter to tertialer er 
utfordrende. Rådmannen vil spesielt nevne at utfordringene er krevende innenfor 
virksomhetene Familiesenteret, Skole, NAV og Edwin Ruuds omsorgssenter. Disse 
virksomhetene har prognoser som avviker vesentlig fra tildelte rammer.  
 
Sammenlignet med status etter 1. tertial er det spesielt økonomisk utviklingen ved 
NAV og sosialhjelpsutbetalingene som er mer negativ enn forventet, men de øvrige 
virksomhetene har også forverret driftssituasjonen sammenlignet med 1. tertial.  
 
Virksomhetene barnehage, bo- og dagtilbud for voksne utviklingshemmede og 
hjemmebaserte tjenester har også avvik fra tildelt ramme, men i noe mindre omfang. 
Stabs- og støttetjenester og de tekniske områdene melder å ha økonomien under 
kontroll.  
 
Ut fra tilbakemelding fra virksomhetene indikeres det driftsutfordringer i 
størrelsesorden 13-15 mill kroner samlet for virksomhetene. Erfaringsmessig er 
virksomhetene mer nøkterne på å varsle inntektsøkninger framfor kostnadsøkninger, 
men med bakgrunn i de samlede varslede driftsutfordringene vil rådmannen 
understreke at situasjonen er utfordrende, og at merforbruket vil få konsekvenser for 
budsjettarbeidet for 2014. Et merforbruk av denne størrelsen vil innebære at 
rammene fra økonomiplanen 2014-2017 må gjennomgås, med tanke på å tilpasse 
driftsnivået og ta høyde for en inndekning av merforbruket i 2014 og 2015. 
Manglende inndekning på et underskudd innen utgangen av de på de to påfølgende 
år vil medføre innmelding i ROBEK-registeret. Det medfører at kommunen blir satt 
under administrasjon av Fylkesmannen.  
 
Rådmannen vil komme tilbake med egen sak vedrørende budsjettkorreksjoner. 
 
 
KONKLUSJON: 
 
Kommunens driftssituasjon er som tidligere år krevende. Virksomhetenes 
tilbakemeldinger understreker utfordringene som de står i daglig – et krysspress 
mellom krav til og behov for tjenester og begrensede midler. Dette har rådmannen 
signalisert over tid. Til tross for trykket, må rådmannen henstille virksomhetene om å 
holde forbruket nede for å begrense utfordringene med inndekning og nedjustering 
av driftsnivået for 2014.  



EIDSBERG KOMMUNE   

 

MØTEBOK 
 
Utvalg Saksnr. Møtedato 
Hovedutvalg for miljø og teknikk 80/13 22.10.2013
   
 
AAS GÅRD - 33/1 - ANDERS OG MARIE ØSTEBY - KLAGE PÅ AVSLAG OM 

GJENFYLLING AV DALFØRE   
 
Saknr. Politisk behandling Møtedato 
 
80/13 Hovedutvalg for miljø og teknikk 22.10.2013 
 
Arkivkode:GNR 33/1  Arkivsaknr.:13/99 L.nr.: 8919/13  
Saksb.: Hilde Riddervold Enger   
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikk tar ikke klagen til følge. Hovedutvalget står fast ved 
avslag i delegert vedtak gjort av Samfunn og utvikling datert 08.02.2013, saknr. 
13/99.  
 
Saken oversendes til Fylkesmannen i Østfold for endelig avgjørelse. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks vedtak:  
 
 
 
 
SAKSOPPLYSNINGER: 
 
Vedlegg: Klage på vedtak, Aas gård fra Marie og Anders M. Østby, datert 

22.02.2013. 
 Klage på vedtak, Aas gård fra Marie og Anders M. Østby, datert 

27.02.2013. 
 Melding om delegert vedtak, Aas gård – 33/1 – Gjenfylling av dalføre, 

datert 08.02.2013. 
 
I delegert vedtak gjort 08.02.13 ble det gitt avslag på søknad om å gjenfylle dalføre 
på Aas gård gnr. 33 bnr. 1 i Eidsberg.  
 
Det er innkommet klage, mottatt i kommunen 22.02.13, hvor eiere av Aas gård, 
Anders og Marie Østeby klager på avslag om gjenfylling av dalføre. 
 
Klagerne påpeker at det er feil saksopplysninger i avslaget, da det i vedtaket står at 
det aktuelle området er et tidligere beite, noe som de mener ikke medfører riktighet. I 
tillegg stilles det spørsmål til hvorvidt det vil være fare for ras ved en eventuell 
forsvarlig bekkelukking. Det nevnes også at det er en fangdam 200 meter lenger ned 
for området, og at det ikke er kjente naturfaglige funn i omsøkt område.  
 



  Sak 80/13 

 

Klager ber om at det foretas en felles befaring av det aktuelle området, slik at det er 
sikkert at det er enighet om omfanget av søknaden om gjenfylling av dalføre.   
 
 
Fylkesmannen i Østfold kom med en uttalelse 14.02.13, dvs i etterkant av vedtaket 
gjort 08.02.13. I denne uttalelsen er det gjort følgende vurdering:  
 
Ravinedalen som ønskes gjenfylt er en del av et større landskapsområde som er 
med i Fylkesmannen i Østfolds rapport nr. 1 fra 1993 «Østfoldlandskap av regional 
betydning.» Landskapet kalles i rapporten «Eidsberg/Lekum – Grønnsund» og 
beskrives som et stort ravinekompleks med vassdrag som innehar fosser, 
meandrerende partier, evjer og mudderbanker. Av verdier i område nevnes blant 
annet kvartærgeologi, vassdrag og landskapsbilde. Av trusler nevnes blant annet 
utbygging, større terrenginngrep, planering, bekkelukking og grankultur.  
 
Området Rud/Åserud er med i Fylkesmannen i Østfolds rapport nr. 9 fra 1996 
«Verdifulle kulturlandskap i Østfold». I rapporten er gårdene beskrevet med 
delområder og det gis en omtale av et område nord for omsøkte utfyllingsområde 
hvor det blant annet beskrives at ravinene representerer beitemarker av forskjellig 
utforming, ett beite omkring en kolle og et ravinebeite. De ligger nær hverandre og 
utgjør samlet interessante landskapselementer. Det er imidlertid ikke kjent 
naturfaglige interessante funn her. Fornminner er kjent innenfor storområdet. Totalt 
vurderes arealet til middels verdi.  
 
De overnevnte rapportene tilsier at det er regional landskapsverdi i området.  
 
Det går også en bekk i bunnen av det omsøkte arealet. Vassdrag og 
kantvegetasjonen langs dem er svært viktige av mange årsaker. I tillegg til deres 
nøkkelrolle for biologisk mangfold, er de viktige elementer i kulturlandskapet. Lukking 
av bekken kan også påvirke vassdraget nedstrøms, blant annet for vannhastighet og 
erosjon. Vannressursloven slår fast at ingen må iverksette vassdragstiltak som kan 
være til nevneverdig skade eller ulempe for noen interesser i vassdraget uten at man 
har fått konsesjon av vassdragsmyndighetene. Et naturlig vegetasjonsbelte som 
motvirker avrenning og gir levested for planter og dyr skal opprettholdes, jf. 
Vannressursloven § 11.  
 
Fylkesmannen i Østfolds konklusjon er at med bakgrunn i landskapsverdier og av 
hensyn til bekken anbefales det å avslå søknaden om gjenfylling av ravinedalen.  
 
 
RÅDMANNENS MERKNADER: 
 
Etter befaring foretatt 26.08.13 sammen med grunneier ble det klarlagt at området 
ikke er et gammelt beiteområde. Området har bestått av skog inntil for 5-6 år siden, 
da var skogen hogstmoden og ble dermed hugget. Området er nå en hogstflate med 
trær og krattvegetasjon.  
 
Tidligere bruk av området har ingen betydning for behandling av saken. Området er 
som tidligere nevnt en del av et ravinelandskap. Dette er en landskapsform som det 
er sterkt fokus på å bevare. Området er kartlagt og disse rapportene tilsier at det er 
regional landskapsverdi i området. 
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Dette tilsier at kommunen bør følge en restriktiv politikk med hensyn til å gi tillatelser 
til oppfylling av disse områdene.  
 
Det opplyses at lukking av bekken vil gjøres forsvarlig og søker mener dermed at en 
oppfylling av ravinedalen med lukking av bekken i bunn ikke vil medføre noen stor 
sannsynlighet for ras eller utglidninger.  
 
Lukking av bekken vil antakelig ha konsekvenser for det biologiske mangfoldet i 
området. I tillegg er bekken et viktig element i kulturlandskapet.  
 
Når det gjelder mulig økt vannhastighet og erosjon, vil en fangdam nedenfor området 
antakelig kunne fange opp vannet som kommer ved en bekkelukking, og man vil på 
den måten kunne begrense følgene av dette.  
 
 
KONKLUSJON: 
 
Med bakgrunn i en helhetlig vurdering av klagen kan administrasjonen ikke se at det 
er kommet til argumenter som tilsier at kommunen skal endre sitt vedtak av 
08.02.2013 saksnr. 13/99. Fylkesmannen i Østfolds uttalelse datert 14.02.2013 
forsterker anbefalingen om avslag.  
 



EIDSBERG KOMMUNE   

 

MØTEBOK 
 
Utvalg Saksnr. Møtedato 
Hovedutvalg for miljø og teknikk 81/13 22.10.2013
   
 
KLIMA- OG ENERGITILTAK I EIDSBERG KOMMUNE - TILTAKSPLAN   
 
Saknr. Politisk behandling Møtedato 
 
81/13 Hovedutvalg for miljø og teknikk 22.10.2013 
/ Kommunestyret 31.10.2013 
 
Arkivkode:S02   Arkivsaknr.:13/1016 L.nr.: 8971/13  
Saksb.: Simon Werner   
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 
Saken legges frem for kommunestyret med slik  

 
innstilling: 

 
Plan for klima- og energitiltak i Eidsberg kommune godkjennes, og planen vil være et 
sentralt grunnlagsdokument for prioriteringer i forestående budsjett- og 
planprosesser. 
 
Kommunestyrets vedtak:  
 
Hovedutvalg for teknikk og miljøs innstilling:  
 
 
 
 
SAKSOPPLYSNINGER: 
 
Vedlegg: Klima- og energitiltak i eidsberg kommune 
 
Utrykte vedlegg:  Klimaplan for Eidsberg kommune URL: 
http://www.eidsberg.no/getfile.php/2275578.2012.eaecydpbww/Klima+og+energiplan
+2008.pdf 
 
  Klimaplan for Indre Østfold URL: 
http://klimakommune.enova.no/file.axd?fileDataID=d4f70239-f355-4ce4-98d3-
20e27b16fe67 
 
I kommunestryresak 120/12 ble det gjort følgende enstemmige vedtak. 
 
Det settes ned en politisk arbeidsgruppe som skal ta utgangspunkt i energi- og 
klimaplanene for kommunen og vurdere hvordan vi kan nå de vedtatte 
målsettingene. Arbeidet skal resultere i konkrete forslag til tiltak, samt en 
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fremdriftsplan for å igangsette disse. Intensjonen er at gruppen skal ha 4-6 møter og 
at arbeidet skal være avsluttet innen utgangen av juni 2013. Administrasjonen stiller 
med nødvendige ressurser i dette arbeidet. 
 
Arbeidsgruppen vil bestå av følgende representanter: 
 
• Maren Hersleth Holsen, leder V 
• Espen A. Volden H 
• Ulf Meyer Frp 
• Jens Tore Holene SP 
• Jan Arild Jacobsen SV 
• Vegar Fjell AP 
• Aud Jørgentvedt Krf 

 
Simon Werner har fungert som sekretær for gruppen, og Dag Snorre Andersson har 
vært kommunens representant. 
 
Arbeidsgruppa har avholdt 5 møter, med vektlegging av følgende hovedtemaer:  
 
1. Klima og energi i det kommunale planarbeidet. 
2. Klimagevinster og energieffektivisering i kommunale bygg.   
3. Kommunale innkjøp.        
4. Samferdsel. 
  
Det vises forøvrig til vedlegg. 
 
 
RÅDMANNENS MERKNADER: 
 
Det er positivt at gruppen har hatt fokus på at Eidsberg skal bli en miljø- og 
klimavennlig kommune. Det at de vedtatte klimaplanene for Eidsberg og for Indre 
Østfold nå har fått konkrete prioriteringer fra en tverrpolitisk arbeidsgruppe. Flere av 
de foreslåtte tiltakene krever budsjettprioriteringer for eksempel at alle oljekjeler i 
kommunale bygg avvikles senest i 2016 og resurser knyttet til den foreslåtte 
funksjonen som miljøansvarlig. Denne personen skal være ansvarlig for å 
koordinere, belyse, veilede arbeidet knyttet til planverk, samferdsel, 
holdningsskapende arbeid, klima og miljøtrusselen. 
 
Med dagen bemanning i administrasjonen vil det enten si at arbeidsoppgaver må 
prioriteres bort eller bemanningen økes. 
 
Tiltaksplanen foreslås derfor tatt inn som arbeidsgrunnlag i budsjett- og 
planprosesser. 
 
 
KONKLUSJON: 
 
Tiltaksplanen tas til etterretning. 



EIDSBERG KOMMUNE   

 

MØTEBOK 
 
Utvalg Saksnr. Møtedato 
Hovedutvalg for miljø og teknikk 82/13 22.10.2013
   
 
KOMMUNEDELPLAN FOR TEKNISK OG GRØNN INFRASTRUKTUR 

"SENTRUMSPLAN" - MYSEN SENTRUM I EIDSBERG KOMMUNE   
 
Saknr. Politisk behandling Møtedato 
 
9/13 Hovedutvalg for miljø og teknikk 12.02.2013 
12/13 Kommunestyret 28.02.2013 
45/13 Hovedutvalg for miljø og teknikk 13.05.2013 
44/13 Kommunestyret 30.05.2013 
82/13 Hovedutvalg for miljø og teknikk 22.10.2013 
/ Formannskapet 24.10.2013 
/ Kommunestyret 31.10.2013 
 
Arkivkode:L12   Arkivsaknr.:13/167 L.nr.: 9102/13  
Saksb.: Knut Baastad   
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 
Saken legges frem for formannskapet/kommunestyret med slik 
 

innstilling: 
 
Kommunestyret tar de innkomne høringsuttalelser til etterretning og tar disse med i 
det videre arbeidet med planen. 
 
Når det gjelder høringsinnspillet fra Østfold fylkeskommune knyttet til valg av 
plantype og anbefaling om å benytte områderegulering for sentrum, så sier utvalget 
seg enig i det, da det er ønskelig med en bedre detaljering i sentrumsplanen enn en 
kommunedelplan vil kunne gi. 
 
Kommunestyret ser det derfor riktig å utarbeide en områderegulering for bykjernen, 
dvs områdene innenfor og i tilknytning til Ringveien, samt Hegginområdet og 
områdene vest for jernbanen (Felleskjøpet).  
 
Det øvrige området som omfatter Mysen byområde i kommunedelplanen for Mysen 
fra 2007 forutsettes lagt inn i arbeidet med rullering av kommuneplan for Eidsberg. 
 
Det forutsettes at de oppnevnte styrings- og arbeidsgruppene fortsetter sitt arbeid. 
 
Kostnaden for å utarbeide en områderegulering basert på innleid konsulent anslås 
basert på liknende oppdrag til kr. 0,5 – 1,0 mill kr. Dette må innarbeides i budsjett 
2014 og er forutsetning for engasjement av eksternt konsulentmiljø.. 
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Rådmannen gis fullmakt til å utarbeide anbudsgrunnlag og engasjement av ekstern 
konsulent.  
  
Kommunestyrets vedtak: 
 
Formannskapets innstilling:  
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks innstiling:  
 
 
 
 
SAKSOPPLYSNINGER: 
 
Vedlegg: Uttalelse fra Rom eiendom datert 19.07.13. 
 Uttalelse fra Østfold fylkeskommune datert 29.07.13 
 Uttalelse fra Fylkesmannen i Østfold datert 28.08.13 
 Uttalelse fra Statens vegvesen datert 11.09.13 
 
Eidsberg kommunestyre har i sitt møte den 28.02.13 i sak 12/13 vedtatt at det 
startes en prosess for å utarbeide planprogram og plankart for rullering av 
kommunedelplan for Mysen fra 2007. Videre i vedtaket heter det at det opprettes en 
organisering av arbeidet med etablering av styringsgruppe, arbeidsgrupper og 
referansegrupper. 
 
Slikt planprogram er utarbeidet og sendt til politisk behandling. I medhold av 
kommunestyrets vedtak datert 20.05.13 sak 45/13 er planprogrammet sendt på 
høring i medhold av Plan- og bygningslovens § 11-14, og det er mottatt 4 skriftlige 
uttalelser. Disse uttalelsene er fra Østfold fylkeskommune datert 29.07.13, fra Rom 
Eiendom datert 19.07.13, fra Statens vegvesen datert 11.09.13 og fra Fylkesmannen 
i Østfold datert 28.08.13. 
 
 
RÅDMANNENS MERKNADER: 
 
Arbeidet med kommunedelplanen i styringsgruppe og arbeidsgrupper er godt i gang, 
og det er så langt kommet frem flere spennende innspill. Byplankontoret i David Blids 
gate er åpent 2 dager i uka, og hadde et forholdsvis godt besøkstall før ferien. Etter 
ferien har det vært mindre interesse for dette, men vi håper at dette tar seg opp 
utover høsten. Mange gode innspill og ideer er mottatt så langt. 
 
Som nevnt ble planprogrammet sendt på høring i medhold av Kommunestyrets 
vedtak i mai. Det er her kommet inn 4 skriftlige innspill som her kort refereres: 
 
Fra Rom Eiendom datert 19.07.13: 
Rom eiendom orienterer i sitt brev om sin rolle som eiendomsbesitter med ca 13 da i 
sentrum nær stasjonen, og at de gjerne vil bidra aktivt til en videre byutvikling i 
Mysen. De omtaler spesielt at det må tas hensyn til adkomst og tilgjengelighet til 
jernbanestasjonen/ kollektivknutepunkt og at dette må fremstå som et viktig og 
sentralt element i byplanen. 
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Fra vår side vil vi bemerke at Rom Eiendom er en viktig aktør i sentrum med sine 
store utbyggingsarealer. Det er helt klart at kommunen i det videre arbeidet må ha 
nær kontakt med dem.  
 
Når det gjelder tilgjengelighet og adkomst til stasjonen, så er det bred enighet om 
dette. En slik vurdering må spesielt knyttes opp mot at det må være en meget god 
kommunikasjon mellom parkeringsarealer/ pendlerparkering og selve stasjonen. Det 
bemerkes fra vår side at god kommunikasjon må løses med etablering av undergang 
da transport med universell utforming over planovergangen ikke kan anses som 
tilfredsstillende med henvisning til krav om universell utforming. 
 
Fra Østfold fylkeskommune datert 29.07.13: 
Østfold fylkeskommune har gitt høringsinnspill som favner bredt og omfattende. 
Mange av de omtalte temaer vil også bli omtalt i det pågående arbeidet med 
kommunedelplanen, men de vil her spesielt sette søkelyset mot et tema knyttet til 
valg av plantype. 
 
Fylkeskommunen påpeker at en kommunedelplan er et plannivå som er et 
grovmasket og overordnet planverktøy og at mulighetene for detaljering er 
begrenset. Fylkeskommunen anfører at dersom kommunens intensjon er å utarbeide 
en sentrumsplan som gir direkte utbyggingsrett, så bør kommunen vurdere 
områderegulering som alternativ, fortrinnsvis for bykjernen. 
 
Fra vår side ser vi at fylkeskommunen har et viktig poeng i at man bør vurdere bruk 
av områderegulering fremfor kommunedelplan for bykjernen. Arbeidene så langt i 
styringsgruppe og arbeidsgrupper viser at man ønsker å gå langt i detaljering av 
områder, noe som derved peker klart mot områderegulering. 
 
Vi har fått kjennskap til at Askim også nå har valgt områderegulering for bykjernen. 
Dette for å få en ønsket detaljeringsgrad for den videre utviklingen i sentrum. 
 
Vi vil derfor som en konklusjon på dette anbefale at man for bykjernen forlater 
plantype kommunedelplan og går inn for å velge områderegulering.  
 
For det øvrige byområdet som ligger inne i dagens kommunedelplan for Mysen fra 
2007, så anbefales det at dette området tas med i arbeidet med rullering av 
kommuneplanen for Eidsberg som er i gang. 
 
Fra Statens vegvesen datert 11.09.13: 
Statens vegvesen har i sin uttalelse satt søkelyset på temaer knyttet til bruk av 
sykkel samt vektlagt at kommunen bør utarbeide en «gåstrategi».  
 
Videre omtales viktigheten av et godt tilrettelagt kollektiv tilbud, og påpeker i den 
sammenheng et behov for opprusting av bussholdeplassene i tilknytning til 
jernbanestasjonen.  
 
Statens vegvesen er også opptatt av viktigheten av å rette fokus mot 
trafikksikkerhetsarbeidet. De legger også her inn at Rv 22 gjennom Smedgata og 
Vandugbakken er planlagt omklassifisert mot Ramstad. Betydningen av dette bør 
derfor vurderes i en helhetlig sentrumsplanlegging. 
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Fra vår side vil vi orientere om at når det gjelder tema knyttet til bruk av sykkel, så er 
Statens vegvesen nå i sluttfasen med å utarbeide temahefte «Sykkelbyen Mysen». 
Dette temaheftet vil bli fremmet for politisk behandling inneværende år og skal 
ivareta dette tema. I tilknytning til dette vil vi også i plansammenheng ivareta de 
gåendes sikkerhet. 
 
Vegvesenet anbefaler at trafikksikkerhetsplanen fra 2006 tas opp til revisjon. Dette 
arbeidet er allerede utført og sluttført i 2012. 
 
Fra Fylkesmannen i Østfold datert 28.08.13: 
Fylkesmannen omtaler prosessen på et mer generelt grunnlag og viser bl.a. til at 
man i medhold av planstrategiene for Eidsberg og Askim har som utgangspunkt at 
kommuneplanen for de respektive kommunene er ment å utarbeides parallelt.  
 
Fylkesmannen viser også til at man antar at det som vil skje med Monaryggen vil 
kunne påvirke utviklingen i sentrum og den samlede næringsmessige utviklingen. 
 
Man viser også til det grunnlagsarbeidet som ligger nedfelt i det felles arbeidet 
mellom Eidsberg og Askim kommuner gjennom satsningen i LUK-ordningen og 
Trans In Form. 
 
Avslutningsvis anbefaler Fylkesmannen at det legges en klarere avgrensning mot 
kommuneplanarbeidet og at vi i større grad rendyrker temaene i plantittelen.  
 
Fra vår side tar vi de anførsler som fremkommer til etterretning og vil ta disse med i 
det videre arbeidet.  Når det gjelder samarbeid mellom Eidsberg og Askim, så er det 
her mye samarbeid mellom kommunene, bl.a. gjennom LUK og Trans In Form 
prosjektene. Dette har så langt gitt mange gode innspill som er med i vår planlegging 
med sentrumsplanen.  
 
Fylkesmannens anbefaling knyttet til klarere avgrensning anser vi som viktig. Som 
nevnt ovenfor under våre kommentarer til fylkeskommunens anbefalinger, vil vi 
derfor anbefale at man går til den endringen og velger områderegulering i 
sentrumskjernen. 
 
 
KONKLUSJON: 
 
Med henvisning til ovenstående utredning vil vi anbefale at de innkomne 
høringsuttalelsene tas til etterretning og vektlegges i det videre arbeid under selve 
planprosessen. 
 
Vi vil også med henvisning til fylkeskommunens anbefaling om å benytte 
områderegulering for bykjernen som alternativ til kommunedelplan, anbefale at 
kommunen fatter vedtak om slik endring. Dette fordi man under arbeidet i 
styringsgruppe og arbeidsgrupper har sett at det er behov og ønske om større 
detaljeringsgrad enn en kommunedelplan vil kunne gi. 
 
Vårt forslag er derfor at det utarbeides en områderegulering for sentrum som 
omfatter alle områder innenfor og i nær tilknytning til Ringveien (Smedgata- 
Jernbanegata- Kapellveien- Storgata), samt Hegginområdet og områdene vest for 
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Jernbanen (bydel vest). Presis definering av området vil bli foretatt av styringsgruppa 
i forbindelse med utvikling av tilbudsdokumenter for konsulentoppdraget. 
 
Dette er uansett et omfattende arbeid, og det må i den sammenheng innhentes 
ekstern bistand. Det bes derfor om fullmakt til å utarbeide underlag for innhenting av 
tilbud på dette. For hele arbeidet er det foreløpig stipulert en kostnad på ca. 
kr.500.000,- 1.000.000,-. (Grunnlag fra Askim) Dette beløpet må bevilges i 
forbindelse med budsjett for 2014. Innhenting av tilbud på konsulentbistand kan 
starte umiddelbart men med forutsetning om politisk godkjenning i forbindelse med 
budsjettbehandling.  
 
Det anbefales videre at det øvrige byområdet som ligger inne i kommunedelplan for 
Mysen fra 2007 inngår i rulleringen av kommuneplanen for Eidsberg som pågår. 
 
Det forutsettes at de oppnevnte styrings/arbeidsgruppene fortsetter sitt arbeid. 



EIDSBERG KOMMUNE   

 

MØTEBOK 
 
Utvalg Saksnr. Møtedato 
Hovedutvalg for miljø og teknikk 83/13 22.10.2013
   
 
FORSLAG TIL DETALJREGULERINGSPLAN  FOR  RAMSTADKRYSSET- "2. 

GANGS BEHANDLING"   
 
Saknr. Politisk behandling Møtedato 
 
83/13 Hovedutvalg for miljø og teknikk 22.10.2013 
/ Kommunestyret 31.10.2013 
 
Arkivkode:REG L12  Arkivsaknr.:13/1249 L.nr.: 8683/13  
Saksb.: Dag Snorre Andersson   
 
Rådmannens forslag til vedtak: 
 
Saken legges frem for kommunestyret med slik  
 

innstilling: 
 

Kommunestyret godkjenner i medhold av plan og bygningsloven § 12-12 forslag til 
detaljreguleringsplan for Ramstadkrysset, datert 30.05.2013, revidert 28.06.2013 på 
følgende vilkår: 
 
1. Det reguleres g/s-vei fra forslag til regulert g/s- vei på sørsiden av rundkjøringen 

til forslag til regulert bussholdeplass øst for forslag til rundkjøring langs Rv 128 og 
på sørsiden av Rv. 128. 
 

2. Det reguleres en kort g/s-vei fra forslag til regulert g/s-vei på nordsiden av 
rundkjøringen og østover over forslag til annen veigrunn fram til Esso-
området/næringsområdet. 

 

Kommunestyret mener at overfornevnte endring av planforslaget i forhold til 
planforslaget ved offentlig ettersyn ikke er av en slik karakter at det er nødvendig 
med en runde med offentlig ettersyn. 
 
Statens vegvesen utarbeider nye plandokumenter hvor vilkårene i pkt 1 og 2 over 
innarbeides.  Frist for utarbeidelse av nye plandokumenter settes til 01.12.2013. 
 
Dersom Statens vegvesen ikke overholder fristen 01.12.2013, oppheves dette 
vedtaket og detaljreguleringsplanen for Ramstradkrysset må fremmes for ny 
behandling for de kommunale planmyndigheter.  
 
Vedtaket kan i medhold av forvaltningsloven § 28 og plan og bygningsloven § 12-12 
påklages. I medhold av forvaltningsloven § 29 er klagefristen 3 uker fra 
vedkommende part får melding om vedtakets innhold.   
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Kommunestyrets vedtak: 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks innstilling: 
 
 
 
 
SAKSOPPLYSNINGER: 
 
Vedlegg: Forslag til detaljreguleringsplan for Ramstadkrysset med ny  
                      rundkjøring, datert 30.05.2013, revidert 28.06.2013 
                      Skiltplan, datert 28.06.2013 
                      Landskapskart datert 28.06.2013 
                      Administrasjonens forslag/skisse til endring av fremlagt 

 detaljreguleringsplan, datert 03.10.2013 
 
Utrykte vedlegg: Brev fra Fylkesmannen i Østfold, datert 19.07.2013 
                            Brev fra Østfold fylkeskommune, datert 28.08.2013                          
 
Statens vegvesen har lagt vedlagt forslag til detaljreguleringsplan for 
Ramstadkrysset ut til offentlig ettersyn i perioden 04.07.-06.09.2013.  
 
Kommunen har mottatt kommentar fra henholdsvis Østfold fylkeskommune og  
Fylkesmannen i Østfold.  Hovedinnholdet i innkomne innspill, Statens 
vegvesens kommentarer til innspillene, samt administrasjonens kommentar til 
innspillene vil bli gjengitt nedenfor. 
 
Når det gjelder planforslagets innhold, vises det til vedlagt planbeskrivelse med 
konsekvensvurdering, plankart, bestemmelser og tematiske oversikter. 
 
 
RÅDMANNENS MERKNADER: 
 
Innspill/uttalelse fra Fylkesmannen i Østfold 
Innspill/uttalelse Fylkesmannen  viser til innspill til planoppstart. Fylkesmannen 

har ingen vesentlige bemerkninger til planen, som ser ut til å 
ivareta deres innspill. Fylkesmannen er imidlertid usikre på 
om det er nødvendig å ha med arealet som foreslås regulert 
til næringsbebyggelse. Hva som skal tilllates i dette området 
bør overlates til en eventuell  framtidig reguleringsplan- 
prosesss. Foreslått detaljregulering kan for Fylkesmannens 
del egengodkjennes av kommunen. 
 

Statens vegvesens 
vurdering 

Områdene N1, N2 og N3 viser områder som allerede er 
regulert eller avsatt til næring i kommuneplanen. Vegvesenet 
har oppfattet tegnereglene slik at det skal være 
underliggende reguleringsformål på midlertidige 
anleggsområder. Der det ikke er reguleringsplan fra før, er 
forutsetningen at formålet i gjeldende kommuneplan 
videreføres. Vegvesenet har ikke satt bestemmelser til 
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områdene ut over formulering i § 6 a: «Felt N1-N3 reguleres 
til privat område for næringsbebyggelse». 
 

Statens vegvesens 
konklusjon 

Ingen endring i planen. 

Administrasjonens 
kommentar 

Administrasjonen mener at det må reguleres en kort g/s- vei 
over næringsområde nord for rundkjøringen, samt reguleres 
g/s mellom bussholdeplassen sør for rundkjøringen og 
planlagt bussholdeplass på sørsiden av Rv. 128.  

Innspill/uttalelse fra Østfold fylkeskommune 
Innspill/uttalelse Østfold fylkeskommune viser til tidligere innspill til 

planoppstart.  Østfold fylkeskommune har ingen vesentlige 
bemerkninger til planen, som ser ut til å ha ivaretatt deres 
innspill. 
 
Østfold fylkeskommune ber om at plankartet forbedres da 
nåværende utgave ikke er godt nok lesbart (størrelse, 
kontrast og farge).  Planen kan for vår østfold 
fylkeskommunes del egengodkjennes av kommunen. 
 

Statens vegvesens 
vurdering 

Plankartets kvalitet vurderes av kommunens administrasjon 
og endres eventuelt om ønskelig i endelig godkjent utgave. 
 

Statens vegvesens 
konklusjon 

Ingen endring i planløsninger, men kartkvalitet vurderes 

Administrasjonens  
kommentar 

Administrasjonen har bedt om at plankartet uttrykkes 
tydeligere enn planforslaget ved offentlig ettersyn.  
Justert/tydelig plankart er vedlagt. 

 
 
Kommunestyret behandlet i sitt møte 13.04.2013 sak 29/13 E18 Melleby – 
Momarken. Ny inndeling av vegnettet etter utbygging: 
 
Kommunestyret godkjenner forslag til omklassifisering av veinettet etter E 18 
utbyggingen som beskrevet i brevet fra Statens vegvesen, datert 06.11.2012, på 
følgende vilkår: 
 
1. Gang- og sykkelveiene og fortau langs veier foreslått omklassifisert fra riksveier til 

fylkesveier blir på fylkeskommunal eierhånd og driftes og vedlikeholdes av 
Statens vegvesen. Grunnen under g/s-veiene forblir på gjeldende grunneiere. 

2. Overtakelse av ny del av Hersletveien som kommunal vei forutsetter at Statens 
vegvesen eier og ansvarer for drift og vedlikehold av broen over E 18 på denne 
strekningen. 

3. Ny Rv. 22 mellom Mysen bru og Ramstadkrysset utbedres til riksveiestandard. 
Dette inkluderer trafikksikkerhetstiltak langs hele veien ut til Ramstadkrysset. 
Grunnen er at veien er smal og at det sklir ut masse fra kantene av veien.  

4. Virksomhet for samfunn og utvikling bes, i samarbeid med Statens Vegvesen, så 
raskt som mulig starte arbeidet med reguleringsplan for gang- og sykkelvei 
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parallelt med Rv. 22 mellom Trømborg og Mysen, og ny F.v. 128 Ramstad-
Hærland kirke. Det bes også vurdert hvilke synergieffekter det parallelle arbeidet 
med E18-prosjektet kan gi. 

5. Hovedutvalg for miljø og teknikk ber administrasjonen vektlegge en oppgradering 
av tidligere Rv. 22 gjennom Mysen sentrum (Smedgaten og Vandugbakken – i 
fremtiden F.v. 129) med tanke på skiltplan, oppgradering av busstopp (med 
leskur og god skilting), sikring av farlige utkjørsler og en forpliktende 
vedlikeholdsplan. 

 
Det vises særlig til kommunestyrets vedtak pkt 4 som berører områder som inngår i 
reguleringsplanen som denne saken omhandler. 
 
Før offentlig ettersyn av planforslaget, ble derfor Statens vegvesen bedt om å sikre 
at begge bussholdeplassene på østsiden av rundkjøringen, langs Rv. 128 skulle 
forbindes med g/s-veien i nord-sørgående retning øst for rundkjøringen.  Dette ble 
ikke etterkommet av Statens vegvesen da de mente at g/s-vei ikke ville bli en del av 
vegvesenets utbyggingsplan, samt at det kunne bli konfliktfylt å etablere en g/s-vei 
forbi Esso p.g.a. eksisterende tekniske installasjoner mellom Esso og Rv. 128. 
Statens vegvesen ønsket færrest mulige konfliktpunkter i forhold til grunneiere i 
området og ønsket å unngå eventuelle protester, klager og tidsutsettelse. Statens 
vegvesen mener videre at det mangler finansiering til g/s-vei utover fremlagt 
planforslag, inkl. bruk av ressurser på erverv av areal til g/s utover det som ligger i 
fremlagt planforslag. 
 
Statens vegvesen har en målsetting om å åpne hele anlegget Momarken – Melleby 
01.07.2014.  
 
Administrasjonen ga melding til Statens vegvesen om at kommunens innspill 
vedrørende ytterligere regulering av g/s-veier i forhold til Statens vegvesens 
høringsforslag ville bli fulgt opp i den videre planprosessen.  
 
Administrasjonen ser at det kan være en utfordring å etablere en g/s-vei på 
nordsiden av Rv. 128 (mot Esso). Administrasjonen mener imidlertid at det kan 
reguleres en kort g/s- vei fra nordsiden av Ramstadkrysset over det som er foreslått 
regulert til «annen veigrunn». På denne måten kan folk kan gå på g/s-veien til Esso-
området og videre til eventuell fremtidig bussholdeplasser øst for rundkjøringen langs 
Rv. 128.  Dette er likevel ikke en del av fremlagt planforslag. 
 
Administrasjonens mener at det er hensiktsmessig å regulere g/s-vei på sørsiden av 
Rv. 128 fram til forslag til nord-sørgående g/s-vei øst for rundkjøring. På denne 
måten kan forslag til bussholdeplassene langs Rv 22 og Rv. 128 bindes sammen. 
Etter administrasjonens mening, er det hensiktsmessig å regulere g/s-vei på 
sørsiden av Rv. 128 siden det kan være aktuelt å videreføre g/s-vei til Hærland kirke 
på sikt.  Kommunen er grunneier på det aktuelle arealet 
 
Eventuell endring av planforslaget som innbefatter regulering av g/s-vei på sørsiden 
av Rv. 128, samt regulering av en kort strekning over «annen veigrunn» nord for 
rundkjøringen, er etter administrasjonens mening, ikke av en slik karakter at et slikt 
planforslag må ut på nytt offentlig ettersyn. 
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Administrasjonen har underhånden fått melding fra Statens vegvesen om at de kan 
leve med egengodkjenning av fremlagt planforslag på overfornevnte vilkår.  
 
 
KONKLUSJON: 
 
Administrasjonen foreslår at fremlagt forslag til reguleringsplan egengodkjennes på 
følgende vilkår: 
 
1. Det reguleres g/s-vei fra forslag til regulert g/s- vei på sørsiden av rundkjøringen 

til forslag til regulert bussholdeplass øst for forslag til rundkjøring langs Rv 128 og 
på sørsiden av Rv. 128. 
 

2. Det reguleres en kort g/s-vei fra forslag til regulert g/s-vei på nordsiden av 
rundkjøringen og østover over forslag til annen veigrunn fram til Esso- 
området/næringsområdet. 
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Orientering for 


hovedutvalg 


for miljø og 


teknikk


Tirsdag 17.09.2013







Status – utvalgte saker - MIKO


• Egen presentasjon og orientering







Økonomi – Miljø og 


kommunalteknikk


Driftsutgifter – holder betalingsprofilen


Driftsinntekter – noe høyere inntekter enn på 


samme tid i fjor. Gjelder gebyrer og avgifter


Samlet - OK 







Status – utvalgte saker – næring og utvikling


• Næring og utvikling – stor arbeidsmengde – mange bestillinger 


løpende. 


• Fokus på forvaltningsoppgavene og byggesaksbehandlingen – følge 


opp disse


• Fokus på oppfølging av politisk vedtatte saker – kommunestyret –


hovedutvalg







Økonomi – Næring og utvikling 


Driftsutgifter – Noe lavere enn tilsvarende periode i 


fjor- Noen fellesposter i budsjettet skal fordeles 


Driftsinntekter – lavere enn på samme periode i 


fjor


Samlet – OK







Status – utvalgte saker – eiendom og 


beredskap


• Løpende arbeidsoppgaver – mest sentralt 


• Starte arbeidet med å følge opp kommunestyrets vedtak –


økonomiplan om eiendomsforvaltningen – salg av kommunal 


eiendom mm.  Sees i sammenheng med oppstart arbeidet med 


strategi for eiendomsforvaltningen; kfr presentasjon i hovedutvalget 


11.6. 


• Startet arbeidet med gjennomgang av kommunens 


renholdstjenester – prosjekt etablert – nært samarbeid med fagorg







Økonomi – Eiendom og 


beredskap


Driftsutgifter –høyt på lønn og lavt på andre driftsutgifter. 


Samlet bedre enn på tilsvarende tidspunkt i fjor


Driftsinntekter – lavt på husleie mv – følges opp særskilt. Noe 


større refusjonsinntekter enn i fjor.


Samlet ok.  








 


Miljø og kommunalteknikk 
 


Organisering 


Oppgaver/ansvar 


Utfordringer 


 


 
Adm.utv. + HOMT 17.09.2013  


FMSK 19.09.2013 


 
 







 
 
 
 
 


MIKO 
(Miljø og kommunalteknikk) 


 


Virksomhetsleder 


Tore Ånesland 


Vann og avløp 
6 personer 


Sponesveien 10. 


 


Avdelingsleder 


Rune Nicolaisen/NN 


Vei, Park og Anlegg 
12 personer 


Ordfører Voldens vei 14 


 


Avdelingsleder 


Gunnar Johnsrud 


Adm + prosjekt 
4 + 2 personer 


Heggin 







Ledergruppe 
 


Avdelingsleder  


Vei, Park og Anlegg 


 


Gunnar Johnsrud 
  


Avdelingsleder  


Vann og Avløp 


 


Rune Nicolaisen/NN 


Virksomhetsleder 


MIKO 


 


Tore Ånesland 
  







Abonnenter 


Vann 4 404                


Avløp 3 911                


Renovasjon 5 337                


Ordinær septik
Sandfilter-


anlegg


Minirense-


anlegg


891 176 155


Avløp i spredt bebyggelse
91 km


164 km


181 km


Kommunale veier


Ledningsnett vann


Ledningsnett avløp


Budsjet 2013 (mill NOK) DI DU


Vei, park og anlegg 6            12          


Selvkostområde 42          25          


Sum drift 48          37          


Investeringsprosjekter 40          


Noen nøkkeltall 







Vei, park og anlegg (VPA) 
• Nesten 100km kommunale veier + p-plasser, fortau, gangveier. 


• God fremkommelighet både sommer og vinter. 







Vei, park og anlegg (VPA) 


• Drift og vedlikehold av parker og anlegg. 







Vei, park og anlegg (VPA) 
• Drift og vedlikehold av grøntområder - inkludert kunstgressbanen.  







Vann og avløp 
• Vann til over 4400 abonnenter. 


• Over 160 km vannledning 







Vann og avløp 
• Avløpsbehandling for alle innbyggere + industri i kommunen.  


• 180 km avløpsledning, 30 pumpestasjoner og renseanlegg. 







Adm og prosjekt 


• Kundebehandling vei, vann og avløp, renovasjon - kommunale avgifter. 


• Saksbehandling/forvaltning iht lov og forskrift. 


• Planlegging og prosjektering av rehabiliteringer og nyanlegg. 







Det største/viktigste nå 
• VA for Nortura. 


• Vei + VA-rehabilitering i sentrum. 


• Ny hjullaster i maskinparken.  


• VA-samarbeid med Trøgstad. 


• Rekruttere til vakante stillinger.  







 


 











VA for Nortura 


• VA langs E-18 går etter planen. 


• Kontrakt prosjektering 20/6: Norconsult. 20mill. 


• Ekstremt korte tidsfrister, ferdig jan 2014. 


• Norconsult 20-30 personer engasjert i dette. 


• Velge fremtidsrettede løsninger som ikke hindrer 


utvidelser og samarbeid med nabokommuner. 


• Flere kommuner  og DaØ IKS involvert. 


• Undersøkelser og befaring med geologer på 


Sandstangen var første skritt. 


• Totalkostnad anslått 250 - 300 mill. 







Fjernvarme 
Vei/fortau og VA i sentrum 


• Utfordrende prosjekt, stor konsekvens for eiere og brukere. 


• Krever mye oppfølging, flere fagområder og mange involverte. 


• Meget god fremdrift nå, tatt igjen mye av forsinkelsen. 


 


• Opprusting av fortau med anleggsbidrag fra grunneiere etter 


samme praksis som ved tidligere rehabilitering. 


 


• Stor egeninnsats av vei, park og anlegg (fortau + getelys). 


• Vi har lagt trekkerør for fiber/bredbånd til alle komm bygg. 


 


• Reasfaltering mest i  2014. Massene i grøfter må få «sette 


seg».  


 







Fjernvarme i Mysen sentrum 


• Kapellvn. (snart ferdig) 


• Skolegt. (hele) 


• Anton H. Mysensgt.(mot Storgt.) 


• Storgt.(fra Skolegt. til ØBBL) 


• Torggt. (til Storgt.) 


• Kryssing av Smedgt ved Grinna. 


 


 







VA på Slitu 


 


• All graving i veier er ferdig. 


• Vannledninger desinfiseres og kontrolleres. 


• Overvannsanlegg i dalen parallelt med Ultvedtveien gjenstår. 


• Noe oppussing/reetablering av grøfter og innkjørsler gjenstår. 


• Tilstreber ett lag asfalt i Stabburveien (inn til TTC) i høst, ellers 


asfaltering til sommeren. 


• Lang prosjektperiode har flere årsaker:  


– Vinterstopp av hensyn til beboerne med midlertidig vannforsyning. 


– Mer dårlige grunnforhold enn kommune og entreprenør kunne forutse. 


– «Gamle synder» der utfordrende og kostbare saneringer var utelatt eller ble 


løst på en måte som er miljømessig og teknisk uakseptabelt i dag. 


 


 


  


 







Reservevannsamarbeid 


 


• To avtaler utarbeidet før sommeren er til behandling nå.  


– Avtale om prosjektering og bygging. 


– Avtale om drift og vedlikehold. 


 


• Askim kommune administrerer prosjektet (alt anlegg i Askim). 


• Trase fra Trippestad – Mørkved, mye langs fylkesveien. 


• Ca 3,5 km ledning og en trykkøkningsstasjon. 


 


• Pøyry vant konkurranse om detaljprosjektering og er godt i gang. 


• Oppstart anleggsfase i vinteren 2013/2014. 


 


 


 


  


 















Oppgaver og ansvar 
Vei, park og anlegg (VPA) 


• Kommunale veier+ 
gatelys, p-plasser, fortau, 
gangveier.  


• Grøntområder, parker og 
anlegg - trær, busker og 
blomster.  


• Renhold og  avfalls-
håndtering. 


• Bistå andre virksomheter. 


 


Vann og avløp (VA) 


• Vannforsyning fra 
Sandstangen til store 
deler av kommunen.  


• Avløpshåndtering med 30 
pumpestasjoner, et 
omfattende avløpsnett og 
Mysen renseanlegg. 


• Bistå andre virksomheter. 


 







Oppgaver og ansvar 


Admimistrasjon og prosjekt 
• Kundebehandling  -   


kommunale avgifter/gebyrer. 


• Forvaltning iht lovverket, vekt 
på miljø og forurensning. 


• Renovasjon (via IØR) 


• Spredt avløp 


• Planlegging/prosjektering av 
rehabilitering og nye anlegg 
innen vei, park, vann og avløp. 


• Deltakelse i tverrfaglige 
prosjekter/oppgaver. 


• Bistå andre virksomheter. 


 


 


 


 


Alle innbyggere er våre kunder da 
alle er brukere/mottakere av flere 
av våre tjenester. 


 







Hva har fått mye fokus i år? 


• Oppstart prosjektering av «VA for Nortura». 


• Rehabilitering i sentrum ifm fjernvarmeutbygging. 


• Oppgradere maskinparken med ny hjullaster. 


• Fokus på sentrum – blomster og parkanlegg.  


• VA-samarbeid med Trøgstad kommune. 


• Reservevannforsyning - vannledning til Askim. 


• Opprydding i avløp fra spredt bebyggelse – Lundeby. 


• Rekruttere nye medarbeidere. 


 








Notat 
 
Til: Formannskapet og Hovedutvalg for Miljø og teknikk 
Fra: Eiendomssjef Knut Bergersen 
 
Vedlegg: 
 


- Foreløpig FDV-plan – presenteres i møtet 
 


Oppfølging av ØP og involvering av det politiske miljøet i ferdigstillelse av 
FDV-plan 
 
 
Bakgrunn 
Fra HU-møte 11. juni 
Virksomhet for Eiendom og beredskap hadde i sak 13/1003 en melding om status på 
kommunens bygg- og eiendomsmasse. Virksomheten inviterte i meldingen til ett 
tettere samarbeid med det politiske miljøet. 
 
Fra en foreløpig FDV-plan fremkommer; 
 


Eidsberg kommune eier eiendom først og fremst som et redskap for å oppnå 
politiske mål knyttet til ulike politikkområder, miljø, kultur, skole, barnehage, 
helse mv. Den finansielle siden av kommunal eiendomsutvikling og forvaltning 
handler om å forvalte eiendomsporteføljen på en best mulig økonomisk måte. 
Dette for at bygningsmassen skal brukes og utnyttes på en mest mulig optimal 
måte, målt i m2 pr arbeidsplass, elev eller sykehjemspasient. Det vil også 
handle om virksomhetsøkonomiske forhold. Det vil si at bygningene er med på 
å bidra til at virksomheten kan drives på en effektiv måte. Det handler om 
planlegging og utforming av bygningene. 
 
Måten de ulike kommunale tjenestene skal ytes på endrer seg kontinuerlig. I 
fremtiden vil det være viktig i den kommunale eiendomsforvaltning å ha gode 
kunnskaper om de ulike virksomhetene og hvilke endringer de blir utsatt for, 
slik at bygningene kan tilpasses de endringene som skjer over tid. 
 
Eidsberg har ikke hatt noen helhetlig utrykt eierstrategi. Visjoner, strategier og 
mål har vært vanskelig å fastsette når det gjelder utvikling og forvaltning av 
kommunens eiendomsportefølje. 
 
Eidsberg kommune har de siste årene hatt stor fokus på område- og 
eiendomsutvikling gjennom store investeringsprosjekter. Dette er grep som 
viser de strategiske virkemidlene som benyttes for å skape verdier og for å 
synliggjøre kommunens politikk. Kommunens eierstrategier har kommet til 
uttrykk gjennom de gjeldende politiske vedtak knyttet til det enkelte bygg.  
 
Eidsberg kommune har en aldrende bygningsmasse på 40,7 år i gjennomsnitt. 
En modernisering av disse vil være både omfattende og kostbart. Det må også 
tas i betraktning at et bygg som er gammelt ikke kan energi-tettes på samme 
måte som et moderne bygg. Det vil derfor heller aldri kunne bli like effektivt å 







drifte. Nye krav til virksomhetene og universell utforming fordyrer prosjektene 
betraktelig. Disse eiendommene bør over tid avvikles for kommunal drift og 
nytt bør reises. 
  
Nye bygg kan planlegges bedre for flerbruksformål og på den måten redusere 
totalbehovet for areal. Kommunen anbefales derfor gå inn i en mer aktiv 
eiendomsutviklingsrolle enn tidligere. Ved å benytte eiendommer med stort 
potensial og bygge ut i egen regi, vil salg av eiendom kunne finansiere både 
rehabilitering og nybygging. 
 
Kommunens kulturelle og administrative lokaler står som monumenter i 
bybildet i Mysen. Avhending av disse er således ikke vurdert. Utnyttelsen av 
disse byggene bør analyseres og optimaliseres. 


 
 
Den foreløpige og ikke vedtatte FDV-plan med tilhørende presentasjon ble tatt til 
etterretning. 
 
Fra KST-møte 20. juni 
I behandlingen av Økonomiplan 2014-2019 èn uke seinere, i KST sak 13/1002, ble 
følgende presiserte vedtak fattet: 
 
1. Eidsberg kommunes økonomiplan for 2014-2017 vedtas slik det framkommer 
av: 
 


• Budsjettskjema 1A – driftsbudsjett 2014-2017 (jf. økonomiplanen 2014-
2017 – kap. 6) med endringer fra rådmannens innstilling i det som 
framkommer av vedlagte skjema. 


• Budsjettskjema 2A – investeringsbudsjettet 2014-2017 (jf. økonomiplanen 
2014-2017 – kap. 6) som framkommer av vedlegg. 


 
2. Gjennom økonomiplanen legges det opp til en betydelig satsing på arbeidet 
overfor utsatte barn og unge – også i form av møteplasser og arenaer for 
fysisk aktivitet. Dette bør ses i sammenheng med den pågående evalueringen 
av familiesenteret og vurdering av hvordan skole og barnehage og andre kan 
innrette sitt arbeid mot denne gruppen. Rådmannen bes konkretisere bruken 
av disse midlene i budsjettforslaget for 2014.  


 
3. Eidsberg kommune er hjemmelshaver til eiendomsmassen som Eidsberg 
Kommunale boligstiftelse forvalter. Rådmannen bes å vurdere denne 
eiendomsmassen som en del av den pågående utredningen om kommunal 
eiendomsmasse. 
 


4. En konkretisering av planene på VA-området ifb med utbyggingene på 
Nortura, fjernvarme i sentrum og sannsynlig samarbeid med Trøgstad 
kommune, påvirker VA-gebyrene framover. Siden budsjettvedtaket for 2013 i 
desember er nye avtaler kommet på plass og flere vil komme. Rådmannen 
bes i forbindelse med budsjettarbeidet for 2014 ha en fornyet gjennomgang av 
selvkost innenfor VA.  
 







5. Befolkningsprognosene basert på middels nasjonal vekst viser et behov for 
investering i infrastruktur når det gjelder barnehage i økonomiplanperioden, 
økt skolekapasitet i perioden 2020-2025 og økt behov for 
institusjon/omsorgsboliger fra 2025 og framover og at dette legges til grunn for 
regulering av neste års økonomiplan. Dette blir også vesentlige elementer i 
arbeidet med den kommende kommuneplanen. 
 


6. Hovedutvalget for kultur og oppvekst oppnevner en arbeidsgruppe som 
utreder framtidig barnehageutbygging i kommunal eller privat regi, inkl. 
økonomiske konsekvenser for framtidige økonomiplaner. Rådmannen vil 
oppnevne administrasjonens representanter i denne gruppa. 
 


7. Eidsberg kommune eier betydelig areal og antall eiendommer som kan selges. 
Noe av dette legges også inn i økonomiplanen. 
 


Det opprettes en arbeidsgruppe, to utnevnt av formannskapet og to oppnevnt 
av rådmannen som innen 01.11.13 fremmer en enkel rapport om hvordan salg 
av kommunal eiendom kan organiseres. Gruppa rapporterer til rådmannen. 
Fire aktuelle alternativer: 
 


• Salg i regi av Eidsberg kommune selv 


• Opprettelse av eget eiendomsselskap (i samspill med lokale og eksterne 
næringsaktører) 


• Salg i regi av Indre Østfold Utvikling IKS 
• Oppdrag settes bort til eiendoms- og næringsmeglere 
 
Dersom inntektene ikke lar seg realisere i økonomiplanen, prioriteres 
avsetninger til ubundet disposisjonsfond (regionale og lokale utviklingstiltak) 
nederst. 


 
8. Ordfører og rådmann bes å legge til rette for et eget politisk seminar i 
september der det spilles inn forslag og drøftes potensialet i økte inntekter og 
reduserte kostnader i driftsbudsjettet, også med tanke på å styrke 
driftsbudsjettet i tråd med vedtak. Møtet kan også komme med enkle 
bestillinger på utredninger og konsekvensvurderinger. Dette med målsetting at 
politikerne vil komme tettere på årsbudsjett 2014. 


 
9. Ordfører og administrasjon får i fullmakt å jobbe videre med 
kvalitetssikring/saldering av de forskjellige økonomitabeller med utgangspunkt 
i innspill fra de forskjellige hovedbehandlingene. 


 
Med dette anses det som vesentlig at man ser FDV-plan og utredning av kommunal 
bygningsmasse i en større sammenheng. 
  







Framdrift 
 
Arbeidsgruppe 
For å avklare fremdrift og metode har administrasjonen hatt et drøftemøte med 
ordfører. Det ble i dette møte enighet om at administrasjonen legger fram et notat 
som belyser saken i Hovedutvalg for Miljø og teknikk og Formannskapet. Det legges 
opp til at arbeidsgruppen nevnt under vedtakets pkt 7 også vurderer det som 
fremkommer under vedtakets pkt 3, om eiendomsmassen som forvaltes av Eidsberg 
Kommunale boligstiftelse, og dessuten ser dette i sammenheng med virksomhetens 
totale strategi. 
 
Arbeidsgruppa tar utgangspunkt i et kortsiktig perspektiv for å kunne møte behovet 
for kapital til investeringer slik kommunestyrets vedtak legger opp til i 
økonomiplanperioden. Videre bør gruppa si noe mer om et mer langsiktig perspektiv 
med utarbeidelse av en strategisk plan for kommunens eiendomsforvaltning, jfr FDV-
plan. 
 
 
Forslag til mandat 
Administrasjonen foreslår at arbeidsgruppa gis følgende mandat: 
 


1. Arbeidsgruppa utarbeider en enkel oversikt over aktuelle eiendommer som 
kan egne seg for salg i 2014 med anslag på salgsverdi, og antyder en mer 
langsiktig plan for salg på lengre sikt. 
 


2. Arbeidsgruppa foreslår metode for avhending med bakgrunn i vedtakets 4 
punkter som følger: 


a. Salg i regi av Eidsberg kommune selv 
b. Oppdrag settes bort til eiendoms- og næringsmeglere 
c. Opprettelse av eget eiendomsselskap (i samspill med lokale og 


eksterne næringsaktører) 
d. Salg i regi av Indre Østfold Utvikling AS 


 
3. Arbeidsgruppa vurderer eiendomsmassen knyttet til Eidsberg Kommunale 


boligstiftelse sammen med øvrig kommunal eiendom. 
 


4. Arbeidsgruppa avgir sin rapport til Kommunestyret 5.12.13 
 








 
 


 


EIDSBERG KOMMUNE 
Hovedutvalg for miljø og teknikk    19.09.2013/TOA 
 


 


VEDTAKSPROTOKOLL 
 
Møtested: Formannskapssalen Møtedato: 17.09.2013 Tid: 18.00 
Innkallingsmåte:  Skriftlig 
 
Funksjon Navn Forfall Møtt for 
Leder Anne Borger Mysen   


Nestleder Anders Sølve Strand FO  


Medlem Håvard Baggetorp   


Medlem Aud Jørgentvedt   


Medlem Kristian Berger   


Medlem Unni Jorunn Gangnæs   


Medlem Eva Boehm Svendstad   


Medlem Rolf Ertkjern Lende FU  


Medlem Jens Tore Holene FO  


Varamedlem Othar Peter Hansen  Anders Sølve Strand 


Varamedlem Kjetil Igletjern  Jens Tore Holene 


 
Av  9  medlemmer møtte  8  – medregnet møtende vararepresentanter. 
 
I tillegg møtte: Knut Baastad og Jan-Erik Fredriksen        
 
 


Anne Borger Mysen (H) ledet møtet. 
 
Innkalling og sakliste ble enstemmig godkjent. 
 
Leder Anne Borger Mysen fremmet forslag om at sakene behandles i følgende 
rekkefølge som ble enstemmig vedtatt: 
 
1. Sak 67/13 
2. Sak 69/13 
3. Sak 63/13 
4. Sak 66/13 
5. Sak 73/13 – 74/13 
6. Sak 64/13 
7. Sak 65/13 
8. Sak 68/13 
9. Sak 70/13 – 72/13 
10. Sak 75/13 – 76/13 
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SAKLISTE 
 
Sak nr. Arkivsaknr. 
Tittel 
63/13 13/1465 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKK 17.09.13 - 
ORIENTERINGER/DRØFTINGER  
 
64/13 13/1400 
GODKJENNING AV PROTOKOLL - HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS 
MØTE 11.06.13  
 
65/13 13/1401 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS MØTE 17.09.13 - REFERATER  
 
66/13 13/1440 
ORGANISERING AV MILJØ OG KOMMUNALTEKNIKK - MIKO  
 
67/13 12/1315 
SLORAVEIEN 60 NORTURA - 193/15 - KLAGE PÅ RAMMETILLATELSE - 
TILBYGG D  
 
68/13 13/986 
RAKKESTADVEIEN 1216 - 109/1 - REKVISISJON AV 
OPPMÅLINGSFORRETNING - SØKNAD OM FRADELING  
 
69/13 13/1046 
BRANDSRUDVEIEN 6 - 53/1 (11) -   SØKNAD OM FRADELING OG SØKNAD OM 
KONSESJON  
 
70/13 13/476 
KULEVANNSVEIEN  - 152/1  - SØKNAD OM DISPENSASJON OG FRADELING  
 
71/13 13/1069 
SPONESVEIEN 2 - 230/162 - SØKNAD OM OPPGRADERING AV MYSEN 
STASJON  
 
72/13 13/1446 
NY PRAKSIS FOR GODKJENNING AV AVALER MED KOMMUNAL 
TILDELINGSRETT PÅ BOLIGER TIL VANSKELIGSTILTE  
 
73/13 13/854 
RULLERING AV SANERINGSPLAN FOR AVLØPSNETTET  
 
74/13 13/1152 
AVTALER OM RESERVEVANNFORSYNING MELLOM ASKIM, EIDSBERG OG 
TRØGSTAD  
 
75/13 13/1431 
NM PÅ SKI - HØYTORP FORT - SØKNAD OM TILSKUDD TIL LØYPENETT  
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76/13 13/622 
STADFESTFING - PLANPROGRAM FOR KOMMUNEPLAN 2015-2027 FOR 
EIDSBERG KOMMUNE  
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63/13 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKK 17.09.13 - 
ORIENTERINGER/DRØFTINGER  
 
Kommunalsjef Jan-Erik Fredriksen orienterte om: 
 
1. Utvalgte saker og økonomisk status som vedligger protokollen 
2. Kort status omkring salg av Fossum 
 
Virksomhetsleder Tore Ånesland orienterte om: 
 
1. Organisering og arbeidsoppgaver innen virksomheten miljø- og kommunalteknik, 


jfr. sak 66/13. Presentasjonen vedligger protokollen 
2. Kort status i arbeidet med prosjektering av VA-anlegg Nortura 
 
Det ble videre orientert om: 
 


• Megling Monaryggen. Fylkesmannen i Østfold starter meglingen 


• Søknad om kommunegrensejustering 


• Planprogram sentrumsplan 


• Nordskogen – Hærland grustak 


• Oppstart av reguleringsplan Ramstadkrysset 


• Grunnerverv og reguleringsplaner – gang- og sykkelveier 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
Ingen forslag. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks enstemmige vedtak: 
Orienteringene tas til etterretning. 
 
 
 


  


64/13 
GODKJENNING AV PROTOKOLL - HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS 
MØTE 11.06.13  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS ENSTEMMIGE VEDTAK: 
 
Protokoll fra hovedutvalg for miljø og teknikks møte 11.06.13 godkjennes. 
 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
Protokoll fra hovedutvalg for miljø og teknikks møte 11.06.13 godkjennes. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
Ingen forslag. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks enstemmige vedtak: 
Rådmannens forslag vedtas. 
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65/13 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS MØTE 17.09.13 - REFERATER  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS ENSTEMMIGE VEDTAK: 
 
Referatet tas til etterretning. 
 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
1. Skriv datert 25.06.13 fra Fylkesmannen i Vestfold vedrørende Søknad om 


dekning av saksomkostninger – klage – gbnr 59/17 Mysen Cementstøperi – 
Eidsberg – Østfold – bruksendring. Vedligger. 


 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
Ingen forslag. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks enstemmige vedtak: 
Referatet tas til etterretning. 
 
 
 


  


66/13 
ORGANISERING AV MILJØ OG KOMMUNALTEKNIKK - MIKO  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS ENSTEMMIGE INNSTILLING: 
 
Saken legges frem for formannskapet med slik  
 


innstilling: 
 


Presentasjonen av organisering, arbeids- og ansvarsområder for virksomhet for miljø 
og kommunalteknikk tas til orientering. 


 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
Saken legges frem for formannskapet med slik  
 


innstilling: 
 


Presentasjonen av organisering, arbeids- og ansvarsområder for virksomhet for miljø 
og kommunalteknikk tas til orientering. 


 
Formannskapets vedtak:  
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
Ingen forslag. 
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Hovedutvalg for miljø og teknikks enstemmige innstilling: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
 


  


67/13 
SLORAVEIEN 60 NORTURA - 193/15 - KLAGE PÅ RAMMETILLATELSE - 
TILBYGG D  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS ENSTEMMIGE VEDTAK: 
 
Eier av naboeiendommen gnr.193, bnr.1 og 9, Jørn-Petter Herland, klager på 
rammetillatelse for oppføring av tilbygg D ved Norturas fabrikkanlegg i Sloraveien 60, 
gnr.193, bnr.15. Hovedutvalg for miljø og teknikk tar ikke klagen til følge. 
Hovedutvalget står fast ved vedtaket i rammetillatelse gitt i møte 11.06.2013, saknr. 
58/13. 
 
Saken oversendes til Fylkesmannen i Østfold for endelig avgjørelse. 
 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
Eier av naboeiendommen gnr.193, bnr.1 og 9, Jørn-Petter Herland, klager på 
rammetillatelse for oppføring av tilbygg D ved Norturas fabrikkanlegg i Sloraveien 60, 
gnr.193, bnr.15. Hovedutvalg for miljø og teknikk tar ikke klagen til følge. 
Hovedutvalget står fast ved vedtaket i rammetillatelse gitt i møte 11.06.2013, saknr. 
58/13. 
 
Saken oversendes til Fylkesmannen i Østfold for endelig avgjørelse. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
Ingen forslag. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks enstemmige vedtak: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
 


  


68/13 
RAKKESTADVEIEN 1216 - 109/1 - REKVISISJON AV 
OPPMÅLINGSFORRETNING - SØKNAD OM FRADELING  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS VEDTAK MED 6 MOT 2 STEMMER: 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikk gir i medhold av Plan- og bygningsloven § 19-2 ikke 
dispensasjon fra kommuneplanens bestemmelse § 3 om antallsbegrensing på 7 nye 
tilfeller av spredt boligbygging i Kirkefjerdingen grend i kommuneplanperioden.  
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Grunnen er at søknaden ikke er i samsvar med Plan- og bygningslovens formål, 
kommuneplanens bestemmelse § 3 om antallsbegrensing vedrørende spredt 
boligbygging i kommuneplanperioden og nasjonale føringer for samordnet areal- og 
transportplanlegging. Det foreligger ikke klar overvekt av grunner som taler for 
omsøkt dispensasjon.  


 
I medhold av kommunestyrevedtak i desember 2012 må søker betale et 
saksbehandlingsgebyr på kr. 4.500-. Regning ettersendes. 


 
Vedtaket kan i medhold av Forvaltningsloven § 28 påklages. I henhold til samme lov 
§ 28 er klagefristen 3 uker fra vedkommende part får melding om vedtaket. 
 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
Hovedutvalg for miljø og teknikk gir i medhold av Plan- og bygningsloven § 19-2 ikke 
dispensasjon fra kommuneplanens bestemmelse § 3 om antallsbegrensing på 7 nye 
tilfeller av spredt boligbygging i Kirkefjerdingen grend i kommuneplanperioden.  


 
Grunnen er at søknaden ikke er i samsvar med Plan- og bygningslovens formål, 
kommuneplanens bestemmelse § 3 om antallsbegrensing vedrørende spredt 
boligbygging i kommuneplanperioden og nasjonale føringer for samordnet areal- og 
transportplanlegging. Det foreligger ikke klar overvekt av grunner som taler for 
omsøkt dispensasjon.  


 
I medhold av kommunestyrevedtak i desember 2012 må søker betale et 
saksbehandlingsgebyr på kr. 4.500-. Regning ettersendes. 


 
Vedtaket kan i medhold av Forvaltningsloven § 28 påklages. I henhold til samme lov 
§ 28 er klagefristen 3 uker fra vedkommende part får melding om vedtaket. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
 
Kjetil Igletjern (AP) fremmet følgende forslag: 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikk gir i medhold av Plan- og bygningslovens § 19-2 
dispensasjon fra kommuneplanens bestemmelse § 3 om antallsbegrensning på 7 
nye tilfeller av spredt boligbygging i Kirkefjerdingen grend i kommuneplanperioden. 
 
Dispensasjonen forutsetter at bestemmelsen om plassering i avstand fra dyrka mark 
overholdes og at omsøkte areal skal ha tinglyst bruksrett vedrørende tilkomstveien til 
ny matrikkelenhet. 
 
Tillatelsen begrunnes med at en dispensasjon ikke fører til vesentlig tap av 
produksjonsjord, fragmentering av viktige landskapsområder eller vesentlig ulempe 
for allmenne ferdselsinteresser, friluftsliv, naturmangfold, estetikk, naturelementer og 
kulturmiljø. 
 
Hensynet til å opprettholde og styrke bosetting i grendene taler for dispensasjon. 
 
I medhold av kommunestyrevedtak i desember 2012 må søker betale et 
saksbehandlingsgebyr på kr. 4.500-. Regning ettersendes. 
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Vedtaket kan i medhold av Forvaltningsloven § 28 påklages. I henhold til samme lov 
§ 28 er klagefristen 3 uker fra vedkommende part får melding om vedtaket. 
 
Votering: 
Det ble votert alternativt mellom rådmannens og Igletjerns forslag. 
Rådmannens forslag ble vedtatt med 6 mot 2 stemmer (2AP) som ble avgitt for 
Igletjerns forslag. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks vedtak med 6 mot 2 stemmer: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
 


  


69/13 
BRANDSRUDVEIEN 6 - 53/1 (11) - SØKNAD OM FRADELING OG SØKNAD OM 
KONSESJON  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS ENSTEMMIGE VEDTAK: 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikk tillater i medhold av plan og bygningsloven § 20-1 
fradeling av omsøkt areal på ca. 14 dekar fra gnr. 53, bnr. 1 til skogbruksformål, 
inklusiv eventuelt til dels juletreproduksjon på følgende vilkår:  
 
a) Fradeling må utføres i henhold til plan og bygningsloven med forskrifter og 


matrikkelloven § 5. 
b) I medhold av kommunestyrevedtak i desember 2012, må det betales et 


saksbehandlingsgebyr på kr. 3.400. Regning ettersendes 
 
I medhold av forvaltningsloven § 28 kan vedtaket påklages. I henhold til same lov § 
29 er klagefristen 3 uker fra vedkommende part får melding om vedtakets innhold.  
 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
Hovedutvalg for miljø og teknikk tillater i medhold av plan og bygningsloven § 20-1 
fradeling av omsøkt areal på ca. 14 dekar fra gnr. 53, bnr. 1 til skogbruksformål, 
inklusiv eventuelt til dels juletreproduksjon på følgende vilkår:  
 
a) Fradeling må utføres i henhold til plan og bygningsloven med forskrifter og 


matrikkelloven § 5. 
b) I medhold av kommunestyrevedtak i desember 2012, må det betales et 


saksbehandlingsgebyr på kr. 3.400. Regning ettersendes 
 
I medhold av forvaltningsloven § 28 kan vedtaket påklages. I henhold til same lov § 
29 er klagefristen 3 uker fra vedkommende part får melding om vedtakets innhold.  
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
Ingen forslag. 
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Hovedutvalg for miljø og teknikks enstemmige vedtak: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
 


  


70/13 
KULEVANNSVEIEN - 152/1 - SØKNAD OM DISPENSASJON OG FRADELING  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS VEDTAK MED 7 MOT 1 STEMME: 
 
1. Hovedutvalg for miljø og teknikk tillater i medhold av plan og bygningsloven § 19-


2 dispensasjon av ca. 3 dekar areal fra LNF-formål til fritidsformål på gnr. 152, 
bnr. 1 slik som vist på kartutsnitt datert 22.08.2013 på følgende betingelse:  
 
a) I medhold av kommunestyrevedtak i desember 2012 må det betales et 


saksbehandlingsgebyr på kr. 4.500. Regning ettersendes.  
 
2. Hovedutvalg for miljø og teknikk godkjenner i medhold av plan og bygningsloven 


§ 20-1 fradeling av ca. 3 dekar areal fra gnr. 152, bnr. 1 slik som vist på 
kartutsnitt datert 22.08.2013 på følgende betingelser:  
 
a) Fradeling må utføres i henhold til plan og bygningsloven med forskrifter og 


matrikkelloven § 5 
b) Nødvendige tillatelser må innhentes fra Eidsberg kommune ved eventuell 


utbygging av fradelt areal. 
c) I medhold av kommunestyrevedtak i desember 2012 må det betales et 


saksbehandlingsgebyr på kr. 3.400. Regning ettersendes.   
 


I medhold av forvaltningsloven § 28 kan vedtaket påklages . I henhold til samme lov 
§ 29 er klagefristen 3 uker fra vedkommende part får melding om vedtakets innhold.  
 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
1. Hovedutvalg for miljø og teknikk tillater i medhold av plan og bygningsloven § 19-


2 dispensasjon av ca. 1,5 dekar areal fra LNF-formål til fritidsformål på gnr. 152, 
bnr. 1 slik som vist på kartutsnitt datert 22.08.2013 på følgende betingelse:  
 
b) I medhold av kommunestyrevedtak i desember 2012 må det betales et 


saksbehandlingsgebyr på kr. 4.500. Regning ettersendes.  
 
2. Hovedutvalg for miljø og teknikk godkjenner i medhold av plan og bygningsloven 


§ 20-1 fradeling av ca. 1,5 dekar areal fra gnr. 152, bnr. 1 slik som vist på 
kartutsnitt datert 22.08.2013 på følgende betingelser:  
 
d) Fradeling må utføres i henhold til plan og bygningsloven med forskrifter og 


matrikkelloven § 5 
e) Nødvendige tillatelser må innhentes fra Eidsberg kommune ved eventuell 


utbygging av fradelt areal. 
f) I medhold av kommunestyrevedtak i desember 2012 må det betales et 


saksbehandlingsgebyr på kr. 3.400. Regning ettersendes.   
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I medhold av forvaltningsloven § 28 kan vedtaket påklages. I henhold til samme lov § 
29 er klagefristen 3 uker fra vedkommende part får melding om vedtakets innhold.  
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
 
Unni Gangnæs (H) fremmet følgende forslag: 
 
Rådmannens forslag vedtas med den endring at i punkt 1 og 2 endres arealet til ca. 
3 dekar. 
 
Votering: 
Det ble votert over rådmannens forslag med Ganges’ endringsforslag som ble 
vedtatt med 7 mot 1 stemme (V). 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks vedtak med 7 mot 1 stemme: 
Rådmannens forslag med Gangnæs’ endringsforslag punkt 1 og 2 vedtas. 
 
 
 


  


71/13 
SPONESVEIEN 2 - 230/162 - SØKNAD OM OPPGRADERING AV MYSEN 
STASJON  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS VEDTAK: 
 
Eidsberg kommune ønsker å satse på en sterk utvikling av Mysen by, med betydelig 
vekst i innbyggertall – og at flere i framtiden skal motiveres til å pendle med tog. 
Utviklingen av Mysen stasjonsområde til en regional kollektivterminal må skje med et 
langsiktig tidsperspektiv, og planlagt og bygget etter nye statlige normer og 
målsettinger – også med universell utforming, effektive gangavstander og tilstrekkelig 
antall parkeringsplasser. 
 
Ut fra en totalvurdering av tiltaket, godkjenner Hovedutvalg for miljø og teknikk i 
medhold av plan- og bygningslovens § 20-1, rammesøknad for oppgradering av 
Mysen stasjon, gnr. 230 bnr.162,432, 431.  
 
Godkjenningen gis på følgende betingelser: 
 
1. Det gis ikke dispensasjon fra reguleringsplanen «Jernbanegaten vest», vedtatt 


28.02.1996, fra formålet Parkering i planområde P2. Før en dispensasjon kan gis 
må det dokumenteres tilstrekkelig parkeringsdekning for Mysen stasjon. Det skal 
foreligge en helhetlig plan på parkeringsdekning for hele stasjonsområdet med 
utomhusplan som viser parkering for næringsarealene og boligene i tillegg til 
NSBs reisende, inkl. over- eller undergang syd for dagens bro over sporene, som 
hensyntar utbygging av framtidig kollektivterminal og parkeringshus – og som er i 
tråd med statlige retningslinjer i forhold til fortetting, stedsutvikling og ønske om at 
flere reiser kollektivt. 


 
Utbyggingen må være universelt utformet, med under- eller overgang med heis, 
og i tråd med innspill fra funksjonshemmedes organisasjoner. 
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2. Før igangsettingstillatelse kan gis må det utarbeides og godkjennes en tidfestet 
fremdriftsplan for utviklingen av Mysen stasjon til en universelt utformet stasjon, 
jf. Byggteknisk forskrift til Plan- og bygningsloven (TEK10), Nasjonal 
Transportplan 2010-2019, samt Jernbaneverkets Handlingsplan fra 2007. 


 
3. Arbeidene må utføres i henhold til plan- og bygningsloven med forskrifter. 
4. Det forutsettes at Teknisk forskrift, TEK 10, til Plan- og bygningsloven legges til 


grunn for arbeidene. 
5. Tiltaket må ikke oppføres i strid med avstandsbestemmelsene til elektriske kabler 


eller luftstrekk. 
6. Tiltaket må ikke plasseres over i eller i umiddelbar nærhet til privat- eller  


offentlig vann- og avløpsledninger. 
7. Overvann føres til terreng eller håndteres på egen eiendom. 
8. Det må innsendes søknad om igangsettingstillatelse med ansvarsretter før 


arbeidene kan igangsettes. 
9. Det forutsettes at byggesaksgebyr pålydende kr. 10.750,- blir betalt. Regning  


 ettersendes til tiltakshaver. For ansvarsretter som tilkommer senere, sendes 
 regning separat. 


10. Det må innsendes sluttrapport for avfallsplan når arbeidene er utført. 
11. Ferdigattest, eventuell midlertidig brukstillatelse og sluttdokumentasjon må 


 foreligge før tiltaket tas i bruk. 
12. Det må sikres to spor inn i den vernede lokstallen, og også sees hvordan dette 


området kan utvikles ytterligere rent musealt. 
 
I medhold av Plan- og bygningslovens § 19-2 gis det dispensasjon fra følgende: 
 
Det gis dispensasjon fra kommuneplanens arealdel fra krav om 30 meters avstand 
fra spormidte for oppgradering av Mysen stasjon som omsøkt.  
 
Det gis dispensasjon fra reguleringsplanen «Jernbanegaten vest», vedtatt 
28.02.1996, for å bygge mindre deler av plattformen i planområde S2, blandet 
formål.  
 
Det gis dispensasjon fra reguleringsplan for «Jernbanegaten nord», vedtatt 
01.11.1999, hvor en mindre del av regulert parkareal ved planovergangen vil berøres 
ved tilpasning av eksisterende gangvei. 
 
Dette vedtaket kan påklages i medhold av Forvaltningslovens § 28. Klagefristen 
settes i medhold av samme lovs § 29 til 3 uker fra mottatt varsel. 
 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
 
Ut fra en totalvurdering av tiltaket, godkjenner Hovedutvalg for miljø og teknikk i 
medhold av plan- og bygningslovens § 20-1, rammesøknad for oppgradering av 
Mysen stasjon, gnr. 230 bnr.162,432, 431.  
 
Godkjenningen gis på følgende betingelser: 
 
1. Det gis ikke dispensasjon fra reguleringsplanen «Jernbanegaten vest», vedtatt 


28.02.1996, fra formålet Parkering i planområde P2. Før en dispensasjon kan gis 
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må det dokumenteres tilstrekkelig parkeringsdekning for Mysen stasjon. Det skal 
foreligge en helhetlig plan på parkeringsdekning for hele stasjonsområdet med 
utomhusplan som viser parkering for næringsarealene og boligene i tillegg til 
NSBs reisende. 


 
2. Før igangsettingstillatelse kan gis må det utarbeides og godkjennes en tidfestet 


fremdriftsplan for utviklingen av Mysen stasjon til en universelt utformet stasjon, 
jf. Byggteknisk forskrift til Plan- og bygningsloven (TEK10), Nasjonal 
Transportplan 2010-2019, samt Jernbaneverkets Handlingsplan fra 2007. 


 
3. Arbeidene må utføres i henhold til plan- og bygningsloven med forskrifter. 
4. Det forutsettes at Teknisk forskrift, TEK 10, til Plan- og bygningsloven legges til 


grunn for arbeidene. 
5. Tiltaket må ikke oppføres i strid med avstandsbestemmelsene til elektriske kabler 


eller luftstrekk. 
6. Tiltaket må ikke plasseres over i eller i umiddelbar nærhet til privat- eller  


offentlig vann- og avløpsledninger. 
7. Overvann føres til terreng eller håndteres på egen eiendom. 
8. Det må innsendes søknad om igangsettingstillatelse med ansvarsretter før 


arbeidene kan igangsettes. 
9. Det forutsettes at byggesaksgebyr pålydende kr. 10.750,- blir betalt. Regning  


 ettersendes til tiltakshaver. For ansvarsretter som tilkommer senere, sendes 
 regning separat. 


10. Det må innsendes sluttrapport for avfallsplan når arbeidene er utført. 
11. Ferdigattest, eventuell midlertidig brukstillatelse og sluttdokumentasjon må 


 foreligge før tiltaket tas i bruk. 
 
I medhold av Plan- og bygningslovens § 19-2 gis det dispensasjon fra følgende: 
 
Det gis dispensasjon fra kommuneplanens arealdel fra krav om 30 meters avstand 
fra spormidte for oppgradering av Mysen stasjon som omsøkt.  
 
Det gis dispensasjon fra reguleringsplanen «Jernbanegaten vest», vedtatt 
28.02.1996, for å bygge mindre deler av plattformen i planområde S2, blandet 
formål.  
 
Det gis dispensasjon fra reguleringsplan for «Jernbanegaten nord», vedtatt 
01.11.1999, hvor en mindre del av regulert parkareal ved planovergangen vil berøres 
ved tilpasning av eksisterende gangvei. 
 
Dette vedtaket kan påklages i medhold av Forvaltningslovens § 28. Klagefristen 
settes i medhold av samme lovs § 29 til 3 uker fra mottatt varsel. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
 
Leder Anne Borger Mysen (H) fremmet følgende forslag til ny innledning: 
 
Eidsberg kommune ønsker å satse på en sterk utvikling av Mysen by, med betydelig 
vekst i innbyggertall – og at flere i framtiden skal motiveres til å pendle med tog. 
Utviklingen av Mysen stasjonsområde til en regional kollektivterminal må skje med et 
langsiktig tidsperspektiv, og planlagt og bygget etter nye statlige normer og 
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målsettinger – også med universell utforming, effektive gangavstander og tilstrekkelig 
antall parkeringsplasser. 
 
Leder Anne Borger Mysen (H) fremmet følgende tillegg til punkt 1: 
 
GNSBs reisende, inkl. over- eller undergang syd for dagens bro over sporene, som 
hensyntar utbygging av framtidig kollektivterminal og parkeringshus – og som er i 
tråd med statlige retningslinjer i forhold til fortetting, stedsutvikling og ønske om at 
flere reiser kollektivt. 
 
Utbyggingen må være universelt utformet, med under- eller overgang med heis, og i 
tråd med innspill fra funksjonshemmedes organisasjoner. 
 
Leder Anne Borger Mysen (H) fremmet følgende forslag til nytt punkt 12: 
 
Det må sikres to spor inn i den vernede lokstallen, og også sees hvordan dette 
området kan utvikles ytterligere rent musealt. 
 
Votering: 
Det ble først votert over rådmannens forslag som ble enstemmig vedtatt. 
Det ble deretter votert over Borger Mysens forslag til innledning og tillegg til 
rådmannens forslag punkt 1 som ble vedtatt med 7 mot 1 stemme (Krf). 
Borger Mysens forslag til nytt punkt 12 ble enstemmig vedtatt. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks vedtak: 
Rådmannens forslag vedtas. 
Borger Mysens forslag til innledning og tillegg til rådmannens forslag punkt 1 vedtas 
med 7 mot 1 stemme. 
Borger Mysens forslag til nytt punkt 12 vedtas enstemmig. 
 
 
 


  


72/13 
NY PRAKSIS FOR GODKJENNING AV AVALER MED KOMMUNAL 
TILDELINGSRETT PÅ BOLIGER TIL VANSKELIGSTILTE  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS ENSTEMMIGE INNSTILLING: 
 
Saken legges frem for kommunestyret med slik  
 


innstilling: 
 


Rådmannen gis fullmakt til å inngå samarbeidsavtaler med private utbyggere der 
kommunen får tildelingsrett på boliger til vanskeligstilte. Dette gjelder saker der 
utbygger får særskilt tilskudd fra Husbanken under forutsetning av at avtale om 
tildelingsrett inngås mellom utbygger og kommunen.  
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RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
Saken legges frem for kommunestyret med slik  
 


innstilling: 
 


Rådmannen gis fullmakt til å inngå samarbeidsavtaler med private utbyggere der 
kommunen får tildelingsrett på boliger til vanskeligstilte. Dette gjelder saker der 
utbygger får særskilt tilskudd fra Husbanken under forutsetning av at avtale om 
tildelingsrett inngås mellom utbygger og kommunen.  
 
Kommunestyrets vedtak:  
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
Ingen forslag. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks enstemmige innstilling: 
Rådmannens forslag vedtas. 
 
 
 


  


73/13 
RULLERING AV SANERINGSPLAN FOR AVLØPSNETTET  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS ENSTEMMIGE VEDTAK: 
 
Saneringsplanen for 2013-2026 legges til grunn ved behandling av årsbudsjetter og 
økonomiplaner.   
 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
Saneringsplanen for 2013-2026 legges til grunn ved behandling av årsbudsjetter og 
økonomiplaner.   
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
Ingen forslag. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks enstemmige vedtak: 
Rådmannens forslag vedtas. 
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74/13 
AVTALER OM RESERVEVANNFORSYNING MELLOM ASKIM, EIDSBERG OG 
TRØGSTAD  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS ENSTEMMIGE INNSTILLING: 
 
Saken legges fram for kommunestyret med slik 
 


Innstilling: 
 
1. Den vedlagte avtale om prosjektering og bygging av reservevannledning 


godkjennes. 
2. Den vedlagte avtale om drift og vedlikehold av reservannledning godkjennes. 
 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
Saken legges fram for kommunestyret med slik 
 


Innstilling: 
 
1. Den vedlagte avtale om prosjektering og bygging av reservevannledning 


godkjennes. 
2. Den vedlagte avtale om drift og vedlikehold av reservannledning godkjennes. 
 
Kommunestyrets vedtak: 


 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikk oppnevner Kristian Berger (H) som saksordfører i 
kommunestyret. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks enstemmige innstilling: 
Rådmannens forslag vedtas. 
Kristian Berger oppnevnes som saksordfører i kommunestyret. 
 
 
 


  


75/13 
NM PÅ SKI - HØYTORP FORT - SØKNAD OM TILSKUDD TIL LØYPENETT  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS ENSTEMMIGE INNSTILLING: 
 
Saken legges frem for formannskapet/kommunestyret med slik 
 


innstiling: 
 
1. Eidsberg kommune bekrefter at det er satt av midler til utbygging av helårs 


løypenett på og ved Høytorp Fort i økonomiplan 2014-2017 (vedtatt i 
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kommunestyret 20.06.13) og vil med det yte et tilskudd på inntil kr. 2,5 mill. til 
Mysen I.F. 


2. Mysen I.F. er selv ansvarlig for å inngå nødvendige avtaler med berørte 
grunneiere. 


3. Mysen I.F. avklarer selv om det skal søkes spillemidler med fylkeskommunal 
garanti, eller støtte gjennom regionale utviklingsmidler via Østfold 
Fylkeskommune. 


4. Bygging og finansiering av eventuell permanent skibru på Høytorp Fort drøftes 
videre i Utviklingsstyret for Høytorp Fort, Mysen I.F. og andre berørte parter. 


5. Kommunestyret godkjenner at Mysen I.F. starter arbeidet med tydelig merking av 
traseene, og at det startes dugnadsarbeid i etterkant av kommunestyrets 
endelige behandling. Det forutsettes at det inngås en avtale mellom Eidsberg 
kommune og Mysen I.F. som regulerer disse forholdene. 


 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
Saken legges frem for formannskapet/kommunestyret med slik 
 


innstilling: 
 
1. Eidsberg kommune bekrefter at det er satt av midler til utbygging av helårs 


løypenett på og ved Høytorp Fort i økonomiplan 2014-17 (vedtatt i 
kommunestyret 20.06.13) og vil med det yte et tilskudd på inntil 2,5 mill. kroner til 
Mysen I.F. 


2. Mysen I.F. er selv ansvarlig for å inngå nødvendige avtaler med berørte 
grunneiere. 


3. Mysen I.F. må avklare om det skal søkes spillemidler med fylkeskommunal 
garanti, eller støtte gjennom regionale utviklingsmidler via Østfold 
Fylkeskommune. 


4. Bygging og finansiering av eventuell permanent skibru på Høytorp Fort må 
drøftes videre i Utviklingsstyret for Høytorp Fort, Mysen I.F. og andre berørte 
parter. 


5. Formannskapet er positive til at Mysen I.F. starter arbeidet med tydelig merking 
av traseene, og at det startes dugnadsarbeid i etterkant av kommunestyrets 
endelige behandling. Det forutsettes at det inngås en avtale mellom Eidsberg 
kommune og Mysen I.F. som regulerer disse forholdene. 


 
Kommunestyrets vedtak: 
 
Formannskapets innstilling:  


 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
 
Leder Anne Borger Mysen (H) fremmet følgende forslag: 
 
1. Eidsberg kommune bekrefter at det er satt av midler til utbygging av helårs 


løypenett på og ved Høytorp Fort i økonomiplan 2014-2017 (vedtatt i 
kommunestyret 20.06.13) og vil med det yte et tilskudd på inntil kr. 2,5 mill. til 
Mysen I.F. 
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2. Mysen I.F. er selv ansvarlig for å inngå nødvendige avtaler med berørte 
grunneiere. 


3. Mysen I.F. avklarer selv om det skal søkes spillemidler med fylkeskommunal 
garanti, eller støtte gjennom regionale utviklingsmidler via Østfold 
Fylkeskommune. 


4. Bygging og finansiering av eventuell permanent skibru på Høytorp Fort drøftes 
videre i Utviklingsstyret for Høytorp Fort, Mysen I.F. og andre berørte parter. 


5. Kommunestyret godkjenner at Mysen I.F. starter arbeidet med tydelig merking av 
traseene, og at det startes dugnadsarbeid i etterkant av kommunestyrets 
endelige behandling. Det forutsettes at det inngås en avtale mellom Eidsberg 
kommune og Mysen I.F. som regulerer disse forholdene. 


 
Hovedutvalg for miljø og teknikks enstemmige innstilling: 
Borger Mysens forslag vedtas. 
 
Formannskapets behandling: 
 
Ordfører Erik Unaas (H) fremmet følgende forslag: 
 
1. Eidsberg kommune bekrefter at det er satt av midler til utbygging av helårs 


løypenett på og ved Høytorp Fort i økonomiplan 2014-17 (vedtatt i 
kommunestyret 20.06.13) og vil med det yte et tilskudd på inntil 2,5 mill. kroner til 
Mysen I.F. 


2. Mysen I.F. er selv ansvarlig for å inngå nødvendige avtaler med berørte 
grunneiere. 


3. Mysen I.F. må avklare om det skal søkes spillemidler med fylkeskommunal 
garanti, eller støtte gjennom regionale utviklingsmidler via Østfold 
Fylkeskommune. 


4. Bygging og finansiering av eventuell permanent skibru på Høytorp Fort må 
drøftes videre i Utviklingsstyret for Høytorp Fort, Mysen I.F. og andre berørte 
parter. 


5. Formannskapet er positive til at Mysen I.F. starter arbeidet med tydelig merking 
av traseene, og at det startes dugnadsarbeid i etterkant av kommunestyrets 
endelige behandling. Det forutsettes at det inngås en avtale mellom Eidsberg 
kommune og Mysen I.F. som regulerer disse forholdene. 


6. Formannskapet ber om at søknaden fremlegges til ordinær politisk behandling i 
september. 


 
Formannskapets enstemmige vedtak i møte 22.08.2013, sak 47/13: 
Unaas’ forslag vedtas. 
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STADFESTFING - PLANPROGRAM FOR KOMMUNEPLAN 2015-2027 FOR 
EIDSBERG KOMMUNE  
 
HOVEDUTVALG FOR MILJØ OG TEKNIKKS ENSTEMMIGE INNSTILLING: 
 
Saken legges frem for formannskapet/kommunestyret med slik  
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innstilling: 
 


Planprogram for kommuneplan 2015 – 2027, fastsettes. Vedtaket fattes med hjemmel i 
Plan- og bygningslovens § 11-13. 


 
 
RÅDMANNENS FORSLAG TIL VEDTAK:  
 
Saken legges frem for formannskapet/kommunestyret med slik  
 


innstilling: 
 


Planprogram for kommuneplan 2015 – 2027, fastsettes. Vedtaket fattes med hjemmel i 
Plan- og bygningslovens § 11-13. 


 
Kommunestyrets vedtak:  
 
Formannskapets innstilling:  
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks behandling: 
Ingen forslag. 
 
Hovedutvalg for miljø og teknikks enstemmige innstilling: 
Rådmannens forslag vedtas. 
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Tertialrapporten for andre tertial 2013 bygger videre på den lesten som ble etablert for første tertial. I 
den månedlige oppfølgingen av virksomhetene benyttes rapporteringssystemet Corporater. Bruk av 
Corporater som rapporteringssystem systematiserer oppfølgingen med virksomhetene og gjør 
rapporteringen både internt i administrasjonen og mot politisk nivå mer strømlinjeformet og effektivt. 
Innfasingen av mange nye systemer parallelt gjør at det fortsatt trengs noe mer tid på å sette formen 
på rapporteringen. Tertialrapporten pr. 31.08.2013 gir som tidligere en kort oppsummering av 
aktiviteten innenfor virksomhetene og organisasjonen som helhet med et spesielt fokus på den 
økonomiske statusen. 
 


Gjennomgående mål 


Følgende gjennomgående mål for Eidsberg kommune ligger til grunn, og virksomhetene skal bidra og 
understøtte disse målene gjennom egne strategiske initiativ og tiltak i virksomheten. Tertialrapporten 
er fortsatt under utvikling, men på sikt skal virksomhetene rapportere på alle fokusområder.  
 


Mål for fokusområde: 
Medarbeidere 


M1 Godt arbeidsmiljø 


M1.1 Medarbeidertilfredshet 


M1.2 Nærvær i prosent 


M2 Godt lederskap 


M2.1 Opplevelse av lederskap 
 


 Mål for fokusområde: 
Læring og fornyelse  


L1 Læring og utvikling  


   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på egen arbeidsplass  


L3 Samhandling  


   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  


L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar  


   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  
 


 Mål for fokusområde: 
 Brukere  


B1 Kvalitet og tilgjengelighet på tjenestetilbudet  


   B1.1 Brukertilfredshet med tjenestetilbudet  


   B1.2 Gode internettsider  


B2 Bli møtt med respekt  


   B2.1 Opplevd å bli møtt med respekt 


 
 


 Mål for fokusområde: 
 Økonomi  


Ø1 God økonomistyring  


   Ø1.3 Avvik Driftsutgifter 


   Ø1.4 Avvik Driftsinntekter 


   Ø1.5 Netto avvik 
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Virksomhetenes status pr. 2. tertial 2013 
 


Virksomhet: Familiesenteret 
Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Folkehelseprofilen for Eidsberg indikerer at etterspørselen etter sammensatte tjenester skal være stor. 
Virksomheten erfarer nettopp dette, og det er i likhet med situasjonen ved 1. tertial stor aktivitet og 
etterspørsel etter tjenester ved samtlige avdelinger ved virksomheten. Virksomheten har hatt flere 
langtidssykemeldinger, noe som har ført til større trykk og arbeidsbelastning på de andre ansatte. Langtids-
sykefraværene skyldes i hovedsak ikke arbeidsrelaterte utfordringer.  
 
Virksomheten har fått på plass den nye barnevernlederen/nestlederen, og dette har allerede hatt god 
innvirkning på det tverrfaglige arbeidet i virksomheten.  
 
I forbindelse med ny driftssituasjon ved Mysebu mottak er det opprettet en ny helseavdeling ved mottaket. 
Det er ansatt fire personer i midlertidige stillinger. De ansatte er meget godt kvalifisert. Ved det nye mottaket 
er det andre arbeidsoppgaver for de ansatte og andre helseundersøkelser som skal gjennomføres enn 
tidligere. Det foreligger en godkjent helseavtale mellom UDI og Eidsberg kommune som refunderer alle 
utgiftene ved helsekontoret. 
 
Etter vedtak fattet i formannskapet i både Eidsberg og de omliggende kommunene er det nå på plass en økt 
stillingsressurs på 20 % ved Indre Østfold videregående skole. 
 
Det arbeides med å slå sammen kriseteamet i Eidsberg og Askim.  
 
Ved utgangen av august ligger det an til et merforbruk utover tildelte rammer på 4,5 mill kroner. Dette 
skyldes i all hovedsak barneverntjenesten. Det er også noe merforbruk ved Sandbo som følge av noe 
merforbruk innenfor lønn som følge av ressurskrevende tjenester.  
 


Fokusområde økonomi 


 
 


Oppr bud Rev bud Regnskap 
hittil i år 


Betalings
profil 


Forbruks
profil 


Avvik 


Driftsinntekter -6 278 -6 278 -5 748  91,6% 2 261 


Driftsutgifter 57 171 57 234 40 796  71,3% -6 495 


Finansinntekter 0 0 0  100,0% -0 


Finansutgifter 0 0 0  100,0% -0 


Lønn og sosiale utgifter 40 361 40 381 27 205 61,6% 67,4% -2 335 


Kjøp varer/tj - egenprod 6 057 6 100 4 296 62,0% 70,4% -513 


Kjøp av tjenester 8 662 8 662 7 242 52,4% 83,6% -2 707 


Overføringsutgifter 2 091 2 091 2 053 53,2% 98,2% -940 


Finansutgifter 0 0 0 0,1% 100,0% -0 


Salgsinntekter -167 -167 -284 33,4% 169,9% 228 


Refusjoner -6 111 -6 111 -2 612 56,1% 42,7% -819 


Overføringsinntekter 0 0 -2 853 68,3% - 2 853 


Finansinntekter 0 0 0 - 100,0% -0 


 
Kommentarer til økonomisk status: 
Status for virksomheten samlet er som forventet ut fra de vedtak som foreligger på de ulike tjenestene. Pr 
utgangen av august ligger det an til et merforbruk utover tildelte rammer ved årets slutt på 4,5 mill kroner. 
Det er et merforbruk ved barneverntjenesten på om lag 5,9 mill kroner og om lag 0,35 mill kroner ved 
Sandbo. Det er et mindreforbruk ved administrasjonen, samt noen andre avdelinger på til sammen om lag 
1,7 mill.  
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Avdelingskommentarer:  
Forebyggende tjenester, tjenester innenfor helsestasjonen og rus- og psykisk helse har en tilfredsstillende 
økonomisk situasjon ved utgangen av 2. tertial.  
 
Ved Sandbo er det fortsatt en del korttidsfravær og det er fortsatt et behov for ekstrabemanning knyttet til 
ressurskrevende tjenester. Dette gjør at det ved utgangen ved 2. tertial er et merforbruk på 
vikarlønn/ekstrahjelp.  
 
Tjenester til funksjonshemmede barn ser ut til å klare å holde budsjettet for 2013 da to av brukerne overføres 
til annet budsjettområde – bo- og dagtilbud for voksne utviklingshemmede – i siste kvartal. Pga. den 
krevende situasjonen beholder virksomheten budsjettmidlene som omdisponeres og brukes til å dekke 
kostnader knyttet til nye vedtak. Det er ved utgangen av tertialet hele 34 ubehandlede søknader om 
ressurser.  
 
Innenfor barneverntjenesten er det store merforbruk på en rekke poster knyttet til fosterhjemsplasseringer og 
kjøp av tjenester. Det ser ut til at vi vil få om lag 300.000 kroner i mindreinntekter fra staten, da flere av de 
kostnadene for de plasserte barna er lavere enn kommunens egenandel. Fakturaer for plasseringskostander 
hos staten for 2. kvartal er ikke mottatt. Etter første tertial var om lag 70 prosent av budsjettet på denne 
posten brukt opp, noe som ser ut til å gi et merforbruk på om lag 3 mill kroner.  
 
Virksomheten erfarer at det er et økende antall barn på ettervern, barn mellom 18- og 23 år som tjenesten 
må følge opp i forhold til husleie, strøm, livsopphold og i mange tilfeller miljøarbeider. Budsjettet for ettervern 
er nå brukt opp, og vil føre til et merforbruk ved årets slutt på om lag 700.000 kroner ut fra de vedtak som nå 
foreligger. Det er svært vanskelig å anslå konkrete tall, men beregninger gjort ut fra dagens situasjon tilsier 
et merforbruk på om lag 5,9 mill kroner.  
 
Tiltak for å korrigere avvik 
Virksomheten gjennomgår og evaluerer fosterhjemsavtaler for å søke innsparingsmuligheter. Det arbeids 
med å få kontroll på tjenesten og sikre inntekter ved å sende refusjonssøknader i tide. 
 
I tjenester til funksjonshemmede barn er det satt i gang et arbeid med å revurdere utgåtte vedtak.  
 
I alle avdelinger vurderes leie av vikarer ved sykdom, og virksomheten forsøker å være så sparsommelige 
som mulig når det gjelder driftsutgifter.  
 
En av saksbehandlerstillingene er omgjort til stilling som mottakskonsulent med den hensikt å skaffe bedre 
oversikt, lik behandling i innkomne saker, samt at det blir en en person å forholde seg til for 
samarbeidspartnere.  
 
 
Helsestasjonstjenesten har hatt tilsyn fra Fylkesmannen og det ble avdekket 3 avvik. Det er utarbeidet en 
plan for lukking av disse avvikene der prosedyre/ rutinehåndbok/ internkontroll står sentralt. Helsestasjon har 
nå implementert sitt nye fagsystem.  
 
Barnevernstjenesten arbeider også med å lukke avvik fra Fylkesmannen, og å få et system for å overholde 
frister for undersøkelser i nye saker.  
 
 


Fokusområde medarbeidere 


 
 
Måloppnåelse  


Medarbeidere  Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø        
   M1.1 Medarbeidertilfredshet  4,8 5,0     
   M1.2 Nærvær i prosent  91,3% 93,0%     
M2 Godt lederskap        
   M2.1 Opplevelse av lederskap  4,9 5,0     
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Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Det er gjennomgående stort arbeidspress i virksomheten og både ansatte og ledere opplever krevende 
arbeidsdager og ventelister. Ved vakanser er det krevende å rekruttere kvalifiserte medarbeidere til 
vikariater. 
 
Til tross for arbeidsbelastningen har nærværet i virksomheten økt fra 89,4% ved 1. tertial til 91,3%. Fraværet 
skyldes i hovedsak langtidsfravær som i liten grad skyldes arbeidsrelatert belastning. Det er søkt IA-midler 
og det planlegges miljøoppbyggende tiltak.  
 
En evaluering av Familiesenteret avdekket stort arbeidspress på ledelsen. Det er foretatt noen endringer der 
blant annet barnevernsleder er ny nestleder for hele senteret. Det er gjort omdisponeringer internt slik at 
økonomimedarbeider har økt sin stilling. Videre gjør arbeidet med tverrfaglig samarbeid, store økonomiske 
utfordringer og sprikende fagfelt hverdagen krevende for ledelsen.  
 
Det har blitt lagt ned betydelig arbeid for å få i gang det nye helsekontoret på Mysebu mottak. Dette ser ut til 
å fungere godt.  
 
Nyrekrutteringer i flere sentrale stillinger har gir økt optimisme og nye muligheter i virksomheten. Det er lett 
og få kvalifiserte søkere til faste stillinger, og virksomheten har mange ansatte som gjør en god jobb.  
 
Forebyggende tjenester har fått ny fagleder. Målet er å skape en forutsigbar tjeneste med klare mål og 
rutiner, og sammenheng mellom krav og forventinger. Tjenesten har dyktige fagfolk og det arbeides med 
oversikt og systematikk.  
 
 
Fokusområde læring og fornyelse 


 


 Måloppnåelse  
Læring og fornyelse  Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling        
   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på 
egen arbeidsplass  


4,8 5,0     


L3 Samhandling        
   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  4,5 5,0     
L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar        
   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  4,9 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Evalueringen som er gjennomført ved familiesenteret viser til gode resultater. Det er opprettet en 
arbeidsgruppe som arbeider videre med enkelte fokusområder som er påpekt i rapporten.  
 
To ansatte tar videreutdanning i ledelse, en annen psykososialt arbeid for barn og unge. I tillegg har hele 
barneverntjenesten, sammen med de andre kommunene i IØ, startet en opplæring i "Barnesamtalen" som er 
finansiert av fylkesmannen.  
 
For de andre ansatte er det gitt tilbudet om kortvarige kurs ut fra behov.  
 
Det arbeides med en felles dag for hele familiesenteret med temaet "Stressmestring ". Tiltaket finansieres 
med IA- midler.  
 
Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Barneverntjenesten har pr 31.08.2013 mottatt 122 meldinger. Tallet for samme periode i 2012 var 136. Til 
tross for en svak nedgang har man ikke klart å overholde barnevernlovens tidsfrister. Dette skyldes 
totalsituasjonen i tjenesten. 88 undersøkelser er så langt blitt iverksatt. Av disse har 39 vært gjennomført 
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innen 3 måneders fristen, 32 har overskredet 3 måneders fristen og 17 har overskredet 6 måneder. 24 
undersøkelser er ikke startet opp og står i fare for å gå over frist. Det jobbes med å redusere disse 
fristbruddene. Det har vært gjennomført 6 nye plasseringer hittil i 2013, men i løpet av året vil det fremmes 
minst 7 nye saker for Fylkesnemnda med forslag om omsorgsovertagelse. Mange av disse barna har 
barneverntjenesten kjent til over tid, med da man av ulike årsaker ikke får jobbet forebyggende i familiene, 
utvikler det seg til å bli alvorlige omsorgssaker.  
 
Ved helsestasjonstjenesten får brukerne god oppfølging både av helsesøster, jordmor, fysioterapeut og lege. 
Det arbeides med å øke hyppigheten på kontroller til alle barn 0-6 år, for å rette avvik fra Fylkesmannen. 
Tjenesten er godt besøkt og det er mange familier med sammensatte problemer hvor det kreves ett utstrakt 
samarbeid med andre tjenester som barnevern, rus og psykiatri, NAV, skole og barnehage.  
 
Innenfor tjenesten for funksjonshemmede barn og unge gis det tjenester i form av støttekontakt, avlastning 
og omsorgslønn til i alt 50 barn/unge. Pr i dag er det 34 nye ubehandlede søknader på vent, og 25 er til 
revurdering. Saksbehandler utvidet sin stilling fra 50% til 100% frem til sommeren, for å korte ned 
ventelisten. Dette har medført en liten nedgang på ventelisten, som fortsatt er alt for høy. Noen av 
søknadene er helt tilbake til 2010 og 2011.  
 
Innenfor rus og psykisk helse mottas det om lag 10 nye søknader pr mnd. Vi har til enhver tid mellom 130 og 
150 brukere inne i oppfølgingsteamet i rus og psykisk helse. Det er vedvarende ventelister på 15 – 20 
personer. Tjenesten arbeider effektivt og har et stort fokus på avslutning av saker for å klare å betjene nye 
brukere. Det er mye godt samarbeid rundt brukerne, da de som søker tjenester ofte er i behov av 
sammensatte tjenester som hjemmesykepleie, spesialisthelsetjeneste og NAV. Det er bekymringsfullt at vi 
har et manglende egnet botilbud for flere av våre rusavhengige, noe som igjen medfører krevende 
oppfølgingsoppgaver.  
 
Ved Sandbo har det så langt i år vært flere tilfeller av bruk av tvang, både i forhold til innleggelser og bruk av 
medisiner. Dette sier noe om en krevende brukergruppe. For øvrig er det ca 30 personer som har 
henteordning på medisiner fra Sandbo. 
 
4 familier er tatt opp i prosjekt Green Card. For 3 av familiene har dette vært en svært vellykket satsning og 
det utføres godt tverrfaglig samarbeid. Det vurderes å ta opp 3 nye familier i det videre arbeidet.  
 
Åpen barnehage er en vellykket satsning med 25-35 besøkende pr gang med 10-12 ulike nasjonaliteter.  
 
Forebyggende tjenester består av to familieveiledere, 1 ungdomskontakt (80%) og fagleder / SLT-
koordinator. De som benytter tilbudet må søke på eget skjema. Fra 1. mai har tjenesten mottatt 27 nye 
saker. Dette omhandler i stor grad psykiatri og marginal omsorg for barn. Familiene ville hatt krav på 
tjenester fra rus og psykisk helse eller barneverntjenesten om de ikke fikk oppfølging herifra. I tillegg til 
individuell oppfølging tilbyr tjenesten bla. LØFT-kurs til foreldre / foresatte, møteplass for tenåringsforeldre, 
alkoholforebyggende program, cannabisavvenning, sommerjobb for ungdom, diverse grupper for barn / 
ungdom. SLT-koordinatoren har også ansvar for å samordne kommunens rus- og kriminalitetsforebyggende 
tiltak. 


 


Virksomhet: Skole 
Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Skoleadministrasjonen sentralt har hatt et utfordrende år så langt med bytte av ansatte og systemer. 
Virksomheten har en utfordrende økonomisk situasjon, som har medført analyser av egen virksomhet og 
samarbeidsaktører, (PPT, Mortenstua og andre kommuner). Hensikten er å få status på økonomien her og 
nå, og i et mer langsiktig perspektiv. Handlingsrommet på skolene er merkbart mindre og oppgavene som 
skal løses er økende og mer krevende enn tidligere. Med et økende rettighetskrav blir dette 
handlingsrommet borte, og denne negative trenden forsterker seg fra år til år. 
 
Forbruket pr. 2. tertial indikerer et betydelig merforbruk på virksomhet skole. Både lønn og kjøp fra andre 
viser betydelig merforbruk i forhold til historisk betalingsprofil. Virksomhetens merforbruk pr nå vil reduseres 
da det i budsjettet er det avsatt et høyere beløp til å dekke pensjonskostnader til Statens Pensjonskasse enn 
hva den reelle pensjonskostnaden vil bli. Merforbruket på lønn vil derfor korrigeres når årsoppgjøret 
gjennomføres. Merforbruket på kjøp fra andre vil imidlertid vedvare. Prognosene for året for virksomhet skole 
indikerer et merforbruk i størrelsesorden 3-4 mill kroner. 
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Fokusområde økonomi 


 Oppr bud Rev bud Regnskap 
hittil i år 


Betalings
profil 


Forbruks
profil 


Avvik 


Driftsinntekter -15 467 -15 467 -11 446  74,0% 1 705 


Driftsutgifter 133 024 132 555 95 605  72,1% -9 784 


Finansinntekter -345 -345 0  -0,0% -0 


Finansutgifter 0 0 0  100,0% -0 


Lønn og sosiale utgifter 106 593 106 593 72 704 64,6% 68,2% -3 853 


Kjøp varer/tj - egenprod 14 245 14 384 8 994 62,2% 62,5% -49 


Kjøp av tjenester 11 045 10 437 12 423 69,3% 119,0% -5 190 


Overføringsutgifter 1 141 1 141 1 484 69,4% 130,1% -692 


Finansutgifter 0 0 0 - 100,0% -0 


Salgsinntekter -4 954 -4 954 -3 124 59,9% 63,1% 157 


Refusjoner -10 513 -10 513 -8 323 64,4% 79,2% 1 549 


Overføringsinntekter 0 0 0 54,1% 100,0% -0 


Finansinntekter -345 -345 0 - -0,0% -0 


 
Kommentarer til økonomisk status: 
I budsjettprosessen for 2013 ble det varslet betydelig vekst i utgifter til gjesteelever i andre kommuner som 
følge av plassering av barn i fosterhjem eller institusjoner, økning i antall elever ved Mortenstua skole og 
vedtak om spesialundervisning for flere barn. Budsjettsituasjonen for kommunen gjorde at virksomhet skole 
måtte dekke mye av denne utgiftsveksten innenfor egne rammer. Det ble igangsatt noen innsparingstiltak fra 
årsskiftet, men det er først fra høsten 2013 at det ble gjort større grep. Forbruket på lønn pr. 2. tertial viser 
derfor et betydelig merforbruk. På barneskolene er det kuttet om lag 6 årsverk samlet fra august måned. 
Grendeskolene er på grensen til kritisk lav bemanning etter kuttene og dette vises også gjennom økte 
vikarutgifter, da det er færre personer å spille på. I tillegg er det merforbruk knyttet til enkeltbrukere på noen 
skoler. Dette er tiltak som er nødvendige for å ivareta sikkerhet og kontroll. Fremmedspråklige/flyktninger 
krever en større del av ressursene våre uten at det kommer frem i tallene. EUS har blitt tilført midler til 
styrking gjennom Utdanningsdirektoratet tilsvarende 5 stillinger. 
 
I budsjettet er det avsatt et høyere beløp til å dekke pensjonskostnader til Statens Pensjonskasse enn hva 
den reelle kostnaden vil bli. Det gjør at når regnskapet for 2013 avsluttes, vil det framkomme et 
mindreforbruk på pensjon som sammen med innsparingene som er iverksatt, ser ut til å gi et forbruk på lønn 
i tråd med budsjett.  
 
Budsjett er ikke realistisk mtp kjøp av tjenester fra andre kommuner og selskaper. En gjennomgang av alle 
vedtak på gjesteelever og elever på Mortenstua skole understreker at kostnadene er langt høyere enn 
budsjettert. I tillegg til økte skysskostnader og utgifter knyttet til spesialundervisning på Steinerskolen blir 
kjøp fra andre/overføringer til andre enda større. Dette er poster hvor økningen over flere år har blitt 
finansiert gjennom kutt i stillinger ved våre egne skoler for å dekke merutgiftene. Status pr. nå indikerer et 
merforbruk for skole på andre kostnader på 4,5 mill kroner.  
 
Prognosene for året for virksomhet skole indikerer et merforbruk i størrelsesorden 3-4 mill kroner.   
 
Tiltak for å korrigere avvik 
Tiltak for å redusere overforbruket er iverksatt ved å kutte totalt 6 stillinger fordelt på skolene fra august 
måned og restriktiv bruk av vikarer det det lar seg gjøre. I tillegg får EUS tilført midler til 5 stillinger som vil 
styrke dem betraktelig. Det innføres innkjøpskontroll, dvs at alle større innkjøp må klareres gjennom 
virksomhetsleder. I tillegg stoppes tilbud på ikke lovpålagt aktivitet som f.eks. ettermiddagstilbud til ungdom 
på piloten. 
 
Gjennom en styrking av skoleadministrasjonen sentralt er det muligheten for tettere oppfølgning mot 
Mortenstua og gjesteelever i andre kommuner. Antallet elever på disse arenaene har vært sterkt økende de 
siste årene, noe som bidrar til en langt mer utfordrende økonomi på skole. 
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Spesialundervisning er et fokusområde det neste året. Gjennom midler fra fylkesmannen vil vi se nærmere 
på vår egen praksis og organisering for å øke kvaliteten på tilbudet og gi den mest optimale bruken av 
ressursene. 
  
Innføringen av nytt og mer oversiktlig økonomisystem vil bidra til gjennomgående bedre økonomistyring.  
 
Fokusområde medarbeidere 


  
 
Måloppnåelse  


Medarbeidere  Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø        
   M1.1 Medarbeidertilfredshet  4,7 5,0     
   M1.2 Nærvær i prosent  95,6% 94,0%     
M2 Godt lederskap        
   M2.1 Opplevelse av lederskap  4,8 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Medarbeiderundersøkelsen som ble gjennomført før sommeren viser at medarbeiderne i Eidsbergskolen er 
gjennomgående godt fornøyd med arbeidsplassen sin. Dette til tross for en til tider utfordrende hverdag der 
krav og forventninger ikke står i stil med det vi får utrettet. Vi besitter en kompetent gruppe med lærere og 
assistenter som vi fra høsten av utfordrer på etiske refleksjoner relatert til hverdagen.  
 
Nærværet i Eidsbergskolen er høyt og har hatt en positiv utvikling i 2. tertial. Nærværet etter 1. tertial var på 
93,4% mot nå 95,6%. Dette er en meget positiv utvikling. 
 


Fokusområde læring og fornyelse 


 Måloppnåelse  
Læring og fornyelse  Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling        
   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på 
egen arbeidsplass  


4,7 5,0     


L3 Samhandling        
   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  4,4 5,0     
L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar        
   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  4,5 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Skolene vil dette året fullføre og lande satsningen på «Vurdering for læring». Dette vil fra 2014 være en 
naturlig del av undervisningspraksisen i Eidsbergskolen. Vi vil i løpet av skoleåret ta stilling til nye 
satsningsområder fra 2014. Vi har de siste tre årene hatt meget gode erfaringer med felles kompetanseløft. 
Vi håper å kunne videreføre et lignende opplegg med nye satsningsområder. 
 
EUS bli en del av den nasjonale ungdomsskolesatsningen gjennom prosjektet «GNIST» fra høsten 2013. 
Utfordringen blir å koble dette sammen med resten av Eidsbergskolen.  
 
 
Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Skole opplever en stadig økning av krevende enkeltbrukere. Rettighetskravet er omfattende og vi bruker 
mye tid på saksforvaltning. Virksomheten trenger å ha en fullstendig gjennomgang av mange av 
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tjenesteområdene der det på nytt defineres hva som er innenfor skolens dekningsområde (Skyss, spes.ped, 
individuelle tilbud i form av veiledning etc). 
 
Virksomhet skole opplever også mange fornøyde brukere av våre tjenester. Det kommer særlig til uttrykk ved 
skoleavslutninger etc. Det er ros og tilbakemeldinger det bygges videre på.  
 


 


Virksomhet Barnehager 
Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Med bakgrunn i budsjettsituasjonen for 2013 ble virksomhet barnehage også stilt overfor innsparingskrav i 
2013. Innsparinger var mulig å iverksette som følge av barn med utsatt skolestart og ekstra oppfølging i 
barnehagen høsten 2013 skulle gå over i skole. Redusert bemanning i henhold til budsjett 2013 er iverksatt 
ved at spesialpedagogisk team er redusert med 20% stilling fra mars og ytterligere 100% stilling fra august. I 
tillegg er om lag 60 % stilling holdt vakant på avdelinger hvor det ikke har vært fullt med barn. 
 
Regnskapstallene etter 2. tertial indikerer et merforbruk i virksomheten på opp mot 1,0 mill kroner hvorav om 
lag 0,4 mill kroner er knyttet til økt tilskudd til private barnehager. 
 


For å avlaste og sikre nødvendig saksbehandling og tilrettelagte tilbud for barn med spesielle behov er det 
fra september lagt til rette for 50 % stilling knyttet til dette. Det vil være et godt og etterlengtet tilskudd til 
virksomhetens lederteam. Sammen med skole er virksomhet barnehage, tildelt skjønnsmidler fra 
Fylkesmannen for kunne sette fokuset på det spesialpedagogiske tilbudet i skole og barnehage. Det jobbes 
med rutiner for samarbeid mellom barnehage og barnevernstjenesten/familiesenteret (jfr. politisk oppdrag)  
 


Fokusområde økonomi 


 Oppr bud Rev bud Regnskap 
hittil i år 


Betalings
profil 


Forbruks
profil 


Avvik 


Driftsinntekter -9 663 -9 663 -6 393  66,2% 885 


Driftsutgifter 74 438 75 111 50 332  67,0% -3 784 


Finansinntekter 0 0 0  100,0% -0 


Finansutgifter 0 0 0  100,0% -0 


Lønn og sosiale utgifter 37 928 37 928 24 957 61,6% 65,8% -1 593 


Kjøp varer/tj - egenprod 2 758 2 823 1 710 62,7% 60,6% 60 


Kjøp av tjenester 33 401 34 009 23 365 62,5% 68,7% -2 103 


Overføringsutgifter 352 352 300 43,1% 85,2% -148 


Finansutgifter 0 0 0 - 100,0% -0 


Salgsinntekter -7 416 -7 416 -4 348 59,9% 58,6% -96 


Refusjoner -2 247 -2 247 -2 025 47,3% 90,1% 961 


Overføringsinntekter 0 0 -20 1,3% - 20 


Finansinntekter 0 0 0 - 100,0% -0 


 
Kommentarer til økonomisk status: 
En gjennomgang av regnskapstallene etter 2. tertial viser at det kan ligge an til et merforbruk i virksomheten 
på opp mot 1,0 mill kroner, hvor 0,4 mill kroner er beregnet økt tilskudd til private barnehager.  
 
Ved utgangen av august viser regnskapstallene at refusjon sykepenger er lavere enn forutsatt i budsjettet. 
Dette til tross for at nærværet i virksomheten har gått. Grunnen til at refusjonen av sykepenger har gått ned 
til tross for at nærværet i virksomheten også har gått ned er at kortidssykefraværet (arbeidsgiverperioden) 
har økt, mens langtidssykefraværet har gått ned.  
 
Nytilsettinger medfører høyere lønnsutgifter enn budsjettert pga. høyere kompetanse/ansiennitet for de nye 
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som kommer inn enn de som ligger til grunn i budsjettgrunnlaget.  
 
Periodevis ledig kapasitet i barnehagene har gitt seg i utslag i lavere brukerbetaling enn budsjett. I tillegg er 
det avskrevet foreldrebetaling på grunn av manglende betalingsevne. 
  
Det er gjort vedtak om spesialpedagogisk hjelp til flere barn enn forutsatt i budsjettet, og 4 barn med rett til 
spesialpedagogisk hjelp ble innvilget utsatt skolestart. Dette var ikke forutsatt når budsjettet ble lagt.   
 
Uforutsette utgifter knyttet til barn i andre kommuner og overtallighet i forhold til antall barn medfører 
kostnader utover budsjett da et ikke har vært mulig å redusere ressursene tilsvarende det varierende 
behovet. Det er pr dato ikke sendt refusjonskrav til andre kommuner for barn som benytter en 
barnehageplass i Eidsberg, og det er ikke utbetalt refusjonskrav fra Eidsberg kommune. 
 
Tiltak for å korrigere avvik 
Spesialpedagogisk team er allerede redusert. Det kan se ut som denne tjenesten må styrkes i løpet av 
høsten. Ved barnehageårets oppstart var det innvilget utsatt skolestart til 4 barn, hvor alle er tilkjent retten til 
spesialpedagogisk hjelp. Dette var det ikke tatt høyde for i budsjettet. Spesialpedagogisk team gir nå tilbud til 
13 barn, men flere henvisninger er varslet. 
 
Ved oppstart av nytt barnehageår i august var det noen ledige plasser i barnehagene. I de kommunale 
barnehagene ble utgiftene delvis redusert ved mindreforbruk av vikar og ansatte i midlertidige stillinger. 
Ledige plasser generer imidlertid også lavere inntekter (betaling fra foresatte).  
 
Fokusområde medarbeidere 


  
 
Måloppnåelse  


Medarbeidere  Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø        
   M1.1 Medarbeidertilfredshet  4,8 5,0     
   M1.2 Nærvær i prosent  92,2% 93,0%     
M2 Godt lederskap        
   M2.1 Opplevelse av lederskap  4,9 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Medarbeiderundersøkelsen som ble gjennomført i mai 2013 hadde gjennomgående gode tilbakemeldinger, 
noe som avspeiler et engasjert personale som trives på jobb. Selv i en travel hverdag opprettholdes fokuset 
på det enkelte barn og barnets familie. En gjennomgang av undersøkelsen på plandagen i august resulterte i 
et ønske fra personalet om å ha fokus på medarbeidersamtalen og videreutvikle den som et verktøy i 
barnehagens kvalitetsarbeid.  


Virksomheten har en nærværsprosent på 92,2 pst mot et måltall på 93,0 pst. Nærværsprosenten har gått 
ned fra 93,0 pst i 1. tertial. Fraværet er ikke rapportert å være arbeidsrelatert.  
 


Fokusområde læring og fornyelse 


 Måloppnåelse  
Læring og fornyelse  Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling        
   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på 
egen arbeidsplass  


4,9 5,0     


L3 Samhandling        
   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  4,6 5,0     
L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar        
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   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  4,5 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Etter første tertial er det gjort en evaluering av forrige barnehageår, som danner grunnlag for barnehagens 
årsplan barnehageåret 2013/2014. I denne prosessen er det mye læring og refleksjon i personalgruppa. 
 
En prosjektgruppe jobber med evaluering av Pedagogisk utviklingsplan. Denne ferdigstilles i høst.  
 
Oppfølging av medarbeiderundersøkelsen på plandagen i august, resulterte i en god dialog om innholdet i 
og innspill til temaer i medarbeidersamtalen. 
 
Personalet deltar på felles temakvelder igangsatt av en tverrfaglig gruppe.  
 
Enkelte ansatte i barnehagene og i spesialpedagogisk team på temakurs knyttet til behov hos enkeltbarn.  
 
Tre styrere fra Eidsberg deltar i nasjonal styrerutdanning.  
 
Det er planlagt en samling for pedagogiske ledere i samarbeid med BHT, hvor fokuset vil være på leders 
rolle og utfordringene i hverdagen.  
 
Flere av prosjektene som omtales i første tertialrapport videreføres.  
 
 
Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Alle søkere med rett til plass i barnehage og noen søkere uten formell rett, ble gitt et tilbud i enten kommunal 
eller privat barnehage ved hovedinntaket i mars 2013. Ved oppstart av nytt barnehageår i august, var det 
noen ledige plasser. Disse er nå tildelt nye søkere, og alle barnehagene melder om fulle grupper. Søkere på 
venteliste pr dato er søkere som har søkt de siste ukene (etter at suppleringsinntak er gjennomført), og 
søkere som ønsker plass i løpet av våren 2014.  
 
Det vurderes å ta inn flere barn i den midlertidige avdelingen, for å kunne imøtekomme et behov hos søkere 
på venteliste. Merinntak vil kreve økt bemanning utover dagens stillinger, og må vurderes i budsjettarbeidet 
for 2014.  
 
 


Investeringer og prosjekter 


Utredningsarbeidet rundt Edwin Ruud barnehage knyttet til det politiske oppdraget å se på rehabilitering av 
barnehagen videreføres. Teknisk tilstandsvurdering foreligger, virksomheten bygg og eiendom og 
representanter for ansatte og verneombud i barnehagen er koblet på prosjektet. Det forberedes en sak til 
hovedutvalg for Kultur- og oppvekst i november 2013.  
 
 


Virksomhet Edwin Ruuds Omsorgssenter 
Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Pasientene som utskrives fra sykehuset er stadig mer pleietrengende og trenger mer medisinsk oppfølging. 
Disse utfordringene møtes på en god måte av medarbeiderne våre som holder et høyt faglig nivå.  
 
Bruk av omsorgsboliger til ekstra sykehjemsplasser ble avviklet ved årsskiftet, og kjøp av plasser i Marker 
kommune ble avviklet i april. Dette har ført til færre disponible plasser, noe som har gjort det nødvendig å 
heve terskelen for inntak. Det samarbeides godt med hjemmebaserte tjenester og forvaltningskontoret for å 
legge til rette for brukerne i eget hjem. Videre er det et godt tverrfaglig arbeid ved korttids- og 
rehabiliteringsavdelingen, noe som gjør at pasientene kan skrives raskere ut til hjemmet. 
 
I helse- og velferdsutvalgets møte 13. mai ble det orientert om økonomisk status og de forventede 
budsjettoverskridelsene ved ERO. Et samlet hovedutvalg ga tilslutning til stenging av 5 rom ved avdeling 3 
for å tilpasse driften til økonomiske rammer. Disse plassene ble stengt fra 20. mai 2013, men 
administrasjonen har fullmakt til å gjenåpne rommene hvis dette er nødvendig for å tilby faglig forsvarlige 







12 
 


tjenester. Gjennom godt samarbeid med hjemmebaserte tjenester, godt tverrfaglig rehabiliteringsarbeid og 
høyere terskel for inntak har det vært mulig å holde bogruppen stengt gjennom sommeren. Det har ikke vært 
overbelegg eller kjøp av plasser i perioden, og Eidsberg kommune har i liten grad benyttet døgnplassene for 
øyeblikkelig hjelp på Helsehuset. 
 
Da vi har hatt mange svært ressurskrevende pasienter, er det fremdeles noe behov for styrking av 
bemanning i perioder. Videre har virksomheten en del utgifter vi ikke kan påvirke. Dette gjelder bl.a. betaling 
for medfinansiering for pasienter på sykehuset, økte energikostnader og kommunale avgifter, og det blir 
foretatt en ekstra utbetaling for variabel lønn i september. I tillegg er nok budsjettposten helligdagstillegg 
underbudsjettert.  
 
Samlet ligger derfor virksomheten an til et negativt avvik på 5 - 5,5 mill kroner selv med en lavere aktivitet 
enn i første halvår.  
 
Fokusområde økonomi 


 Oppr bud Rev bud Regnskap 
hittil i år 


Betalings
profil 


Forbruks
profil 


Avvik 


Driftsinntekter -23 889 -23 889 -15 110  63,3% 1 663 


Driftsutgifter 107 966 108 066 76 839  71,1% -7 915 


Finansinntekter 0 0 0  100,0% -0 


Finansutgifter 0 0 0  100,0% -0 


Lønn og sosiale utgifter 81 524 81 524 55 480 62,8% 68,1% -4 283 


Kjøp varer/tj - egenprod 11 889 11 989 11 052 65,3% 92,2% -3 228 


Kjøp av tjenester 1 891 1 891 1 002 47,4% 53,0% -105 


Overføringsutgifter 12 662 12 662 9 305 71,1% 73,5% -298 


Finansutgifter 0 0 0 0,3% 100,0% -0 


Salgsinntekter -15 867 -15 867 -8 985 58,4% 56,6% -285 


Refusjoner -8 022 -8 022 -5 852 52,1% 72,9% 1 674 


Overføringsinntekter 0 0 -274 65,5% - 274 


Finansinntekter 0 0 0 - 100,0% -0 


 
Kommentarer til økonomisk status: 
Lønnsutgifter  
Det ligger an til et betydelig merforbruk på lønn pga overbelegg første halvår og 1:1 bemanning for en ny 
ressurskrevende bruker. Budsjettet blir nå revidert med forventede refusjoner på inntektsiden, og postene for 
fastlønn og vikartjenester blir styrket. Det blir også foretatt budsjettrevisjon for sykelønn og 
sykelønnsrefusjon. Kompensasjon for lønnsoppgjøret er ennå ikke lagt inn. Virksomheten har ikke fått fullt ut 
kompensert for økt helligdagstillegg etter lønnsoppgjøret i 2012. Dette medfører en budsjettutfordring på om 
lag 0,9 mill kroner. Videre har det vært nødvendig å gjennomføre en raskere etterbetaling av timelønn for 
vikarer for å sikre tilgang til vikarer i ferier mv. Det gjør at det i september ble kjørt en ekstra lønnsutbetaling 
for variabel lønn. For virksomheten utgjør dette om lag 1,0 mill kroner. Om virksomheten får kompensert for 
lønnsoppgjøret ligger virksomheten samlet an til et merforbruk på lønn på om lag 2,7 mill kroner.  
 
Andre driftsutgifter  
Utgifter til mat blir betydelig mindre enn slik det så ut etter første tertial. Dette har sammenheng med lavere 
belegg, mindre salg og et arbeid som er igangsatt for å redusere kostnader gjennom riktigere leveranser til 
avdelingene. 
 
Da pasientene som overføres fra sykehuset trenger mer avansert behandling og pleie, er det et merforbruk 
på postene for medisinsk forbruksmateriell og medisiner. Det ligger an til et merforbruk på om lag 0,5 mill 
kroner på disse postene.  
 
Budsjettet på energi og kommunale avgifter er satt opp med bakgrunn i tidligere forbruk, men det viser seg 
at det for inneværende år vil bli et betydelig merforbruk på disse postene. Det er en stor økning i nettleie og 
en økning i vannforbruket som nå følges og utredes. Samlet ligger det an til et merforbruk på 1,2 mill kroner 
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på disse postene.  
 
Det brukes en del vikarbyrå i avdelingene og det ligger an til et merforbruk på om lag 1 mill kroner.  
 
Det ser ut til å bli et merforbruk for medfinansiering for medisinske pasienter på sykehuset med om lag 0,9 
mill kroner.  
 
Samlet ligger det an til et merforbruk på om lag 3,5 mill kroner på andre driftsutgifter.  
 
Inntekter  
Etter revisjon av budsjettet ligger det an til om lag 0,9 mill kroner i merinntekter for salg og refusjoner.  
 
Prognosene indikerer et samlet merforbruk for virksomheten på 5-5,5 mill kroner.  
 
 
Tiltak for å korrigere avvik 
For å begrense merforbruket er ekstra faste sykehjemsplasser i omsorgsboligene avviklet i januar og kjøp av 
plasser i Marker kommune er avviklet fra april. Samtidig er terskelen for inntak hevet.  
 
En bogruppe med 5 pasienter er stengt fra 20. april 2013. Denne bogruppen var det ikke budsjettmessig 
dekning for og var i hovedsak bemannet med vikarbyrå. Denne bemanningen ble omdisponert til andre 
avdelinger eller avbestilt, men det ble beholdt noe ekstra i bemanning i sommer ved avdeling 3 med tanke 
på at antall pasienter kunne øke igjen. I ettertid ser vi at bemanningen kunne vært redusert mer, da det var 
liten pågang av pasienter fra sykehuset gjennom sommeren. Det er mulig å holde en mindre stillingsressurs 
til renhold vakant ut året pga den stengte bogruppen. 
  
KOSTRA-tallene viser at virksomheten har svært lave kostnader pr. sykehjemsplass i forhold til andre 
kommuner. Det er derfor lite å hente på reduksjon av bemanning og andre driftsutgifter. Det er allikevel fokus 
på reduksjon av kostnader til mat, og det er innført mer effektive renholdsmetoder.  
Driften på alle avdelingene er nå tilpasset grunnbemanningen og det er restriktiv bruk av ekstrahjelp og 
overtid. Det settes heller ikke inn vikar der det ikke er strengt nødvendig.  
 
Fokusområde medarbeidere 


  
 
Måloppnåelse  


Medarbeidere  Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø        
   M1.1 Medarbeidertilfredshet  4,5 5,0     
   M1.2 Nærvær i prosent  87,7% 92,0%     
M2 Godt lederskap        
   M2.1 Opplevelse av lederskap  4,6 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Medarbeiderundersøkelsen som ble gjennomført i mai viser gjennomgående gode resultater innenfor ledelse 
og arbeidsmiljø, og det arbeides med tiltaksplaner på alle avdelingene som en oppfølging av undersøkelsen. 
  
Nærværet for virksomheten ligger på 87,7 % etter 2 .tertial. Dette er en lavere nærværsprosent enn etter 1. 
tertial hvor nærværet var på 88,7%. Nærværet er en del under målsettingen på 92 %. Det er store 
variasjoner mellom avdelingene. Avdelingen for renhold og tekstil har et svært stort sykefravær, men dette 
sykefraværet er ikke relatert til arbeidet.  
 
Medarbeiderundersøkelsen viser også gode resultater på arbeidsmiljø.  
 
Det arbeides godt med arbeidsmiljø og oppfølging av sykmeldte i samarbeid med bedriftshelsetjenesten. 
Ved alle avdelinger er det flinke forflytningsveiledere og godt med hjelpemidler, slik at belastningsskader kan 
forebygges.  
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Virksomheten har hatt en del ledige fagstillinger i årets første måneder, men vi opplever nå god søkning til 
alle stillingene. I løpet av sommeren ble de fleste stillingene besatt. 
 
Arbeidstilsynet gjennomførte et tilsyn i juni hvor hensikten var å rette spesiell oppmerksomhet mot hvordan 
ledelse, verneombud og tillitsvalgte samarbeidet for å få til gode arbeidsbetingelser og et helsefremmende 
arbeidsmiljø. Virksomheten fikk ingen pålegg etter tilsynet.  
 
Fokusområde læring og fornyelse 


 


 Måloppnåelse  
Læring og fornyelse  Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling        
   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på 
egen arbeidsplass  


4,5 5,0     


L3 Samhandling        
   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  4,5 5,0     
L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar        
   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  4,2 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Gjennom medarbeiderundersøkelsen kommer det fram at virksomheten kan forbedre læringsmiljøet, mens 
det er et godt samarbeid mellom avdelingene. Avsatt tid til fagutvikling er redusert med 50 % stilling for å 
tilpasse driften til rammene. Allikevel gjennomføres det ukentlige faglunsjer og annen internundervisning. Det 
er også satt av noe tid til etisk refleksjon i avdelingene. 
 
6 sykepleiere starter i høst opp med videreutdanning i akuttgeriatri. 
 
Det arbeides med et prosjekt for alvorlig syke og døende pasienter ved alle avdelinger. Dette arbeidet bidrar 
til å heve den faglige kompetansen innenfor et krevende område.  
 


Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Det er ikke gjennomført brukerundersøkelse i 2013, men gjennom medarbeiderundersøkelsen er det 
kommet subjektive ytringer om at de ansatte mener brukerne har et gjennomgående godt tjenestetilbud.  
 
Terskelen for inntak er hevet, noe som har vært krevende å gjennomføre på en faglig forsvarlig måte. I årets 
første måneder ble flere pasienter plassert på korridor eller dagligstuer før de fikk eget rom. Allikevel er det 
gjennomgående gode tilbakemeldinger fra brukere og pårørende, og det er få klager på vedtakene som er 
fattet.  
 
Virksomheten har fått noen klager knyttet til at pasienter på korttidsopphold som må dele rom. Vi tar disse 
klagene på alvor og prøver å løse dette på en best mulig måte. Raskere utskrivning fra sykehuset gjør at 
disse pasientene ofte blir prioritert foran hjemmeboende pasienter. Disse får allikevel et faglig forsvarlig 
tilbud av hjemmebaserte tjenester. 
 
Dagaktivitetstilbud for personer med demens ble etablert i 2012. Dette tilbudet blir utviklet videre til å bli en 
enda viktigere del av tiltakskjeden for personer med demens.  
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Virksomhet Hjemmebaserte Tjenester 
Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Antall brukere i hjemmesykepleien har vært stabilt siden forrige tertialrapport, i praksis vil dette si +/- 210 
brukere. Trenden man så ved forrige rapportering - at brukergruppen var i ferd med å bli yngre - har holdt 
seg. Dette medfører utfordringer for tjenesten i og med at dette i flere tilfeller innebærer omfattende vedtak 
på hjemmesykepleie for at den enkelte bruker skal ha mulighet til å kunne bo hjemme. 
 
Hjemmebaserte tjenester er utviklingssenter for hjemmetjenester i Østfold, dette medfører at det er stort 
fokus på fagutvikling i virksomheten.  
 
Ved utgangen av 2. tertial anslår virksomheten et merforbruk i størrelsesorden 0,5 mill kroner.  
 


Fokusområde økonomi 


 Oppr bud Rev bud Regnskap 
hittil i år 


Betalings
profil 


Forbruks
profil 


Avvik 


Driftsinntekter -7 008 -7 008 -2 543  36,3% 163 


Driftsutgifter 41 002 41 044 26 838  65,4% 43 


Finansinntekter 0 0 0  100,0% -0 


Finansutgifter 0 0 0  100,0% -0 


Lønn og sosiale utgifter 30 448 30 448 19 825 62,7% 65,1% -739 


Kjøp varer/tj - egenprod 3 572 3 614 1 809 68,0% 50,1% 648 


Kjøp av tjenester 6 700 6 700 5 039 77,0% 75,2% 122 


Overføringsutgifter 282 282 166 63,1% 58,8% 12 


Finansutgifter 0 0 0 23,9% 100,0% -0 


Salgsinntekter -880 -880 -375 65,6% 42,6% -203 


Refusjoner -6 128 -6 128 -1 395 29,4% 22,8% -408 


Overføringsinntekter 0 0 -773 54,7% - 773 


Finansinntekter 0 0 0 - 100,0% -0 


 
Kommentarer til økonomisk status: 
Prognosen så langt i år ser forholdsvis bra ut. Sykefraværet ved virksomheten er forholdsvis lavt, dette 
medfører at virksomheten har brukt mindre på sykevikar sammenlignet med tidligere år. Samtidig vil det da 
bli mindre refusjoner fra NAV enn budsjettert grunnet det lave fraværet. Det har vært nødvendig å 
gjennomføre en raskere etterbetaling av timelønn for vikarer for å sikre tilgang til vikarer i ferier mv. 
Utbetaling av variabel lønn skjer nå i påfølgende måned fremfor to måneder i ettertid som var vanlig. Det gjør 
at det i september ble kjørt en ekstra lønnsutbetaling for variabel lønn. Det vil påvirke de totale 
lønnsutbetalingene for året. Budsjettet for ferievikarer og helligdagstillegg er for lavt. 
 
Medisinsk forbruksmateriell har blitt en ny stor utgiftspost for hjemmebaserte tjenester. Avhengig av hvilke 
pasienter vi får innskrevet i hjemmebaserte tjenester vi dette gi en ekstrautgift på 150.000 kroner for året. 
Virksomheten har også vært nødt til å kjøpe inn arbeidstøy + innkjøp av rengjøringsmaskin for hjelpemidler, 
for å få lukket et avvik fra arbeidstilsynet. 
  
Summeres avvikene som er nevnt ovenfor indikeres en prognose på et merforbruk på om lag 0,5 mill kroner.  
 
Tiltak for å korrigere avvik 
Det blir praktisert et restriktivt "innleieregime" ved fravær. Det blir bestandig vurderet om vakta kan 
gjennomføres uten innleie av vikar.  
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Fokusområde medarbeidere 


  
 
Måloppnåelse  


Medarbeidere  Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø        
   M1.1 Medarbeidertilfredshet  4,8 5,0     
   M1.2 Nærvær i prosent  95,5% 94,0%     
M2 Godt lederskap        
   M2.1 Opplevelse av lederskap  5,0 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Nærværsprosenten er fortsatt høy i hjemmebaserte tjenester, siste måling i august viste 95,5%. Dette er på 
samme nivå som ved 1. tertial.   
 
Medarbeiderundersøkelsen som ble gjennomført i mai viste gjennomgående gode resultater. På 
sluttspørsmålet; alt i alt hvor godt trives du med arbeidet ditt og arbeidssituasjonen din, svarte de ansatte o 
gjennomsnitt 5,3 av 6 oppnåelige.  
 
 


Fokusområde læring og fornyelse 


 


 Måloppnåelse  
Læring og fornyelse  Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling        
   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på 
egen arbeidsplass  


4,8 5,0     


L3 Samhandling        
   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  4,5 5,0     
L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar        
   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  4,7 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Det er et stort fokus på fagutvikling i virksomheten i og med at virksomheten er utviklingssenter for 
hjemmetjenester i Østfold. Det skal startes opp en 30 poengs årsstudium innen akuttgeriatri for 
høgskolepersonell i Indre Østfold. 5 ansatte har meldt sin interesse for denne utdanningen, og starter opp 
med utdanningen.  
 
Alle ansatte som arbeider med praktisk bistand i hjemmebaserte tjenester har fått tilbud om å være med på 
demensomsorgens ABC og alle har takket ja til tilbudet. 
 
Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Antall bruker av hjemmebaserte tjenester har vært stabilt gjennom hele året. Det vil si et sted mellom 210-
220 brukere. Det er beskrevet i tidligere rapporter at hjemmebaserte tjenester må ta seg av stadig mer 
krevende pasienter og denne trenden holder seg.  
 
Det skal gjennomføres en omfattende kvalitativ brukerundersøkelse i hjemmebaserte tjenester. Dette er et 
samarbeidsprosjekt med Høgskolen i Østfold, og vil forhåpentligvis gi oss gode svar i forhold til hva brukerne 
mener om tjenestene de mottar. 
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Virksomhet Bo - og dagtilbud for voksne utviklingshemmede 
Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Arbeidspresset ved virksomheten er høyt, og det ser ut som om virksomheten har kommet til et 
kryssningspunkt i forhold til effektivitet. Deltakelse i et pilotnettverket i regi av KS viser at virksomheten driver 
meget kostnadseffektiv.  
 
Boligmassen i enkelte av bofellesskapene er ikke tilpasset omsorgsbehovet tjenestemottakerne nå har. 
Dette vanskeliggjør tilrettelegging av tjenesten og medfører press på utgiftssiden. Antall brukere og 
brukernes evne til å yte på dagsenteret er blitt svekket, samtidig som dagsenterets bemanning er redusert 
som følge av innsparinger ved flere anledninger. Dette resulterer i at kravet om inntekter på dagsenteret må 
reduseres og kvaliteten på tilbudet til brukerne er lavere enn ønsket.  
 
Ved virksomheten bo- og dagtilbud for voksne utviklingshemmede ligger det an til et merforbruk på mellom 
0,4-0,6 mill kroner på årsbasis, forutsatt en lønnskompensasjon på 0,3 mill kroner i forhold til økte 
lønnsutgifter til kveld/natt, helg og høytidstillegg.  
 
Arbeidsnærværet ligger fortsatt under ønsket nivå, men det jobbes kontinuerlig for å få økt nærværet.  
 
Fokusområde økonomi 


 Oppr bud Rev bud Regnskap 
hittil i år 


Betalings
profil 


Forbruks
profil 


Avvik 


Driftsinntekter -13 603 -13 713 -2 902  21,2% -1 002 


Driftsutgifter 47 909 48 074 31 060  64,6% -677 


Finansinntekter 0 0 0  100,0% -0 


Finansutgifter 0 0 0  100,0% -0 


Lønn og sosiale utgifter 39 596 39 706 25 998 63,5% 65,5% -802 


Kjøp varer/tj - egenprod 5 406 7 991 4 827 62,0% 60,4% 131 


Kjøp av tjenester 2 530 0 6 100,0% - -6 


Overføringsutgifter 377 377 229 60,7% 60,7% -0 


Finansutgifter 0 0 0 - 100,0% -0 


Salgsinntekter -2 301 -2 301 -1 448 65,1% 62,9% -50 


Refusjoner -11 302 -11 412 -1 447 21,1% 12,7% -958 


Overføringsinntekter 0 0 -6 - - 6 


Finansinntekter 0 0 0 - 100,0% -0 


 
Kommentarer til økonomisk status: 
Regnskapstallene etter 2. tertial viser et merforbruk på lønn. Økte lønnsutgifter ved et av bofellesskapene 
finansieres gjennom reduksjon i kjøp av tjenester fra vikarbyrå.  
 
Det er etablert et avlastningstilbud i et av bofellesskapene for å forebygge omsorgsovertakelse pga 
manglende boliger. Ledig rom ved Pennestrøket tas i bruk i første omgang for å unngå å bemanne opp alle 
døgnets våkne timer i et annet bofellesskap. 
 
Virksomheten vil få en økt inntekt i forhold til ressurskrevende tjenester på om lag 1,2 mill kroner, noe som 
medvirker til at prognosen for merforbruk ikke er høyere. Virksomheten har overtatt ansvaret for 3 brukere fra 
familiesenteret som medfører en økt utgift på om lag 0,5 mill kroner.   
 
Samlet sett ser virksomheten ut til å få et merforbruk på mellom 0,4-0,6 mill kroner. Dette skyldes i hovedsak 
at virksomheten ikke har fått full kompensasjon for helg- og høytidstilegg etter lønnsoppgjøret i 2012. 
 
 
Tiltak for å korrigere avvik 
For å begrense merforbruket er det spesielt fokus på en høy bevissthet i forhold til enkeltvedtak og 
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ordningen med kompensasjon for ressurskrevende tjenester.  


Fokusområde medarbeidere 


  
 
Måloppnåelse  


Medarbeidere  Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø        
   M1.1 Medarbeidertilfredshet  4,6 5,0     
   M1.2 Nærvær i prosent  89,8% 92,0%     
M2 Godt lederskap        
   M2.1 Opplevelse av lederskap  4,6 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Medarbeiderundersøkelsen som ble gjennomført i mai viste en økning i medarbeidertilfredshet sammenlignet 
med undersøkelsen i 2009. En grunn til at skåren ikke er høyere kan være at enkelte bofellesskap ikke er 
tilpasset omsorgsnivået tjenestemottakerne har i dag. 
  
Nærværsprosenten er noe lavere enn ved 1. tertial og ligger fortsatt under ønsket mål. Lederne har tett 
oppfølging av den enkelte sykmeldte, og et godt samarbeid med bedriftshelsetjenesten og IA-konsulenten. 
 
Opplevelsen av lederskap er økt siden 2009, likevel når ikke virksomheten det ambisjonsnivået som er satt. 
En av grunnene kan være at virksomheten har redusert antall ledere fra 6 til 4 siden forrige undersøkelse. 
Hver leder har nå ansvaret for 2 bofellesskap. Lederen oppleves derfor mindre tilgjengelig enn tidligere.  
 
Fokusområde læring og fornyelse 


 


 Måloppnåelse  
Læring og fornyelse  Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling        
   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på 
egen arbeidsplass  


4,7 5,0     


L3 Samhandling        
   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  4,5 5,0     
L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar        
   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  4,6 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Fokusområde læring og utvikling har en høyere skåre i 2013 enn i 2009. Det samme har opplevelse av 
samhandling og tverrfaglighet. Fokusområde etikk og samfunnsansvar er ny i år og skåren var noe under 
ambisjonsnivået. Noe av grunnen kan være at etikkgruppen i virksomheten ikke har kommet ordentlig i gang 
med sitt arbeid. Hver arbeidsplass har en motivator som har ansvar for dette arbeidet. 
 
Et resultat av medarbeiderundersøkelsen er at ordningen med felles kurs for alle i virksomhetene og 
primærkontaktene på tvers av virksomheten tas opp igjen. Målet er blant annet å skåre høyere på 
samhandling og tverrfaglighet ved neste medarbeiderundersøkelse. 
 
Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Det er foretatt brukerundersøkelser i forbindelse med pilotprosjektet i regi av KS. Undersøkelsen viser at 
både tjenestemottakere og foresatte/verger er fornøyd med tjenesten som helhet, og at de opplever å bli 
møtt med respekt. Undersøkelsen vil bli innarbeidet i tjenesteanalysen som forventes å være ferdig i slutten 
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av november.  


 


Virksomhet NAV Eidsberg 
Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


 
Virksomheten varslet etter 1. tertial om at budsjettet for 2013 så ut til å være tilstrekkelig, men signaliserte 
også at det var en urovekkende stor pågang på sosialhjelp som kunne medføre et merforbruk i 
størrelsesorden 1,0 mill kroner. Virksomheten melder nå et merforbruk for året i størrelsesorden 2,6 mill 
kroner hvor spesielt sosialhjelpsutbetalingene har tatt av.  
 
Medarbeiderundersøkelsen viser gjennomgående gode resultater og medarbeiderne gir gjennomgående 
gode skåre. 
 
Sykefraværet ved virksomheten har økt siden 1. tertial men det er tett oppfølging av sykmeldte og 
helsemessig utsatte medarbeidere. 
 
Bosetting av flyktninger skjer i tråd med tidligere vedtak. 
 
 
Fokusområde økonomi 


 Oppr bud Rev bud Regnskap 
hittil i år 


Betalings
profil 


Forbruks
profil 


Avvik 


Driftsinntekter -5 076 -5 076 -4 052  79,8% 1 123 


Driftsutgifter 25 407 25 426 17 388  68,4% -650 


Finansinntekter 0 0 -57  - 57 


Finansutgifter 0 0 252  - -252 


Lønn og sosiale utgifter 11 999 11 999 7 878 64,4% 65,7% -147 


Kjøp varer/tj - egenprod 431 450 308 58,1% 68,4% -46 


Kjøp av tjenester 3 830 3 830 1 811 66,5% 47,3% 735 


Overføringsutgifter 9 147 9 147 7 392 67,8% 80,8% -1 192 


Finansutgifter 0 0 252 77,8% - -252 


Salgsinntekter 0 0 -30 67,6% - 30 


Refusjoner -5 076 -5 076 -4 020 57,7% 79,2% 1 091 


Overføringsinntekter 0 0 -2 - - 2 


Finansinntekter 0 0 -57 72,3% - 57 


 
Kommentarer til økonomisk status: 
Virksomheten melder et merforbruk for året i størrelsesorden 2,6 mill kroner. Merforbruket kommer på 
sosialhjelp med om lag 1,8 mill kroner, introduksjonsstønad med 0,4 mill kroner, refusjon fra NAV 0,4 mill 
kroner og sosiale lån med 0,3 mill kroner, mens det forventes et mindreforbruk på kvalifiseringsstønad 0,3 
mill kroner. Innen området Voksenopplæring (funksjon 213) blir det mindreinntekt og underforbruk, som 
oppveier hverandre, slik at netto budsjett holdes. Også her er det en viss usikkerhet, knyttet til antall elever 
med rettighet som velger å ta opplæringen, og refusjon til andre kommuner på grunn av flytting.  
 
Sosialhjelp 
Her har det vært et ganske varierende forbruk på månedene hittil i år. Blant annet på grunn av ubetalte 
strømrestanser så var det mange som fikk sosialhjelp i august (163). Dette er det høyeste antallet på flere år. 
Arbeidsledigheten er mer enn tredoblet siden 2008, og er med og påvirker situasjonen med mange 
sosialhjelpsmottakere. Vi ser også en utvikling i at det blir flere mottagere som har stor familie, og dermed 
trenger høyere beløp. Boligsituasjonen i Eidsberg, med relativt lav husleie, gjør at det blir en viss tilflytning 
fra andre steder. 
  
Overforbruket på sosialhjelp er først og fremst knyttet til økning for aldersgruppa over 25 år. Det har gledelig 
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nok blitt færre sosialhjelpsmottakere i aldersgruppa under 25 år. Hittil i år har 111 fått stønad, mens 
tilsvarende i fjor var 126. Det har også blitt færre arbeidsledige i samme aldersgruppe. Det kan dermed tyde 
på at kommunens satsning på målgruppa har begynt å gi resultater. I år ble det som kjent opprettet egen 
ungdomsveileder på NAV, samt sosialfaglige rådgivere på de videregående skolene. I tillegg er det innført 
kommunale praksisplasser og en del av de øvrige tiltaksplassene er forbeholdt de unge. Satsningen på unge 
vil bli videreført, og styrkes ytterligere med prosjektstilling innen boveiledning, som kommer på plass i høst.  
 
Til tross for nedgangen i antall unge på NAV, ligger Eidsberg fortsatt svært høyt på antall brukere i denne 
aldersgruppa. 
 
Introduksjonsordningen 
Antallet i introduksjonsordning er noe høyere enn forutsatt og det blir da et overforbruk av 
introduksjonsstønad. Det er et godt samarbeid med Delta Voksenopplæring rundt disse deltagerne. Det 
meste av toårs-løpet går med til å lære grunnleggende norsk, for å komme i jobb eller videre skolegang.  
Ved utgangen av perioden var det 13 deltagere i kvalifiseringsprogrammet. Målgruppe er langtids 
sosialhjelpsmottagere. I løpet av året har 4 personer avsluttet programmet, av disse har 1 gått til jobb, 2 har 
fortsatt i arbeidsrettet tiltak, og 1 har fått uføretrygd.  
 
Tiltak for å korrigere avvik 
Området økonomisk sosialhjelp følges opp tett, med ukentlig gjennomgang av restanselister og månedlig 
gjennomgang av utbetalinger. Det er satt i gang en sterkere satsning på markedsarbeid, med sikte på å 
bygge gode relasjoner til arbeidsgivere, for at flere av brukerne kommer i arbeid tidligere. Dette er særlig 
knyttet til ungdomsarbeidet.  
 
Fokusområde medarbeidere 


  
 
Måloppnåelse  


Medarbeidere  Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø        
   M1.1 Medarbeidertilfredshet  4,8 5,0     
   M1.2 Nærvær i prosent  93,0% 94,0%     
M2 Godt lederskap        
   M2.1 Opplevelse av lederskap  4,9 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Nærværet ved virksomheten er noe lavere enn etter 1. tertial. Ved 1. tertial var nærværet på 97,6 % mot 93 
% etter 2. tertial. Det er tett oppfølging av sykmeldte og helsemessig utsatte medarbeidere. 
 
Medarbeiderundersøkelsen viser gode resultater og medarbeiderne i virksomheten har gjennomgående gitt 
en bra skåre på medarbeidertilfredshet og opplevelse av lederskap.  
 
Fokusområde læring og fornyelse 


 Måloppnåelse  
Læring og fornyelse  Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling        
   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på 
egen arbeidsplass  


4,7 5,0     


L3 Samhandling        
   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  4,7 5,0     
L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar        
   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  4,9 5,0     
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Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Medarbeiderundersøkelsen gir også gode skåre på medarbeidernes opplevelse av læring og fornyelse. Det 
er en spesiell satsing på veiledningskompetanse. De aktuelle medarbeiderne har gjennomført kurs i 
metodikken MI, og videreutvikler dette gjennom kollegaveiledning i grupper. 


 


Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Økning i arbeidsledigheten slår direkte inn på antall sosialhjelpssøkere. I tillegg er det et betydelig rusmiljø i 
Eidsberg som medfører en viss tilflytting av en gruppe som har et bistandsbehov fra NAV og andre 
kommunale tjenester. 
 
Eidsberg kommune har vedtak om å bosette inntil 45 flykninger over en 4-årsperiode. Hittil i 2013 er det 
bosatt 8 personer, herav 5 familiegjenforente. 
 
Prosjektet Green Card er videreført, og ved utgangen av perioden var det 4 familier med i prosjektet. Disse 
får en utvidet, tverrfaglig og koordinert oppfølging, og dette synes å gi god effekt. 
  
Sykefraværet i Eidsbergs befolkning har hatt en positiv utvikling (tall for 2. kvartal). Dette er spesielt gledelig 
når man ser at fraværet har økt på fylkesnivå. I samhandlingen med fastlegene framover, er det viktig å få 
etablert et tett samarbeid mellom den nye kommunelegen og NAV.  


 


 


Virksomhet Næring og utvikling 
Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Fra 1. juni ble Næring og utvikling ny virksomhet i organisasjonen. Da ble Samfunn og utvikling slått sammen 
med Kultur. Det er alltid knyttet en del spenning til slike endringer, men det er tro på at en skal oppnå positiv 
effekt på tvers av virksomheten på sikt. Det er imidlertid viktig å få på plass en samlokalisering av 
avdelingene for å ta ut «gratis» synergier.  
 
Forøvrig er virksomheten preget av et stort arbeidspress og mange store saker og planoppgaver ligger foran 
oss. 
Inntil virksomheten er fullstendig samordnet vil den økonomiske rapporteringen være noe todelt, men de to 
fagområdene kan melde om en prognose som indikerer et mindreforbruk i størrelsesorden 0,75 mill kroner. 
 
Fokusområde økonomi 


 Oppr bud Rev bud Regnskap 
hittil i år 


Betalings
profil 


Forbruks
profil 


Avvik 


Driftsinntekter -6 707 -6 728 -4 047  60,1% -504 


Driftsutgifter 26 684 26 762 16 619  62,1% 370 


Finansinntekter -394 -436 -27  6,2% 27 


Finansutgifter 0 0 0  100,0% -0 


Lønn og sosiale utgifter 17 016 17 016 10 542 62,0% 62,0% 3 


Kjøp varer/tj - egenprod 6 560 6 701 3 771 66,6% 56,3% 689 


Kjøp av tjenester 723 660 790 63,0% 119,6% -374 


Overføringsutgifter 2 385 2 385 1 516 65,8% 63,6% 52 


Finansutgifter 0 0 0 - 100,0% -0 


Salgsinntekter -4 027 -4 048 -2 933 67,4% 72,5% 203 


Refusjoner -2 680 -2 680 -996 67,9% 37,1% -825 


Overføringsinntekter 0 0 -118 - - 118 


Finansinntekter -394 -436 -27 - 6,2% 27 
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Kommentarer til økonomisk status: 
Samfunn og utvikling 
På grunn av ubesatte stillinger i deler av perioden er det totalt sett et underforbruk. Noe av underforbruket 
framkommer som følge av at kart- og geodatatjenester kjøpes fra Askim kommune, og faktureres 
etterskuddsvis. I tillegg er inntektene noe over budsjett, slik at avdelingen totalt sett vil ha et mindreforbruk 
0,75-1,0 mill kroner. Usikkerheten ligger i en del ekstra kostnader til kart og geodataarbeid.  
 
Kultur 
Lønnsutgiftene er høyere enn budsjettert, bl.a. på bakgrunn av at det tok noen måneder å nedbemanne i 
tråd med budsjettvedtaket i desember. Inntektene ligger fortsatt under budsjett, bl.a. på grunn av sen 
utfakturering til fylkeskommune, lag og foreninger. Kulturskolens inntekter er overbudsjettert både på 
brukerbetaling og billettinntekter. Totalt sett vil kulturavdelingen ha et overforbruk i forhold til budsjett på opp 
mot 0,3 mill kroner.  
  
Samlet - Næring og utvikling 
Virksomheten totalt sett har et underforbruk som på årsbasis anslås til 0,7-0,8 mill kroner. 
 
Tiltak for å korrigere avvik 
Det er ikke igangsatt særskilte tiltak da merforbruk på enkelteområder dekkes inn av mindreforbruk på andre 
områder.  
 
Fokusområde medarbeidere 


  
 
Måloppnåelse  


Medarbeidere  Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø        
   M1.1 Medarbeidertilfredshet  4,5 5,0     
   M1.2 Nærvær i prosent  96,1% 97,0%     
M2 Godt lederskap        
   M2.1 Opplevelse av lederskap  4,8 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Innsparingstiltakene vedtak i budsjettet for 2013 er nå iverksatt. I samfunn og utvikling er alle stillinger er nå 
besatt. Kart- og oppmålingstjenester kjøpes nå fra Askim kommune, og de bemanner kontoret i Eidsberg en 
dag pr. uke. 
  
Innenfor kultur er det tilsatt kultur- og idrettssjef med tiltredelse 1. september.  
 
Nærværsprosenten er høy, men ligger noe under måltallet på 97%.  
 
 
Fokusområde læring og fornyelse 


 Måloppnåelse  
Læring og fornyelse  Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling        
   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på 
egen arbeidsplass  


4,6 5,0     


L3 Samhandling        
   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  4,5 5,0     
L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar        
   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  3,7 5,0     
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Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Overføringen av kart- og geodatatjenester til Askim er gjennomført fra 1. juni. Det har tatt noe tid å få rutiner 
på plass, men denne løsningen vil ivareta tjenesten godt.  
 
Stilling som kulturskolerektor og stilling som teaterlærer er lyst ut som følge av intern tilsetting av kultur- og 
idrettssjef. Tilsetting vil trolig skje i slutten av september. Utleie av Kulturtorget er nå overtatt av 
utleieansvarlig i Festiviteten. Dette fungerer bra.  
 
 
Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Det er viktig å ivareta brukerne innen kart- og geodata etter at vi kjøper tjenestene fra Askim. Virksomheten 
har tro på at dette skal være en bra løsning for Eidsberg kommune. På byggesak er det et stort arbeidspress 
og store etterslep, og dette er en vedvarende utfordring for virksomheten. I tillegg blir tilsynsoppgavene 
svært skadelidende. Dette er ikke tilfredsstillende, og det må finnes løsninger for å bedre situasjonen.  
 
På Festiviteten sliter virksomheten med at bygget er gammelt. Det er særskilt ventilasjonsanlegget som er 
svært slitt, og det er nødvendig å fornye dette. Anlegget røk i september, men ble utbedret midlertidig. Det er 
uvisst hvor lenge denne utbedringen holder. Konsekvensen av en driftsstans på ventilasjonsanlegget er at 
arrangementer med store publikumsmengder i storsalen må avlyses. I de nærmeste månedene vil følgende 
arrangementer være utsatt: Blomstershow, Filmfestivalen, Vamp-konsert, Nyttårskonserten, Russerevyen, og 
familieforestillingen «Oliver!». 
 
Badet hadde 230 besøkende i andre tertial, hvilket er en økning på 42%, sett i forhold til 2012. Til dette er 
det nødvendig å legge til at badet årlig holder stengt juni-august, hvilket utgjør tre av fire måneder i perioden.  
 
Kinoen hadde 1985 besøkende i andre tertial, hvilket er en reduksjon på 2 %, sett i forhold til 2012. Dette er 
et relativt godt resultat sett i forhold til at det har vært en sommerperiode med mye godt vær. Kinoen har 
gjennomført forestillinger på dagene onsdag, fredag, lørdag og søndag. Mysen filmfestival er nærmeste 
storproduksjon for kinoen, og den avvikles 23-26.oktober.  
 
Biblioteket hadde 29 041 utlån i andre tertial, hvilket er en økning på 2 %, sett i forhold til 2012.  
 
Kulturskolen har 160 elever registrert i høstsemesteret 2013. En tredjedel en tilknyttet scenekunstdisipliner, 
to tredjedeler er tilknyttet musikkdisipliner. Kulturskolens klasse i musikalfag skal opptre på årets 
nyttårskonsert sammen med Rene Andersen. Videre arbeider scenekunstelevene fram mot 
familieforestillingen «Oliver!» 3-6.april 2014. Musikkelevene har Julekonserten i Mysen kirke (11.des) og 
Vårkonsert i Festiviteten (8.mai) som arbeidsmål.  


 


Virksomhet Eiendom og beredskap 
Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Virksomheten har fokus på forvaltning, drift og vedlikehold av kommunens eiendomsmasse. Virksomhetens 
fokus er i tråd med forventningene og i henhold til politiske og administrative bestillinger.  
 
Noen oppgaver er forsinket, og vil ikke komme på plass før mot slutten av året. Etablering av FDV-verktøyet 
FAMAC og forvaltningen av dette krever ressurser, og tildelte ressurser gjennom støtteordninger i NAV har 
vært vakante.  
 
Det er fremdeles slik at ikke-arbeidsrelatert sykefravær medfører belastning i virksomheten og påvirker 
løpende driftsoppgaver.  
 
Virksomheten varsler at økonomien samlet sett er i tråd med budsjett.   
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Fokusområde økonomi 


 Oppr bud Rev bud Regnskap 
hittil i år 


Betalings
profil 


Forbruks
profil 


Avvik 


Driftsinntekter -16 617 -16 617 -12 119  72,9% 898 


Driftsutgifter 40 534 40 580 25 152  62,0% 704 


Finansinntekter 0 0 0  100,0% -0 


Finansutgifter 97 97 0  0,0% -0 


Lønn og sosiale utgifter 24 658 24 658 16 248 62,0% 65,9% -967 


Kjøp varer/tj - egenprod 13 257 13 303 7 053 66,6% 53,0% 1 801 


Kjøp av tjenester 41 41 387 63,0% 943,3% -361 


Overføringsutgifter 2 578 2 578 1 464 65,8% 56,8% 231 


Finansutgifter 97 97 0 - 0,0% -0 


Salgsinntekter -13 894 -13 894 -9 553 67,4% 68,8% 182 


Refusjoner -2 723 -2 723 -2 566 67,9% 94,2% 716 


Overføringsinntekter 0 0 0 - 100,0% -0 


Finansinntekter 0 0 0 - 100,0% -0 


 
Kommentarer til økonomisk status: 
Driftsinntektene er over budsjett. Dette har blant annet sammenheng med hogsten på Høytorp Fort, tett 
oppfølging på leieavtaler og ikke periodiserte driftsinntekter og -utgifter mot Brannsentral Øst. Det forventes 
at kostnadsført tap mot slutten av året påvirker dette i noen grad. 
 
Forbruket er lavere enn budsjett. Dette er en følge av etterslepet i virksomheten nevnt innledningsvis. Dette 
påvirker planlegging, dokumentering og konkurranseutsetting av drifts- og investeringsprosjekter. Dessuten 
har det vært ikke-arbeidsrelatert sykefravær blant medarbeidere som påvirker framdriften. 
 
Det pågår større vedlikeholdsoppgaver som forventes avsluttet mot slutten av året. Dette vil utligne avviket i 
stor grad. 
  
Lønn og sosiale utgifter har betydelig overskridelse, som i stor grad oppveies mot refusjoner i 
sykelønnsordningen. Allikevel er det et avvik på 250 tusen som forventes å øke til ca 390 tusen ved årets 
slutt. Bakgrunnen er en betydelig underbudsjettering i tidligere virksomhet for Brann og rednings 
lønnsbudsjett. En opprydding i dette vil bli foretatt i forbindelse med budsjettarbeidet for 2014.  
 
Tiltak for å korrigere avvik 
Avvik kommer delvis også som følge av at virksomheten avventer politisk forankring på strategiske valg på 
virksomhetens fokusområder.  
 
Det forventes en ytterligere økning i virksomhetens leieinntekter når utviklingsstyret for Høytorp Fort og 
arbeidsgruppe for salg av kommunal eiendom kommer i gang, og at en endelig strategi for kjøp, salg og 
utleie kommer på plass.  
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Fokusområde medarbeidere 


  
 
Måloppnåelse  


Medarbeidere  Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø        
   M1.1 Medarbeidertilfredshet  4,4 5,0     
   M1.2 Nærvær i prosent  91,5% 95,0%     
M2 Godt lederskap        
   M2.1 Opplevelse av lederskap  4,3 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Det er gjennomført medarbeiderundersøkelse siden forrige tertialrapport. Denne viser at det totale resultatet 
for virksomheten ligger noe under gjennomsnitt for kommunen totalt. Dette har sannsynlig årsak i manglende 
eller vakanse i ledende stillinger over tid. Det er besluttet at det overordnet skal være fokus på samordning, 
tverrfaglighet, etikk og overordnet ledelse, for deretter å følge dette tettere opp.  
 
Nærvær i prosent baserer seg på virksomhetens tidligere organisering og er mangelfull. Det vil ikke være 
mulig å måle korrekt nærvær for virksomheten alene før ny organisering er på plass og har fungert over tid. 
Det forventes at dette kommer på plass i 2014. 
 
Fokusområde læring og fornyelse 


 


 Måloppnåelse  
Læring og fornyelse  Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling        
   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på 
egen arbeidsplass  


4,5 5,0     


L3 Samhandling        
   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  4,5 5,0     
L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar        
   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  3,7 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Ovennevnte medarbeiderundersøkelse viser et økt behov for fokus på læring og utvikling. 
 
 
Fokusområde brukere 


Kommentarer til fokusområdet brukere 
Det er ikke gjennomført brukerundersøkelser de senere år.  
  
Virksomheten bidrar med virksomhetsrelaterte nyheter og innspill både mot internett, intranett og media. Det 
er stort fokus på at kunder som henvender seg til virksomheten skal bli møtt med respekt.  
 
FDV-verktøyet FAMAC bidrar til at brukerne av kommunale bygg kan kommunisere med virksomhet for 
Eiendom og beredskap, og innhente informasjon om kommunale bygg på egen hånd direkte i dette web-
baserte verktøyet.  
 
Investeringer og prosjekter 


Opparbeidelsen av uteområde ved Edwin Ruuds Omsorgssenter vil ferdigstilles om kort. Virksomheten 
avventer sluttdokumentasjon og sluttavregning. Det forventes at tildelt ramme utnyttes.  
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Opparbeidelse av uteområde ved Familiesenteret er prosjektert, og arbeidene har vært ute på anbud. Det 
forventes oppstart i høst.  
 
Det pågår en betydelig opprusting av uteområdet ved Mysen skole. Dette har vært et problemområde siden 
skolen ble bygget, og dette får nå en etterlengtet opprusting. Ikke minst dreneres overvann vekk fra området 
slik at problemer med vann om sommeren og is om vinteren skal bli betydelig redusert. Drenerende masse 
rundt skolebygget vil bli byttet ut.  
 
Det pågår et opprustingsrbeid av nødlys-anlegget ved Mysen skole. Leverandør og montør er valgt etter 
konkurranse, og arbeidene forventes ferdigstilt i løpet av høsten.  
 
Kommunale lekeområder både ved skoler og barnehager får nå en etterlengtet opprusting, og arbeidene er 
godt i gang. Arbeidene vil bli videreført i 2014.  
 
Øvrige planlagte investeringer og prosjekter fremkommer ved ferdigstillelse av FDV-plan for virksomheten.  
 


 


Virksomhet Miljø og Kommunalteknikk 
Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Virksomhetens daglige drift og tjenesteproduksjon går gjennomgående bra, og virksomheten får gode 
tilbakemeldinger på resultatene som oppnås. Samarbeidet som skjer på vei, park og anlegg om 
sentrumsområdet og flere store prosjekter på vann og avløp er positive.  
 
De siste månedene har vi hatt flere vannlekkasjer enn normalt og et par episoder med avbrudd i 
vannforsyningen som har fått konsekvenser for flere abonnenter. Slike hendelser kommer uregelmessig og 
er en naturlig konsekvens av et gammelt ledningsnett.  
 
Det er stort arbeidspress på flere medarbeidere på grunn av store prosjekter som VA til Nortura, 
rehabilitering av vei og VA-anlegg ifm fjernvarme i Mysen sentrum og opprydding i spredt avløp. 
Virksomheten har vakanse i administrasjon og forvaltning og innen vann og avløp. Det har vært utfordrende 
å rekruttere ønsket kompetanse, men i løpet av november har vi besatt begge vakante ingeniørstillinger vi 
hadde ved inngangen av året. 
 
Driftsinntektene er over budsjett. Årsak er høyere gebyrinntekter som følge av større salg av vann og 
avløpstjenester enn budsjettert. Driftsutgifter er omtrent som budsjettert.  


 
Fokusområde økonomi 


 Oppr bud Rev bud Regnskap 
hittil i år 


Betalings
profil 


Forbruks
profil 


Avvik 


Driftsinntekter -49 766 -49 766 -48 237  96,9% 886 


Driftsutgifter 37 932 37 959 22 524  59,3% 419 


Finansinntekter -60 -60 0  -0,0% -0 


Finansutgifter 2 752 2 752 0  0,0% -0 


Lønn og sosiale utgifter 13 906 13 906 8 340 63,9% 60,0% 544 


Kjøp varer/tj - egenprod 11 688 11 715 7 650 59,2% 65,3% -717 


Kjøp av tjenester 11 798 11 798 6 116 58,1% 51,8% 733 


Overføringsutgifter 540 540 417 51,2% 77,3% -141 


Finansutgifter 2 752 2 752 0 - 0,0% -0 


Salgsinntekter -48 432 -48 432 -47 584 96,6% 98,2% 783 


Refusjoner -1 334 -1 334 -654 41,3% 49,0% 103 


Overføringsinntekter 0 0 0 - 100,0% -0 


Finansinntekter -60 -60 0 - -0,0% -0 
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Kommentarer til økonomisk status: 
Driftsinntekter over budsjett. Årsak er høyere gebyrinntekter som følge av at vi har solgt mer vann enn det 
var budsjettert med. Driftsutgifter omtrent som budsjettert, men det varierer fra område til område. Et område 
inne VA-drift har noe høyere kostnader til kjøp av varer/tjeneste til egenproduksjon enn det er budsjettert 
med.  
 
Det forventes en beskjeden økning av driftsinntektene i avdeling vei, park og anlegg. Dette er knyttet til salg 
avtjenester til interne og eksterne virksomheter, antatt i underkant av 100.000 kroner. Det forventes økte 
driftsutgifter opp mot 25.000 kroner. Dette er blant annet knyttet til innleie av minigraver til arbeide med 
gatelys.  
 
Tiltak for å korrigere avvik 
Spesiell oppfølging av utviklingen i driftsutgiftene knyttet til varer og tjenester til egenproduksjon på VA-
området. Det er valgt å ikke gjennomføres budsjettkorreksjoner på området av flere grunner. Årsak til avvik 
er kjent, forholdet er under kontroll og størrelsen på avviket er lite relativt merinntekter på samme område.  
 


Fokusområde medarbeidere 


  
 
Måloppnåelse  


Medarbeidere  Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø        
   M1.1 Medarbeidertilfredshet  4,7 5,0     
   M1.2 Nærvær i prosent  97,9% 97,0%     
M2 Godt lederskap        
   M2.1 Opplevelse av lederskap  4,9 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Medarbeiderundersøkelsen viser gjennomgående gode skåre på medarbeidertilfredshet. Resultatet  på et 
par områder var noe dårligere og det er iverksatt tiltak på disse områdene.  
 
Nærværet har økt markant. Dette skyldes i hovedsak at langtidssyke medarbeidere har redusert stilling helt 
eller delvis. Det fraværet som er og har vært, kan i svært liten grad knyttes til jobbrelaterte forhold.  
 
Virksomheten har knyttet til seg to nye ingeniører i 2013 og er veldig tilfreds med det. Det jobbes fortsatt med 
å få besatt stillingen som avdelingsleder for vann og avløp.  
 
Fokusområde læring og fornyelse 


 


 Måloppnåelse  
Læring og fornyelse  Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling        
   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på 
egen arbeidsplass  


4,9 5,0     


L3 Samhandling        
   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  4,7 5,0     
L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar        
   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  3,9 5,0     
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Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Medarbeidere deltar på relevante kurs for oppdatering/videreutvikling av egne kunnskaper og ferdigheter. 
Det legges vekt på virksomhetens behov både i daglig drift, utfordringer prosjekter som er aktuelle nå og 
hvilke kompetanse vi ser vi vil trenge i nær fremtid.  
 
Alle medarbeidere gis mulighet til å delta på kurs/messer i løpet av året.  
 
Investeringer og prosjekter 


Store prosjekter som VA til Nortura og VVA-rehabilitering ifm fjernvarmeutbygging i Mysen sentrum er 
krevende og tar store deler av virksomhetens ressurser, både økonomisk og mannskapsmessig.  
 
Det er vil bli foreslått å bruke 0,3 mill kroner avsatt til investeringer på VA til å delfinansiere kjøp av ny 
hjullaster. Denne maskinen brukes også til håndtering av avløpsslam. Denne form for kostnadsdeling i 
investeringer er vanlig også i andre kommuner. Økt investeringsramme vil gi Eidsberg kommune mulighet til 
å kjøpe en ny maskin i stedet for brukt.  
 
Det er startet et arbeid med oppgradering av fortau ifm fjernvarmeutbyggingen. Iht. tidligere praksis vil det 
inngås avtaler med grunneiere om bidrag til dette arbeidet f.eks. utenfor næringseiendommer. Inntekter fra 
dette og andre midler som er avsatt til formålet må avsattes på fond til disse arbeidene kan ferdigstilles i 
2014. 


 
Stab- og støttetjenester 
Virksomhetens oppsummerende konklusjon 


Forbruket målt i forhold til periodisert budsjett viser etter 2 tertial et vesentlig merforbruk. Merforbruket 
framkommer i hovedsak som følge av avvikende forbruk i forhold til historisk betalingsprofil. Samlet for stab- 
og støttetjenester ser det ut til at budsjettet for 2013 vil være tilstrekkelig og det styres mot et forbruk i tråd 
med budsjettet.  
 
Nærværet er noe lavere enn måltallet, og dette skyldes flere naturlige forhold. I de tilfeller dette er 
arbeidsrelatert, blir det iverksatt tiltak.  
 
Resultatene av medarbeiderundersøkelsen i mai måned, er på et akseptabelt nivå men ikke så høye som 
måltallene. Det vil bli iverksatt tiltak for å forbedre dette, samtidig er det ikke til å legge skjul på at 
arbeidstrykk og ikke minst kontinuerlig pågående organisasjonsmessige endringer påvirker 
medarbeidertilfredsheten over tid.  
 


Fokusområde økonomi 


 Oppr bud Rev bud Regnskap 
hittil i år 


Betalings
profil 


Forbruks
profil 


Avvik 


Driftsinntekter -6 501 -6 501 -5 589  86,0% 1 452 


Driftsutgifter 66 692 66 134 47 351  71,6% -3 495 


Finansinntekter 0 0 -758  - 758 


Finansutgifter 0 0 0  100,0% -0 


Lønn og sosiale utgifter 32 009 32 009 19 710 64,6% 61,6% 966 


Kjøp varer/tj - egenprod 7 163 6 605 5 315 62,2% 80,5% -1 207 


Kjøp av tjenester 26 268 26 268 18 489 69,3% 70,4% -286 


Overføringsutgifter 1 252 1 252 3 837 69,4% 306,5% -2 968 


Finansutgifter 0 0 0 - 100,0% -0 


Salgsinntekter -1 145 -1 145 -517 59,9% 45,2% -168 


Refusjoner -5 356 -5 356 -4 672 64,4% 87,2% 1 221 


Overføringsinntekter 0 0 -400 54,1% - 400 


Finansinntekter 0 0 -758 - - 758 
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Kommentarer til økonomisk status: 
Tallene pr. 2 tertial viser for stab- og støttetjenester et tydelig negativt avvik ut fra betalingsprofilen som ligger 
til grunn.  
 
Forbruket på lønn er samlet for stabs- og støttetjenester under prognosene, noe som i hovedsak skyldes at 
stillingen som kommuneoverlege ikke har vært besatt. Ser man på de enkelte avdelingene viser flere av de 
et mindreforbruk mens personalavdelingen med lærlingeordningen viser et merforbruk.  
 
Merforbruket på kjøp av varer/tjenester og overføringsutgifter skyldes i hovedsak avvikende betalingsprofil, 
kostnader som skal fordeles ut på øvrige virksomheter. Av særskilte driftsposter er det et særskilt merforbruk 
på stillingsannonser. Dette forklares i at det er krevende å rekruttere inn i mange stillinger og det må gjerne 
kjøres flere runder annonsering før en kommer i mål. Forbruket er høyt, men under kontroll. 
 
Finansinntekter fremkommer pga avviklingsoppgjør for Miljørettet helsevern i Indre Østfold.  
 
Overføringsinntekter er en ren motpost til overføringsutgifter. Inntektene for stab-og støttetjenester kommer i 
stor grad ved avregninger ved årsslutt.  
 
 
Tiltak for å korrigere avvik 
Økonomien på stabs- og støttetjenestene viser et merforbruk, men det er kontroll på økonomien og det 
styres mot et forbruk i tråd med budsjettet for året. De områder som har et merforbruk følges opp særskilt for 
å finne inndekning. Det er ikke nødvendig å iverksette vesentlig grep innenfor stabs- og støttetjenester.  
 
Fokusområde medarbeidere 


  
 
Måloppnåelse  


Medarbeidere  Virkelig Mål Status Trend 


M1 Godt arbeidsmiljø        
   M1.1 Medarbeidertilfredshet  4,6 5,0     
   M1.2 Nærvær i prosent  94,5% 96,0%     
M2 Godt lederskap        
   M2.1 Opplevelse av lederskap  4,5 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet medarbeidere 
Nærværet ved stabs- og støttetjenester er noe lavere enn måltallet. Akkumulert etter de 8 første månedene 
er nærværet 94,5 pst. mot et måltall på 96 pst. Nærværet etter 1. tertial var noe lavere. Bakgrunnen for 
sykefraværet et knyttet til ulike forhold, men der det er mulig har det blitt iverksatt konkrete tiltak.  
 
Medarbeiderundersøkelse er gjennomført i mai i år. Helhetsvurderingen for administrasjonen fikk en score på 
4,6 mot et måltall på 5. Administrasjonen har en svarprosent på 96 pst. Medarbeiderundersøkelsen er 
gjennomgått i de ulike avdelingene, og hver leder vil jobbe videre for å oppnå bedre medarbeidertilfredshet 
og bedre opplevd lederskap.  
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Fokusområde læring og fornyelse 


 


 Måloppnåelse  
Læring og fornyelse  Virkelig Mål Status Trend 


L1 Læring og utvikling        
   L1.1 Opplevelse av fornyelse og ressurs utnyttelse på 
egen arbeidsplass  


4,8 5,0     


L3 Samhandling        
   L3.1 Opplevelse av samhandling og tverrfaglighet  4,5 5,0     
L4 Fokus på etikk og samfunnsansvar        
   L4.1 Opplevelse av etikk i arbeidshverdagen  4,5 5,0     
 
Kommentarer til fokusområdet læring og fornyelse 
Det er utarbeidet kompetanseplan for 2013 som ligger til grunn for samlet kompetanseutvikling i 
organisasjonen. I samarbeid med Høgskolen i Hedmark gjennomføres f.t. et lederutviklingsprogram der 
målgruppen er ledere innen helse-/pleie- og omsorgssektoren.  
 
Det er inngått avtale med Høgskolen i Østfold om etablering av et lokalt utdanningstilbud for kommunene i 
Indre Østfold. I september er det startet opp videreutdanning i akuttgeriatri. Arbeidet med planleggingen av 
kompetansetiltak for 2014 vil foregå i siste tertial 2013.  
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Kommunens frie inntekter og finansutgifter/finansinntekter 
 
Skatt 
Den kommunale skattøren er fastsatt med utgangpunkt i et ønske om at skattens andel av sektorens 
inntekter skal utgjøre om lag 40 prosent. Skatteinntektene ble i statsbudsjettet for 2013 anslått til å øke med 
om lag 5,1 prosent fra 2012 til 2013 på landsbasis. I revidert nasjonalbudsjett i mai ble anslag for vekst i 
skatteinntektene for kommunesektoren som helhet videreført, men nedjustert for kommunene med om lag 
200 mill kroner eller 0,1 pst. poeng til fordel for fylkeskommunene. Skatteinngangen for landet viser etter 
årets åtte første måneder en skatteinngang på 80,3 mrd kroner og for Eidsberg kommune 138,1 mill kroner. 
Dette er en økning fra 2012 for landet på 6,9 prosent, mens skatteinngangen for Eidsberg viser en økning på 
6,2 prosent etter årets 8 første måneder, mot budsjettert økning på 5,5 prosent for året sett under ett. 
 
Med utgangspunkt i gjennomsnittet av en matematisk fordeling av skatteinngangen siste tre år, ligger 
skatteinngangen ved utgangen av august på om lag 1,2 mill kroner bak forventet skatteinngang på årsbasis 
(219,6 mill kroner). Ved første tertial var skatteinngangen om lag 2,0 mill kroner bak forventet skatteinngang 
for året. Etter september er skatteinngangen for Eidsberg på om lag 177,2 mill kroner, dvs. om lag 0,2 mill 
kroner bak skatteanslaget for landet på årsbasis gitt en matematisk fordeling av inntektene gjennom året.  
 
Skatteinntektene etter september indikerer med andre ord en fortsatt god utvikling i skatteinngangen. I 
oktober kjøres marginoppgjøret. Det er grunn til å tro at dette ikke vil påvirke skatteinntektene vesentlig. 
 
Til tross for at skatteinngangen ligger noe tilbake for en prognostisert skatteinngang, er utviklingen 
tilfredsstillende. Rådmannen tilrår at budsjettert skatteinngang holdes på nåværende nivå. 
 
Rammetilskudd 
Rammetilskuddet inkl. inntektsutjevningen for 2013 ble budsjettet med 311,1 mill kroner. Marginale 
justeringer i skatteanslaget for landet gjør at det er marginale endringer i anslaget for rammetilskuddet inkl. 
inntektsutjevningen i 2013. Rådmannen tilrår å oppjustere rammetilskuddet med 115.000 kroner i forbindelse 
med budsjettrevisjonen. 
 
Integreringstilskudd 
I budsjettet for 2013 ble det lagt til grunn bosetting av 12 flyktninger pr år/45 i løpet av økonomiplanperioden. 
Årets budsjetterte integreringstilskudd var opprinnelig 8,45 mill kroner. Eidsberg kommune jobber med å 
bosette det antall flyktninger som er forutsatt, men tilskuddsordningen har differensierte satser på om det er 
voksne eller barn som bosettes. Etter de bosettingene som er gjort, viser anslag pr. 2. tertial at anslaget på 
8,45 mill kroner er for høyt. Rådmann tilrår å nedjustere anslaget til 7,45 mill kroner. 
 
Finansinntekter og finansutgifter  
I budsjettet for 2013 ble det lagt til grunn gradvis økning i markedsrentene utover i 2013. Markedet har 
imidlertid trukket i motsatt retning og NIBOR-rentene ligger nå om lag 30 punkter under nivået når budsjettet 
for 2013 ble lagt, og om lag 0,3-0,4 prosentpoeng under hva som lagt til grunn i budsjettet for 2013. 
Kommunalbanken som er vår største långiver har samtidig også strammet inn rentebetingelsene og har nå 
40 punkter påslag på 3-mnd. NIBOR-rente. Eidsberg kommune har om lag 2/3 av låneporteføljen sin i fast 
rente. Eidsberg kommune har også gjort noen nye renteavtaler som på kort sikt gjør at effekten av 
rentenedgangen ikke blir synlig. Rentesikringene er imidlertid gjort med tanke på den langsiktige 
renteutviklingen.  
 
Tilsvarende har lavere rente den konsekvens at renteinntektene blir lavere. Eidsberg kommune har imidlertid 
inngått ny bankavtale med Eidsberg Sparebank. Dette har bedret rentebetingelsene på innskudd betraktelig 
(140 punkter). Mye av dette er imidlertid hensyntatt i budsjettet for 2013, da det ble lagt til grunn bedrede 
rentebetingelser pga. en planlagt konkurranseutsetting av daværende hovedbankavtale. 
 
Med 2/3 av låneporteføljen i fastrente blir nettoeffekten av renteendringer marginal.  
 
Rådmann tilrår å holde fast ved anslagene for renteinntekter og renteutgifter.  
  
Generalforsamlingen i Østfold Energi vedtok styrets innstilling på utbetaling av 135 mill kroner i utbytte for 
2013. For Eidsberg kommune innebærer dette et utbytte på 3,857 mill kroner mot opprinnelig budsjettert 
3,14 mill kroner. Utbytte fra Østfold Energi oppjusteres med 0,7 mill kroner. 
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Pensjon 
De samlede premieinnbetalingene til KLP for 2013 utgjør om lag 42 mill kroner. I tillegg skal amortisering av 
premieavvik pr. 31.12.2012 pålydende 24,045 mill kroner utgiftsføres, mens årets akkumulerte premieavvik 
på 10,76 mill kroner skal inntektsføres. Korrigert for arbeidstakers andel, vil den regnskapsmessige 
belastningen bli om lag 50,5 mill kroner med tillegg på 7,1 mill kroner i arbeidsgiveravgift. Budsjettet for 2013 
må tilføres om lag 6,0 mill kroner fra disposisjonsfond pensjon. 
 
Avsetninger til dekning av årets lønnsoppgjør 
Resultatet av årets lønnsoppgjør er kjent. Det er foreløpig ikke gjort fullstendig kompensasjon for 
lønnsoppgjøret. Det gjenstår om lag 1,5 mill kroner til dekning av årets effekt av lønnsoppgjøret, samt 
korreksjoner for lørdags-/søndags-, hellig-, kveld/nattillegg som er underkompensert fra tidligere. Årets effekt 
av lønnsoppgjøret for 2013 er beregnet til om lag 2,3 mill kroner. I tillegg kommer da kompensasjon for 
tilleggene fra tidligere år. 
 
 
RÅDMANNENS MERKNADER: 


Den økonomiske utviklingen for virksomhetenes aktivitet etter 2. tertial er utfordrende. Rådmannen vil 
spesielt nevne at utfordringene er krevende innenfor virksomhetene Familiesenteret, Skole, NAV og Edwin 
Ruuds omsorgssenter. Disse virksomhetene har prognoser som avviker vesentlig fra tildelte rammer. 
Sammenlignet med status etter 1. tertial er det spesielt økonomisk utviklingen ved NAV og 
sosialhjelpsutbetalingene som er mer negativ enn forventet, men de øvrige virksomhetene har også forverret 
driftssituasjonen sammenlignet med 1. tertial.  
 
Virksomhetene barnehage, bo- og dagtilbud for voksne utviklingshemmede og hjemmebaserte tjenester har 
også avvik fra tildelt ramme, men i noe mindre omfang. Stabs- og støttetjenester og de tekniske områdene 
melder å ha økonomien under kontroll.  
 
Ut fra tilbakemelding fra virksomhetene indikeres det driftsutfordringer i størrelsesorden 13-15 mill kroner 
samlet for virksomhetene. Erfaringsmessig er virksomhetene mer nøkterne på å varsle inntektsøkninger 
framfor kostnadsøkninger, men med bakgrunn i de samlede varslede driftsutfordringene vil rådmannen 
understreke at situasjonen er utfordrende, og at merforbruket vil få konsekvenser for budsjettarbeidet for 
2014. Et merforbruk av denne størrelsen vil innebære at rammene fra økonomiplanen 2014-2017 må 
gjennomgås for å tilpasse driftsnivået og ta høyde for en inndekning av merforbruket i 2014 og 2015.   
 
Rådmannen vil komme tilbake med egen sak vedrørende budsjettkorreksjoner. 
 
Til tross for utfordringene Eidsberg kommunes ansatte står i daglig – et krysspress mellom krav til og behov 
for tjenester og begrensede midler – har nærværet samlet for Eidsberg kommune bedret seg fra 1. tertial til 
2. tertial. Nærværet er nå på 92,7 % for kommunene som helhet.  
 
KONKLUSJON 


Kommunens driftssituasjon er som tidligere år krevende. Virksomhetenes tilbakemeldinger understreker 
utfordringene som de står i daglig – et krysspress mellom krav til og behov for tjenester og begrensede 
midler. Dette har rådmannen signalisert over tid. Til tross for trykket må rådmannen henstille virksomhetene 
om å holde forbruket nede for å begrense utfordringene med inndekning og nedjustering av driftsnivået for 
2014.  
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VEDLEGG 
Finansforvaltning 
 
Her gis en kort redegjørelse for gjeldsforvaltningen i Eidsberg kommune pr. 2. tertial 2013: 
 
Gjeldsporteføljen 


 
• Porteføljen har et totalt lånevolum på 616 mill kroner mot 605 mill kroner pr. 30.04.2013. 
• Gjennomsnittlig rente er på 3,30 % mot 3,44 % pr. 30.04.2013. 
• Eidsberg kommunes gjeldsportefølje er fordelt med 65 % av nominelt lånebeløp til fastrente og 


resten til flytende. Dette er i henhold til kravene i finansreglementet som oppgir en fastrente på 
minimum 1/3. 


• Gjennomsnittlig rentebindingstid skal til enhver tid være mellom 1-5 år. Dagens portefølje har en 
gjennomsnittlig rentebindingstid på 3,93 år og er med dette innenfor retningslinjene i reglementet. 
Gjennomsnittlig rentebindingstid vedr utgangen 1. tertial var 4,11 år. 


• Det er ikke tatt opp nye lån i 2. tertial utover startlån på 12,0 mill kroner.  
• Det er gjort 4 ny rentesikringer i perioden, hvorav 3 var endringer i eksisterende rentesikringer og en 


var en ny rentesikring. 
 


Rentebindingene har nå følgende forfallsstruktur – andel (vektet gjennomsnitt): 
 


 
 
Det vises for øvrig til nedenstående oversikt over renteportefølje og rentesikringer.  
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LÅNEPORTEFØLJE pr 31.08.13


Kreditor Avdrag fast/flytende Lånebeløp Renteprodukt Rente Ny rentedato Restgjeld Innfrielse/Delsum


Husbanken Sum Husbanken 67 901 340
11503669 - 10 Husbanken Halvårlig (04/10) Fast 6 000 000 3,1 1.7.2015 5 015 895 01.04.2032
11508871 - 10 Husbanken Kvartal (02/05/08/11) Fast 6 000 000 3,1 1.7.2015 5 263 430 01.05.2034
11513243 - 10 Husbanken Halvårlig (05/11) Fast 9 000 000 3,1 1.7.2015 8 247 395 01.05.2035
11524628 - 10 Husbanken Halvårlig (06/12) Fast 12 000 000 2,583 1.7.2023 12 000 000 01.06.2038


11491676 - 10 Husbanken Halvårlig (04/10) Flytende 6 000 000 2,089 4 260 557 01.04.2028
11506383 - 10 Husbanken Halvårlig (05/11) Flytende 3 000 000 2,089 2 650 508 01.05.2033
11506383 - 40 Husbanken Halvårlig (05/11) Flytende 3 000 000 2,089 2 575 564 01.11.2033
11508871 - 40 Husbanken Kvartal (02/05/08/11) Flytende 3 000 000 2,084 2 661 709 01.02.2035
11512693 - 10 Husbanken Halvårlig (06/12) Flytende 1 884 665 2,089 1 686 947 01.12.2041
11516496 - 10 Husbanken Halvårlig (05/11) Flytende 9 000 000 2,089 8 102 844 01.05.2036
11516496 - 40 Husbanken Halvårlig (05/11) Flytende 4 116 000 2,089 3 761 769 01.12.2036
11520315 - 10 Husbanken Kvartal (01/04/07/10) Flytende 3 000 000 2,084 2 883 648 01.04.2037
11520315 - 20 Husbanken Kvartal (01/04/07/10) Flytende 9 000 000 2,084 8 791 074 01.04.2037


KLP Sum KLP 8 447 500
8317.50.25270 KLP Halvårlig (15/11 og 15/05) Fast p.t 4,74 15.11.2013 8 447 500 15.11.2028
Kommunalbanken Sum Kommunalbanken 539 905 310
2006 - 0007 Kommunalbanken Bullet Flytende 90 000 000 3 mnd. NIBOR 2,05 04.10.2013 55 845 640 04.01.2036
2006 - 0047 Kommunalbanken Bullet Flytende 109 000 000 3 mnd. NIBOR 2,12 24.10.2013 92 760 000 26.01.2026
2006 - 0693 Kommunalbanken Bullet Flytende 3 mnd. NIBOR
2008 - 0747 Kommunalbanken Bullet flytende 6 mnd. NIBOR
2009 - 0742 Kommunalbanken Bullet Flytende 34 755 000 3 mnd. NIBOR 2,02 02.09.2013 34 755 000 03.12.2029
2009 - 0743 Kommunalbanken Halvårlig Fast 18 500 000 Fastrente 4,23 01.12.2014 15 262 500 03.12.2029
2010 - 0368 Kommunalbanken Bullet Flytende 150 000 000 6 mnd. NIBOR 2 06.01.2014 150 000 000 05.07.2030
2010 - 0745 Kommunalbanken Bullet Flytende 31 700 000 3 mnd. NIBOR 2,13 19.11.2013 31 700 000 19.11.2030
2011 - 0664 Kommunalbanken Bullet Flytende 67 375 000 3 mnd. NIBOR 2,11 11.02.2013 67 375 000 10.11.2031
2012 - 0541 Kommunalbanken Bullet Flytende 27 500 000 3 mnd. NIBOR 1,92 25.11.2013 27 500 000 23.2.2033


Sum gjeldsportefølje 616 254 150
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Rentesikring, SWAP, pr. 31.08.2013


Avtale inngått Beløp Betingelser Avsluttes Rente Margin


5 925964/1153334 30. juni 2010 50 000 000 Fast rente 3,81 5. januar 2018 Betaler 3,810
NIBOR 3 mnd. Mottar 1,670 5. januar, 5. april, 5. juli, 5. oktober


8 516283/1261088 26. april 2011 19 510 000 Fast rente 4,79 17. april 2020 Betaler 4,790
NIBOR 6 mnd. Mottar 1,890 17. april, 17. oktober


12 1067469/1351494 2. desember 2011 50 000 000 Fast rente 3,40 24. januar 2018 Betaler 3,400
NIBOR 3 mnd. Mottar 1,720 24. januar, 24. april, 24. juli, 24. oktober


13 925971/1431081 05. juni 2012 50 000 000 Fast rente 3,18 05. juli 2017 Betaler 3,180


NIBOR 3 mnd. Mottar 1,670 5. januar, 5, april, 5. juli, 5. oktober


17 1191447/1570803 04. februar 2013 45 000 000 Fast rente 2,98 11. februar 2019 Betaler 2,980


NIBOR 3 mnd. Mottar 1,710 10. mai, 10. august, 10. november, 10. februar


18 1067467/1623420 10. mai 2013 55 000 000               Fast rente 5,335 24.jul.28 Betaler 5,335


NIBOR 3 mnd. Mottar 1,72 24. juli, 24. oktober, 24. januar, 24. april


19 846331/1623421 10. mai 2013 175 000 000 3 års NOK/CMS 4. juli 2019 Betaler 2,074 0,50 4. januar, 4. april, 4. juli, 4. oktober


NIBOR 3 mnd. Mottar 1,650 0,51 4. januar, 4. april, 4. juli, 4. oktober


20 846294/1623433 10. mai 2013 100 000 000             Fast rente 2,12 04.jul.18 Betaler 2,12


NIBOR 3 mnd. Mottar 1,65 4. januar, 4. april, 4. juli, 4. oktober


21 1234524/1643561 20. juni 2013 12 000 000               Fast rente 2,583 3. juli 2023 Betaler 2,583


NIBOR 6 mnd. Mottar 1,77 -0,30 2. desember, 1. juni


Kontrakt Rentefastsetting/Avregning
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Oversikt over forbruket på vedtatte investeringsprosjekter for 2013: 
 
 


Investeringsprosjekter pr 31.08.2013


 Budsjett 


2013 


 Forbruk pr 


31.08.2013 


IKT-investeringer 1 500             933                 


Botilbud - helhetlig helseplan 1 000             188                 


Kommunale bygg 1 700             


Maskiner, fornying av maskinpark tekniske tjenester 850                 


Sanering avløp 6 000             4 228             


Vannforsyning 4 000             94                   


VA-Nortura 15 000           12 133           


Fjernvarme 17 500           4 249             


Kommunale veier, trafikksikring og gatelys 1 100             27                   


Oppgradering grendeskoler (ENØK, ventilasjon og 


nødvendige utbedringer)


Kirkefjerdingen skole 837                 


Utbedring av uteområder 1 907             1 722             


Oppgradering innenfor kultur, idretts- og andre anlegg 600                 120                 


Sentrumsutvikling 500                 101                 


Utvidelse av Trømborg kirkegård 2 000             


Høytorp Fort, sikringsarbeider 265                 77                   


Rullering av planstrategi 100                 


Egenkapitalinnskudd, KLP 1 000             1 307             


Festiviteten, nødvendige utbedringer av badet 396                 78                   


Edwin Ruud: påbygg sykehjemsplasser 51                   


Utstyr, brann og sikkerhet 200                 151                 


Salg av eiendom -736               


Sum investeringer 55 618           25 560            
 
 
 
De fleste investeringsprosjektene er godt i gang, og det styres mot budsjett. Enkelte prosjekter har hatt en 
forsinket oppstart. Noen av prosjektene vil trolig gå over årsskifte. 
 
 








  
 
 


 
 
 
 
Anders og Marie Østeby 
Høieveien 378 
 
1880 EIDSBERG 
 
 


 


 


Vår ref. Arkivkode Løpenr.  Dato 
13/99-5/RSA GNR 33/1 1029/13 08.02.2013 


 
 
MELDING OM DELEGERT VEDTAK 
 
AAS GÅRD - 33/1 - GJENFYLLING AV DALFØRE 
 
Eidsberg kommune har mottatt søknad om oppfylling/planering av deler av ravinedal 
på eiendommen Aas gnr 33 bnr 1 i Eidsberg kommune. Eiendommen tilhører 
Anders og Marie Østeby.  
Saken er behandlet som sak nr   / etter delegert myndighet .   
 
De underrettes herved om at det er fattet følgende vedtak:  
Med hjemmel i plan og bygningslovens § 20 – k «vesentlige terrenginngrep» avslås 
søknaden om oppfylling av ca 20 dekar ravinedal på eiendommen Aas gnr 33 bnr 1  
 
Avslaget begrunnes med at tiltaket er et omfattende inngrep i et område som ligger 
svært nær et registrert kvikkleireområde med middels skredfare. Tiltaket vil medføre 
en betydelig endring av landskapet i området og det er knyttet usikkerhet til om 
bekkelukkingen kan bidra til økt fare for erosjon og utglidninger i området. I tillegg er 
ikke tiltaket i tråd med de føringer som ligger til grunn i regionalt miljøprogram for 
Østfold når det gjelder bevaring av særegne kulturlandkap f.eks ravinelandskapet.  
  
Dette vedtaket kan i medhold av forvaltningslovens § 28 og samme lovs § 29 
påklages innen 3 uker etter at vedtaket kom søker i hende. Klage sendes til 
Eidsberg kommune, Ordfører Voldens vei1, 1850 Mysen.  
 
 
SAKSOPPLYSNINGER:  
 
Anders og Marie Østeby søker om å få fylle opp/planere deler av en ravinedal på 
eiendommen Aas gnr 33 bnr 1 i Eidsberg. Det omsøkte areal ligger nord på 
eiendommen og er del av et større sammenhengende ravineområde mot Glomma. 
I bunnen av ravinen går en bekk.   
 
Tiltaket omfatter ca 20 dekar delvis tilgrodd beite.  
 







 
Oppfyllingen omfatter ca 20 dekar med tidligere beite. Oppfyllingen er planlagt ved 
at bekken lukkes med rør (X-stream 800) som legges på fundament av pukk og hvor 
det fylles pukk rundt og over rørgata. Over dette fylles det overskuddsmasser fra 
diverse anlegg, fortrinnsvis masser fra egne anlegg. Høyden fra bunn til topp av 
fylling er ikke oppgitt, men gjennomsnittlig dybde fra jordkant til bekk er på begge 
sider oppgitt til å være 12 meter. Volumet på oppfyllingsmasse er beregnet til 
mellom 115000 m3 og 130000 m3. I forbindelse med oppfyllingen er det også tegnet 
inn en anleggsvei i jordekant fra vei til fylling.  
 
Østeby begrunner sin søknad med at de ønsker å utnytte arealet som 
jordbruksareal. Søker har nylig ervervet eiendommen og de ønsker å utvikle gården 
med aktiv drift, bl.a i form av oppforing av okser.  
 
Søknaden er oversendt Østfold Fylkeskommune og Fylkesmannen i Østfold for 
forhåndsvurdering.  
 
Fylkeskonservator har ikke innvendinger, men minner om kulturminnelovens § 8. 
Spesielt minnes det om aktsomhet i forbindelse med anlegg av tilførselsveien i 
jordekanten.  
 
Fylkesmannen i Østfold har ikke gitt uttalelse.  
 
Kommunen har ikke mottatt kopi av nabovarsel for tiltaket.  
 
RÅDMANNENS MERKNADER:  
 
Det omsøkte tiltak er av et slikt omfang at det kommer inn under plan og 
bygningslovens bestemmelser i § 20 pkt - k som sier at vesentlige terrenginngrep 
ikke skal utføres uten at det foreligger søknad, og at det deretter gis tillatelse til 
tiltaket.  
 
Det omsøkte tiltak vil gi en betydelig  oppfylling med bekkelukking i et større 
sammenhengende ravinelandskap i nærheten av Glomma. Så vidt vi kan se ut fra 
NVE’s kvikkleirekart ligger det omsøkte området ikke langt unna et område med 
middels skredfare. Både det at området ligger inntil eller nært opp til et område med 
registrert skredfare, og at det er behov for en større bekkelukking i et område som 
kan gi muligheter for ras og utglidninger tilsier en stor grad av varsomhet. I tillegg har 
vi det forhold at ravinelandskapet er en landskapsform som det er sterkt fokus på å 
bevare. Dette tilsier at kommunen bør føre en restriktiv politikk med hensyn til å gi 
tillatelser til oppfylling av disse områdene. I det regionale miljøprogrammet for 
Østfold er ravineområdene et fokusert område, som det kan gis tilskudd til å 
reetablere som beite. Det er ikke registrert automatisk fredede kulturminner i det 
omsøkte området, men fylkeskonservator ber søker være spesielt oppmerksom når 
tilførselsveien anlegges, da det i omkringliggende område er flere automatisk 
fredede kulturminner. Dette tilsier at det kan gjøres nye funn i området.  
 
Dersom søker velger å klage på vedtaket i medhold av forvaltningslovens § 28 og 
samme lovs § 29, og klagen blir imøtekommet av hovedutvalg for miljø og teknikk vil 
det være nødvendig å innhente uttalelse fra Fylkesmannen i Østfold. En tillatelse vil 
utløse krav om plan etter reglene i planeringsforskriften.  
 
 







KONKLUSJON:  
 
Ut fra en helhetsvurdering av tiltakets omfang, beliggenhet og mulig innvirkning på 
omkringliggende områder avslås søknaden om oppfylling av deler av ravinedal på 
eiendommen Aas gnr 33 bnr 1 i Eidsberg.   
 
 
 
 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
 
 
 
 
Knut Baastad 
Samfunn og utviklingssjef     Ragnhild Saakvitne 


Rådgiver 


































































































































































































































































